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Puhajo
že štiri
desetletja
skupna tv priloga 70.000 izvodov

Aktualno
Podravje � Koliko kohezijskega 
denarja so občine pridobile v 
obdobju 2007 do 2013

� Strani 2 in 3

67 let

Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v 
Termalnem parku Term Ptuj vsak torek do vključno 22. 
decembra 2015. Kupon ne velja med zimskimi, prvoma-
jskimi, krompirjevimi počitnicami, ob praznikih ter na dan 
organiziranih prireditev. Kupon velja za nakup ene vsto-
pnice, izplačilo v gotovini in nakup darilnih bonov nista 
možna. Drugi popusti so izključeni in se ne seštevajo.

Torek: Tednikov kopalni dan
-50 %

na celodnevno 
vstopnico

�

Aktualno:
Ptuj � Milijoni 
porabljeni, domini-
kanec životari
� Strani 2 in 3

Kultura
Podravje � Poletje 
je čas za kriminalke 
in »ženske« romane
� Strani 8 in 9

Šport
Tenis � Rola odlič-
no v Washingtonu

� Stran 11
Nogomet � Izenače-
no kot že dolgo ne

� Stran 12
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Podravje � Podravskim občinam milijon evrov za sanacije plazov

»Le kako so lahko tu spodaj spali?«

Občine, ki so po razpisu ministrstva za okolje 
pridobile državni denar za sanacije plazov, so 
večinoma dela že začele. V Podravju sta največ 
sredstev za velika plazova prejeli občini Lenart 
in Videm (na posnetku). Delavec, ki ima kar nekaj 
izkušenj pri delu s plazovi, je ob pogledu na hišo 
Štruclovih v Vidmu tik pod plazom zaskrbljeno 
dejal: »Le kako so lahko tu spodaj ponoči spali?!«

Stran 5

Markovci, Ptuj �
Podirajoči mostički: 
Dokler se nič ne zgodi, 
se nihče ne zgane … 

� Stran 24

Ocvetličenje Ptuja �

Eno samo korito 
(brez rožic) vredno 
dobrih 2000 evrov

� Stran 5



Kljub dosedanjemu ogro-

mnemu finančnemu vložku pa 

celostna obnova še vedno ni 

končana. Da bi projekt pripelja-

li do konca, bi potrebovali še tri 

ali štiri milijone evrov. Kakšen 

bo učinek (in v končni fazi tudi 

namen) tega 10-milijonske-

ga javnega vložka v objekt, še 

danes ni natančno znano. Po 

končani prvi fazi so samostan 

jeseni 2013 odprli za javnost. 

V prvem letu delovanja je go-

stil samo 13 prireditev. Tudi za 

obdobje delovanja v drugem 

letu statistika obiska menda ni 

nič kaj dosti bolj spodbudna. 

Samostan dobesedno životari, 

kot kulturno-kongresni center 

sploh ni zaživel. Obnovljen je 

približno do polovice, denarja 

za nadaljnja dela (trenutno) ni 

na razpolago.

Kaj so o lani o 
dominikancu 
povedali županski 
kandidati

V času lanske predvolilne 

kampanje je bila obnova samo-

stana ena izmed najbolj izposta-

vljenih tem. Večina kandidatov, 
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Kohezijski sklad državam 

članicam pomaga zmanjševati 

ekonomska in socialna nesklad-

ja in stabilizirati gospodarstvo. 

Ta sklad financira do 85 % 

upravičenih izdatkov večjih 

projektov s področja okoljske 

in prometne infrastrukture. Do 

sredstev iz sklada so upraviče-

ne najmanj razvite države čla-

Je haloški klopotec ogrožen?
Slovenija se je pred leti zavezala, 

da bo v državi do leta 2020 četrtina 

energije proizvedene iz obnovljivih 

virov. To pa so med drugimi lesna 

biomasa, vodni viri, sončna energi-

ja, bioplin. O nasedlih naložbah bi-

oplinarn se je prelilo že veliko črni-

la, lesna biomasa je čedalje bolj uporabljan energent, 

za gradnjo sončnih celic brez izdatnih subvencij ni 

interesa, vodni viri vedno povzročijo vprašanje preži-

vetje ribjega življa. Ostane še veter. Se spomnite sage 

o postavljanju vetrnih elektrarn na Volovji rebri? Po 

desetih letih izražanja mnenj je rezultat, da tam ve-

trnic ne bo. Zakaj? Ker je organizacija, ki preučuje in 

opazuje ptice, postavitvi ostro nasprotovala, saj da bo 

postavitev ogrozila planinskega orla in kvarnerskega 

beloglavega jastreba. Ob tem se mi je seveda postavilo 

vprašanje, ali so potemtakem samo slovenske ptice ne-

uke izogibanja vetrnicam, saj imajo tako naše sever-

ne kot južne sosede po vrhovih hribov nešteto vetrnic, 

ki iz nič ustvarjajo energijo. Očitno se je enako vpra-

šanje postavilo tudi novinarju ljubljanskega časopisa. 

Na vprašanje mu je eden izmed ornitologov odgovoril, 

da problem niso vetrnice, temveč kraji postavitve, saj 

da so predvidene na robu planote, v hribih. Ob tem pa 

so tukaj še civilne iniciative, ki poudarjajo, da vetrni-

ce kazijo okolico in povzročajo glavobole. No, da ni 

enostavno postaviti vetrnice, kaže podatek, da naj bi 

imeli v Sloveniji zgolj dve večji vetrni elektrarni.

Dragi Haložani, sedaj pa opozorilo. Klopotec se na-

vadno postavi na vrhu hriba. Klopotec ima vetrnice. 

Slovenski ptiči se ne znajo izogibati vetrnicam. Edina 

prednost klopotcev je, da z zvokom odganjajo krilate 

vsiljivce, preden bi se ti približali. Kaj pa če s klipklo-

pom ljudem ali ptičem povzročajo stres? Stres je tihi 

ubijalec … Da, življenje je zapleteno. Ampak organiza-

cije in razne civilne iniciative bi se morale zavedati, 

da smo Slovenci od nekdaj znali živeti z naravo. Kot 

so zapisali na agenciji za okolje, je Slovenija znana po 

zelo ohranjeni naravi, po veliki biotski raznovrstnosti. 

Pustite torej živeti tudi ljudem.
Mojca Vtič

Uvodnik

Ptuj � Končana druga faza obnove dominikanskega samostana

Milijoni porabljeni, samostan 
Iz ptujske Mestne občine so sporočili, da so po letu dni končali drugo fazo obnove dominikanskega samostana, 
sedaj je Mestna občina (MO) Ptuj, skupaj z evropskim in državnim sofinanciranjem v obnovo vložila 5,7 milijona 

Podravje � Največ denarja iz kohezijskega sklada v Slovensko Bistrico

Od 1,9 milijarde evrov se je v Podravju iz
Slovenija je leta 2004 z vstopom v Evropsko unijo postala upravičenka do sredstev strukturnih in kohezijskega sklada. Najpomembnejši cilj, 
smo pogledali, kako uspešne so bile občine in podjetja pri črpanju denarja iz kohezijskega sklada.
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V času, ko so se odobravali projekti, je bil minister 
za lokalno samoupravo in regionalno politiko ravno Ivan 
Žagar. Na vprašanje, ali je njegovo ministrovanje pripo-
moglo k številu odobrenih projektov in končni uspešnosti 
Slovenske Bistrice, je odgovoril: »Ta očitek je bil priso-
ten. Ko sem bil župan, smo že pripravljali te projekte, a 
se niso nanašali zgolj na Slovensko Bistrico, temveč na 
širše območje, povezano z Dravinjo. In ko sem bil mini-
ster, so bile res izdane odločbe za te projekte, vendar so 
bile takrat izdane odločbe tudi za vse druge projekte, ki 
pa so morali biti pripravljeni. Si pa štejem kot dosežek v 
času ministrovanja, da je ministrstvo sledilo politiki ena-
komernega razvoja Slovenije. Rezervirali smo namreč 
okrog 600 milijonov evrov, namenjenih za regije. Sred-
stva so bila plasirana na 12 statističnih regij v skladu 
z indeksom razvojne ogroženosti; Pomurje in Podravje 
sta iz tega naslova dobila več sredstev kot razvitejša 
osrednjeslovenska regija In to je tisto, kar je nujno, da bi 
razvoj bolj tekoče tekel,« je poudaril Ivan Žagar.

nice EU, katerih bruto domači proizvod 

(BDP) na prebivalca znaša manj kot 90 % 

povprečja EU. Od maja 2004 so to: Grčija, 

Portugalska, Španija, Ciper, Češka, Estoni-

ja, Madžarska, Latvija, Litva, Malta, Poljska, 

Slovaška in Slovenija. V okviru sklada se 

lahko financirajo projekti s področja rav-

nanja s komunalnimi odpadki, odvajanja 

in čiščenja odpadnih voda, oskrbe s pitno 

vodo, zagotavljanju poplavne varnosti ter 

učinkovite rabe energije in obnovljive 

energije, pa tudi cestna infrastruktura.

Skupaj so občine, podjetja in zavodi s 

celotnega Podravja (vključno z  Maribo-

rom) v pretekli finančni perspektivi iz-

vedle za 207 milijonov evrov projektov. 

Veliko občin se je odločilo za energetsko 

obnovo javnih stavb, s pridobitvijo denar-

ja iz kohezijskega sklada se je tudi v večini 

občin uredilo omrežje za oskrbo z vodo, 

do denarja iz tega sklada so bila upravi-

čena tudi podjetja, in kot kažejo podatki, 

si je več podjetij v Podravju uredilo ko-

tlovnico in ogrevanje na lesno biomaso. 

Sicer pa je imela Slovenija v finančnem 

obdobju 2007–2013 na voljo 1,4 milijarde 

evrov iz kohezijskega sklada, skupno (z 

lastnim deležem) pa je bilo do 6. julija iz-

vedenih za 1,9 milijarde evrov projektov.

V novi finančni perspektivi 2014–2020 

bo Slovenija razdeljena na vzhodno in 

zahodno kohezijsko regijo. Zahodna ko-

hezijska regija bo upravičena do 855 mili-

jonov evrov, vzhodna pa do 1,27 milijarde 

evrov sredstev Evropskega sklada za re-

gionalni razvoj in Evropskega socialnega 

sklada. Sredstva Kohezijskega sklada se 

ne bodo delila med regijama, celotni Slo-

veniji bo za področje izgradnje okoljske 

in prometne infrastrukture ter področje 

trajnostne rabe energije na voljo 1,055 

milijarde evrov. Čeprav perspektiva traja 

sedaj že drugo leto (2014-2020), »stvari še 

niso jasne,« je opozoril Ivan Žagar. 
Mojca Vtič

Višina prejetih sredstev po 
posameznih občinah 



ki so se potegovali za župansko 

funkcijo, se je strinjala, da gre 

za zgrešeno investicijo. »Samo-

stan je prazen, nima vsebine, 

napolniti bi ga bilo treba s pri-

reditvami,« so v en glas pona-

vljali županski kandidati (razen 

Štefana Čelana, saj je dominika-

nec »njegov« projekt). Zdajšnji 

župan Miran Senčar je pred vo-

litvami napovedoval, da bi usta-

novil urad, ki bi ugotavljal, ali je 

dominikanski samostan res po-

nos Ptuja ali ne. Štefan Čelan je 

izrazil trdno prepričanje, da bo 

to eden najlepših kongresno-

kulturnih centrov v Evropi, ne 

samo v Sloveniji. Robert Šegula 

je takrat dejal, da je obnova sa-

mostana šolski primer, kako se 

investicij ne vodi: »Že pri prvi 

fazi se je investicija podražila za 

40 %.« Darja Galun je poudarila, 

naj se pri naložbah najprej raz-

misli o vsebini in šele nato naj 

se prične gradnja oziroma ob-

nova. »Koliko kongresov je bilo 

doslej na Ptuju?« je lani pred 

volitvami spraševala Galunova.

Od lokalnih volitev bo kmalu 

minilo leto dni, dominikanec 

pa je bolj ali manj še naprej 

prazen. Res je, da so zadnje leto 

vanj umestili nekaj več prire-

ditev kot leto poprej, a objekt 

nikakor ne zaživi, kot bi moral 

oziroma kot so predvidevali in-

vestitorji.

Kje najti denar 
za tretjo fazo, s 
katero bi zagotovili 
funkcionalnost 
objekta

V sklopu druge faze, ki se te 

dni končuje, so obnovili ostreš-

je in s treho, zamenjali stavbno 

pohištvo in izvedli protipo-

tresno sanacijo vseh nosilnih 

zidov razen cerkvene ladje. 

Statično so sanirali propadajoči 

oporni zid ter zid zahodnega 

trakta ob mali dvorani. Kljub 

novi strešni strukturi ohranja 

samostan svojo prejšnjo zuna-

njo podobo. Z drugo fazo se 

končuje večina grobih grad-

benih del v okviru prenove, 

v naslednjih fazah bodo dela 

omejena na notranje posege in 

urejanje zunanjih površin.

Za izvedbo tretje faze, s kate-

ro bi obnovo samostana bolj ali 

manj končali, je MO Ptuj z izva-

jalcem del (podjetjem Strabag) 

že pred dobrim letom sklenila 

gradbeno pogodbo v vrednosti 

3,2 milijona evrov. V primerjavi 

s projektantsko oceno, ki je zna-

šala 4,7 milijona evrov, je Stra-

bag za izvedbo tretje faze pro-

jekta ponudil za milijon in pol 

evrov nižjo ceno. Kljub temu 

da je izvajalec del že izbran in 

je z njim podpisana pogodba, 

se poraja vprašanje, od kod bo 

MO Ptuj zagotovila denar za 

dokončanje obnove samostana 

oziroma za izvedbo tretje faze. 

S projektom so se lani prijavili 

na osmi razpis za sredstva iz re-

gionalnih razvojnih programov 

in bili neuspešni. Zato bo treba 

vire za financiranje obnove is-

kati še naprej.

Avstrijski Strabag je bil glavni 

izvajalec obnove samostana v 

obeh dosedanjih fazah projek-

ta. Prva faza obnove se je pri-

čela leta 2011 in bila namesto v 

osmih mesecih končana v dveh 

letih. Finančno je bila težka 4,3 

milijona evrov, od tega sta sko-

raj polovico prispevala Evropski 

sklad za regionalni razvoj in Re-

publika Slovenija. Za drugo fazo, 

vredno milijon in pol evrov, je 

prispevek Evropske unije in Re-

publike Slovenije znašal okrog 

850.000 evrov, a izvedba te faze 

ni prinesla novih uporabnih 

prostorov, pač pa so z njo zgolj 

nadaljevali gradbene posege, 

s katerimi so ustvarili podlago 

za nadaljnjo obnovo. Šele po iz-

vedbi predvidene tretje faze bi 

prišli do točke, da bi bil objekt 

funkcionalno uporaben.

Mojca Zemljarič

petek � 7. avgusta 2015   3Aktualno

životari
vredno milijon in pol evrov. Do 
evrov.

zvedlo za 200 milijonov evrov projektov
h kateremu je usmerjeno delovanje vseh treh skladov, je zmanjševanje razvojnih razlik med regijami, je zapisano na portalu EU skladi. Tokrat 

Kot je razvidno iz podatkov, je bila ena izmed največjih ne-
mestnih občin, Slovenska Bistrica, najuspešnejša občina v 
tem delu Podravja pri črpanju sredstev iz kohezijskega skla-
da. Za komentar smo se obrnili na župana Ivana Žagarja: 
»Menim, da je bilo črpanje evropskih sredstev uspešno, teža-
ve pa smo imeli s postopki. Težave pri realizaciji so bile troje. 
Prva težava je bila pripravljenost projektov, druga je bila v 
gradbenem sektorju, saj nam je na vsakem projektu vsaj eno 
podjetje razglasilo stečaj, tretja pa je bila na relaciji država – 
občina v administrativnem smislu, kjer bi se morali postopki 
poenostaviti in pospešiti. Kljub temu smo uspeli pripeljati pro-
jekte do konca.«

Občine in podjetja Projekti občin in podjetij v fi nančni 
perspektivi 2007–2013

Slovenska Bistrica

energetske obnove vrtca Otona Župančiča 
Slovenska Bistrica, zdravstvenega doma in OŠ 
Pohorskega odreda; oskrba s pitno vodo v pore-
čju Dravinje; celovito urejanje porečja Dravinja 
– izgradnja komunalne infrastrukture za zago-
tavljanje odvajanja in čiščenje odpadne vode; 

vgradnja kotlovskih naprav z izgradnjo kotlovnic 
na lesno biomaso, industrijska razsvetljava

Ptuj

ureditev  P+R parkirišča na Zadružnem trgu, ener-
getska sanacija vrtca Ptuj, prenova javne razsvetlja-
ve, trajnostna raba energije v Splošni bolnišnici dr. 

Jožeta Potrča Ptuj

Lenart

energetska sanacija OŠ Lenart, daljinsko ogreva-
nje na lesno biomaso Lenart – 2. faza, vgradnja 

sodobne in učinkovite električne opreme v novem 
proizvodnem objektu v podjetju TBP, d. d., daljinsko 

ogrevanje na lesno biomaso Lenart
Ormož energetska sanacija objekta za potrebe knjižnice 

Franca Ksavra Meška Ormož
Makole energetska sanacija OŠ Anice Černejeve Makole
Poljčane energetska sanacija OŠ Poljčane
Majšperk energetska sanacija podružničnih OŠ Ptujska Gora 

in Stoperce ter Zdravstvenega doma Majšperk
Kidričevo energetska sanacija OŠ Lovrenc na Dravskem polju 

in OŠ Kidričevo
Žetale energetska sanacija ZD Žetale
Podlehnik energetska sanacija OŠ Podlehnik
Juršinci energetska sanacija OŠ Juršinci
Sv. Ana energetska sanacija OŠ Sveta Ana, objekt Lokavec
Destrnik energetska sanacija OŠ Destrnik
Videm energetska sanacija OŠ Videm
Gorišnica energetska sanacija OŠ Gorišnica
Cirkulane energetska sanacija telovadnice in šole Cirkulane
Zavrč energetska sanacija OŠ Zavrč
Starše energetska sanacija OŠ Starše
Markovci energetska sanacija OŠ Markovci, zamenjava 

obstoječega kotla z novim na lesno biomaso 
MO Ptuj, Gorišnica, 
Markovci 

odvajanje in čiščenje odpadne vode na območju 
Ptujskega polja

Makole, Poljčane oskrb s pitno vodo v porečju Dravinje – 3. sklop 
(Makole, Poljčane)

Ormož, Središče ob 
Dravi, Sv. Tomaž

oskrba s pitno vodo v porečju Drave (2. sklop) – 
ormoško območje

Lenart, Sv. Trojica, 
Sv. Jurij, MO Maribor, 
Duplek, Sv. Ana, 
Pesnica, Kungota, 
Benedikt, Cerkvenjak, 
Gornja Radgona

celovita oskrba SV Slovenije s pitno vodo – SZ 
Slovenske gorice

Videm in Majšperk oskrba s pitno vodo na območju Haloz
Slovenska Bistrica, 
Makole, Poljčane, 
Oplotnica, Rače–Fram, 
Slovenske Konjice, 
Vitanje in Zreče

regijski center za ravnanje z odpadki štajerske 
regije – gradnja centra za ravnanje z odpadki II. 

reda Slov. Bistrica

Vir: EU skladi

Višina prejetih sredstev v skupnih 
projektih večih občin
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V objektu je več najemnikov: 

upravna enota, inšpekcijske 

službe, sklad kmetijskih ze-

mljišč in podjetje M & M. V tre-

tji etaži je do nedavnega poslo-

vala uprava Vrtca Ptuj. Uporaba 

objekta, najbolj pa tretje etaže, 

je nevarna. Strop med etažo in 

podstrešjem se je povesil in je 

že nekaj let podprt z močnimi 

lesenimi in kovinskimi podpor-

niki. MO Ptuj je kot ustanovite-

ljica Vrtca dolžna poskrbeti za 

ustrezne pogoje in primerno 

prostorsko infrastrukturo, v 

katerih javni zavod deluje oz. 

posluje. Vse, dokler gradbena 

inšpekcija ni zagrozila z resno 

denarno kaznijo, je ustanovitelj 

upravo Vrtca pustil v nevarnih 

prostorih.

Reševanje te problematike 

je bila ena izmed prvih nalog 

novega ptujskega župana Mira-

na Senčarja oz. njegove ekipe. 

1. junija se je uprava Vrtca pre-

selila na novo lokacijo, stare 

prostore v Prešernovi pa je MO 

Ptuj v skladu z inšpekcijsko od-

ločbo začela obnavljati. Javno 

naročilo za oddajo del so izvedli 

aprila, obnovo pa pričenjajo ta 

mesec. Izbrani izvajalec del je 

podjetje Lesnina MG Oprema 

iz Ljubljane. MO Ptuj je z izvajal-

cem sklenila pogodbo za izved-

bo prve in druge faze obnove. V 

sklopu prve faze bodo najprej 

v tretji etaže stabilizirali talno 

konstrukcijo, v sklopu druge pa 

obnovili podstreho, vključno 

s podirajočim se stropom. Po 

pogodbi sklenjena vrednost ob-

nove prve faze je nekaj manj kot 

133.000 evrov, vrednost druge 

pa dobrih 92.000 evrov (obe 

fazi skupaj 225.000 evrov).

Vrednost projekta 
se je potrojila

V proračunu 2015 je MO Ptuj 

za projekt obnove objekta v Pre-

šernovi 29 namenila 135.000 

evrov. V letih doslej je občina 

za ta projekt porabila 24.000 

evrov – skupno torej 159.000 

evrov. V skladu z nedavno no-

velirano projektno dokumen-

tacijo in načrtom razvojnih pro-

gramov bo vrednost investicije 

narasla na skoraj trikratno vre-

dnost od sprva načrtovane – na 

433.000 evrov. Zvišuje se zaradi 

dodatnih del, ki najprej niso 

bila predvidena (obnova tal-

nih konstrukcij v vseh eta-

žah objekta). Prvotno 

so načrtovali zgolj 

obnovo ostrešja s 

stopom tretje eta-

že in podstrehe. 

Obnovo bo MO 

Ptuj financirala z 

lastnimi sredstvi 

in fazno.

Leta 2012 je 

MO Ptuj na objek-

Ptuj � Statična sanacija hiše v Prešernovi ulici 29

Bi se strop porušil, če ne bi bilo podp
Mestna občina (MO) Ptuj pričenja obnovo stare meščanske hiše sredi Prešernove ulice. Hiša ima tri nadstropja in je v občinski lasti. Občina 
tega naslova ima letno okrog 30.000 evrov prihodka.

Majšperk � Projekt gradnje pločnika na Ptujski Gori se zaključuje

Zapora ceste bo odpravljena še pred 
Kržišče oziroma cesta pod starotrško hišo na Ptujski Gori je že od konca junija deloma ali v celoti zaprta (odvisno od narave del). Zapora in de
do 10. avgusta. V okviru projekta gradnje pločnike na Ptujski Gori je bil zgrajen pločnik, sedaj pa se ureja še cestišče.

jetnika Janeza Vuka (12.612 

evrov).

Sedaj torej poteka druga 

faza tega projekta in vrednost 

del naj bi bila približno 55.860 

evrov. Druga faza obsega ploč-

nik v istem nivoju s cesto v dol-

žini 90 metrov, rekonstrukcijo 

vozišča in odvodnjavanje mete-

ornih voda v dolžini približno 

150 metrov, tri svetilke javne 

razsvetljave in oporni zid v dol-

žini približno 20 metrov.

V zadnjih petih letih 
na Ptujski Gori za 
več kot dva milijona 
projektov 

Ptujska Gora je v zadnjih 

letih doživela korenito preo-

brazbo. Spomnimo: urejena je 

bila starotrška hiša, ki je posta-

Zunanja podoba stare meščanske hiše dobro skriva dotrajanost, ki se kaže zlasti v statičnih pomanjkljivos
na podpornikih.

Omenjeni projekt je raz-

deljen na dve fazi. Prva faza v 

vrednosti nekaj več kot 60.100 

evrov z vključenim DDV je 

bila zaključena že septembra 

lani. Dela so obsegala gradnjo 

pločnika v dolžini 380 metrov 

(47.495 evrov z DDV, vse lastna 

sredstva občine), opravil jih je 

Jožef Žolger, s. p., in postavitev 

devetih svetil javne razsvetljave 

v izvedbi samostojnega pod-

Za obnovo 433.806 evrov
Leto Financiranje (€) Izvedba del
2013 12.420 Tehnična in projektna dokumentacija
2014 12.938 Tehnična in projektna dokumentacija
2015 143.960 I. faza: obnova talne konstrukcije tretje etaže
2016 102.717 II. faza: obnova stropa tretje etaže in strešne konstrukcije
2017 161.770 II. faza: obnova talne konstrukcije prve in druge etaže

Vir: MO Ptuj in projektna dokumentacija (DIIP)

Občina Majšperk je v zadnjih petih letih na obmo-

čju Ptujske Gore izvedla za več kot dva milijona evrov 

projektov, v podobo bazilike je vlagala tudi Cerkev. 

Marijina cerkev na Ptujski Gori, ki je pred petimi leti 

slavnostno obeležila 600-letnico, je namreč osrednji 

turistični in romarski biser v občini Majšperk in širše, 

saj ptujskogorska cerkev letno pod krov sprejme okoli 

60.000 obiskovalcev, kar je 5.000 mesečno, oziroma če 

se poigram s številkami, 166 dnevno. Le kateri muzej 

ali kulturni spomenik v tem delu Dravinjske doline se 

lahko ponaša s tolikšnim obiskom? Kljub temu pa tega 

ne znajo ali nočejo izkoristiti tisti, ki bi lahko turistom 

ali romarjem odškrnili kak evro, izvzemši Turistično 

društvo Ptujska Gora, ki ima pisarno odprto prav vse 

dni v tednu. Na Ptujski Gori namreč, kljub temu da me-

sečno romarsko središče obišče vsaj tisoč ljudi, ni gosti-

šča, ki bi dnevno ali ob nedeljah ponujalo kosila, mogo-

če je dobiti zgolj kavico, gibanico, štrudelj … Ob tem pa 

seveda ne gre spregledati še ene velike črne pike – stav-

be, ki nedokončana na očeh tisoče turistov in romarjev 

propada že več kot desetletje. To je stavba »izkušenega 

in uveljavljenega voditelja« (tako je zapisano na njego-

vi televiziji Top TV Media) Vladimirja Voduška. 

Slovenija je res aktivna, zelena, zdrava, kot pravi 

slogan, obenem pa bogato podobo dežele dopolnjujejo 

tudi kulturne znamenitosti. Vse to nam je dano, le izko-

ristiti v svoj prid tega ne znamo.

Mojca VtičK
o
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Seznam ponudnikov za gradnjo pločnika Ptujska Gora – 2. faza
Ponudnik Ponudba v evrih
Komunalno podjetje Ptuj 67.995
Markomark, Videm pri Ptuju 66.850
GAAL Albin Leskovšek, Podčetrtek 70.374
Kit-ak Gradnje, Rogaška Slatina 59.982
GMG Elmont, Ptuj 78.979
UB projekt, Prebold 75.382
Indrast, Maribor 72.065
Asfalti Ptuj 66.417
Nigrad KP, Maribor 75.389
GMW, Radenci 75.820
Cestno podjetje Ptuj 55.858
Jožef Žolger, Ptujska Gora 69.826

Vir: Občina Majšperk

la muzej etnološke dediščine 

Ptujske Gore, projekt obnove 

je dosegel približno 99.000 

evrov, prav tako pa je bila v 

celoti obnovljena podružnič-

na osnovna šola Ptujska Gora 

v vrednosti približno 100.000 

evrov, ki je letos dobila še 

tu zamenjala kritino. Na vodstvo 

občine smo naslovili vprašanje, 

zakaj takrat niso sanirali še de-

formiranega in dotrajanega 

podstrešja oziroma stropov tre-

tje etaže – kar bi bilo glede na 

naravo del racionalno. »Zame-

njava kritine je bila po toči nuj-

na in se je izvedla interventno. 
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ornikov?
poslovne prostore v objektu oddaja v najem in iz 

praznikom
ela na tem odseku se bodo izvajala še predvidoma 

Inšpekcija grozila s pona-
vljajočo se globo v znesku 
125.000 evrov

Statično sanacijo objekta v Prešernovi ulici 29 je 
odredila gradbena inšpekcija. Če MO Ptuj odločbe in-
špekcije ne bi upoštevala oziroma izvršila, bi bila peri-
odično dolžna plačevati globo v znesku 125.000 evrov. 
Globo bi plačevali tako dolgo, dokler ne bi pristopili k 
izvedbi sanacije. Zdajšnje aktivnosti MO Ptuj v zvezi 
z obnovo kažejo na to, da globe ne bo treba plačevati. 
»Večino obveznosti iz odločbe je MO Ptuj že izvedla. 
S potekom investicijskega projekta inšpekcijske službe 
sproti seznanjamo,« pravijo na ptujski mestni občini, ki 
je lastnica stavbe.

Glede na čas in sredstva, ki sta 

in bosta potrebna za celovito 

sanacijo, bi čakanje z zamenja-

vo kritine povzročilo še hujše 

posledice in večje stroške,« so 

odgovorili v ptujski Mestni hiši.

Zaradi obnove promet v 

Prešernovi ulici naj ne bi bil 

moten. Kot pojasnjujejo na MO 

Ptuj, je izvedba zapore odvisna 

od tehnologije izvedbe, ki jo 

doreče izvajalec. »Predvideva-

mo, da bo zaprt pločnik v dolži-

ni objekta,« še dodajajo.
Mojca Zemljarič

Foto: Mojca Vtič

Foto: Črtomir Goznik

stih. V tretjem nadstropju stropi slonijo 

varčnejšo energetsko podobo 

v vrednosti 40.000 evrov. Ob-

čina je sodelovala tudi pri ure-

ditvi krožišča, katerega skupna 

vrednost je bila 584.000 evrov, 

skulptura Slepa deklica v kro-

žišču je stala 18.694 evrov; 

izgradnja parkirišč, dostopne 

poti in poti miru je bil projekt, 

vreden več kot milijon evrov, 

za dostopne sprehajalne poti 

na Ptujski Gori je občina pri-

spevala 123.000 evrov ter za 

že omenjene pločnike 125.000 

evrov.
Mojca Vtič

S projektom, vrednim do-

brih 290.000 evrov (brez 

DDV), se je občina prijavila na 

državni razpis in ravno v teh 

dneh dobila od ministrstva za 

okolje in prostor podpisano 

pogodbo, da bo država delo 

financirala v višini 185.000 

evrov; preostala sredstva bo 

zagotovila občina.

Na razpis za sanacijo plazu 

sta se prijavila dva izvajalca: 

Cestno podjetje Ptuj in H. S. 

Nizke gradnje iz Maribora. 

Prvi so ponujali za svoje delo 

281.000 evrov, z drugimi pa se 

je občina izpogajala za ceno 

230.000 evrov (pri obeh ce-

nah je davek že vključen). 

Tako sedaj dela opravljajo ma-

riborske Nizke gradnje.

Ko smo te dni hodili po 

gradbišču na območju plazu v 

Dravinjskem Vrhu, se je delalo 

na vseh koncih: tovornjaki so 

dovažali material, geodeti so 

merili, stroji kopali ... In v po-

govoru je eden od delavcev, ki 

ima kar nekaj izkušenj pri delu 

s plazovi, zaskrbljeno dejal ob 

pogledu na hišo Štruclovih tik 

pod plazom, ki je najbolj ogro-

žena: »Le kako so lahko tu spo-

daj ponoči spali?!« Verjamemo, 

da bodo kmalu bolje ...
jš

Dravinjski Vrh � Lotili so se največjega plazu v občini

»Le kako so lahko tu spodaj spali?«
Ta teden so v občini Videm, v Dravinjskem Vrhu, pričeli sanirati največji in najnevarnejši plaz na svojem območju, ki 
je grozil, da odnese s sabo stanovanjsko hišo in lokalno cesto nad njo, zaradi njegove velikosti pa je bilo ogroženo 
tudi širše območje nad cesto Videm–Leskovec, celo cerkvica sv. Janeza Krstnika – Janževa cerkev.

Foto: jš

V začetku tega tedna so se pričela dela na plazu v Dravinjskem 
Vrhu – nad Štruclovimi.

Zaradi ostranitve korit je bilo na 

Ptuju slišati kar nekaj kritik predvsem 

o tem, zakaj starih korit niso takoj na-

domestili z novimi oz. da naj bi stara 

korita pustili toliko časa, da bi že imeli 

nabavljena nova. Z odstranitvijo korit 

so namreč sprostili prostor na pločni-

kih in tam so začeli ljudje kar vsepov-

prek puščati svoje avtomobile. Mestni 

redarji naj bi prekrškarjem nato veselo 

pisali kazni. Danes teče peti mesec, od-

kar so odstranili korita. Po zadnjih in-

formacijah iz ptujske Mestne hiše naj 

bi nova postavili v teh dneh, čeprav 

je vodstvo MO Ptuj javno zatrdilo, da 

bodo korita nameščena do konca ju-

lija. V odgovoru, ki smo ga v začetku 

tedna prejeli iz ptujske Mestne hiše 

kot razlog, zakaj korit še niso postavili, 

omenjajo Ptujsko noč.

V kabinetu župana so povedali, da 

bodo v skladu s katalogom urbane 

opreme v Prešernovi ulici namestili 

deset litoželeznih korit premera en me-

ter. »Korita so iz litega železa, estetska, 

kakovostna in predvidena za dolgo ča-

sovno obdobje. Estetika in trajnost sta 

bila vodilna kriterija pri izbiri, saj bodo 

korita del urbane opreme mesta za na-

slednje generacije,« so povedali na MO 

Ptuj in dodali, da je bil strošek dobave 

enega korita 1.660 evrov brez DDV ozi-

roma 2.025 evrov z DDV. »Stroški ocve-

tličenja za vsa korita znašajo 850 evrov, 

zasaditev pa bo izvedlo podjetje Javne 

službe Ptuj. Javne službe so odstranile 

tudi stara korita, strošek storitve je bil 

350 evrov. Prav tako bo to občinsko 

podjetje namestilo nova korita, strošek 

te storitve pa bo znašal 200 evrov,« so 

še povedali na MO Ptuj.
Mojca Zemljarič

Ptuj � O ocvetličenju Prešernove ulice

2.000 evrov vredno cvetlično korito
Mestna občina (MO) Ptuj je 20. marca iz Prešernove ulice in s Slovenskega trga odstranila betonska korita za rože 
oziroma zeleno zasaditev. Po odstranitvi je bilo obljubljeno, da bodo nova korita nameščena v kratkem.

Foto: MZ

Opazili smo
Popolnoma enaka betonska 

cvetlična korita, kot jih je MO Ptuj 
odstranila iz Prešernove ulice in s 
Slovenskega trga, so nameščena 
tudi na drugih ulicah in trgih starega 
mestnega jedra. Nekatera med njimi 
imajo zelo lep in urejen videz, na pri-
mer v Krempljevi in Miklošičevi ulici, 
pa tudi pri piceriji Slonček v Prešer-
novi ulici. Rože v njih so skrbno ne-
govane in zato je tudi videz za oko 
privlačen. Zelo slabo podobo kažejo 
korita na parkirišču Mercatorjeve 
blagovnice, ki so ali zasuta samo s 
sekancem ali pa jih prerašča plevel.

Fo
to

: M
Z
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Juršinci � Z županom Alojzom Kaučičem ob 21. občinskem prazniku

Z novimi investicijami naprej
Občina Juršinci v začetku avgusta že tradicionalno praznuje svoj občinski praznik. Osrednja slovesnost s podelitvijo občin-
skih priznanj bo v kulturnem centru jutri ob 18. uri.

Ob robu praznovanja smo 

se pogovarjali z županom Aloj-

zom Kaučičem in ga naj-

prej povprašali, kate-

rih naložb so se lotili 

v tem letu in kdaj 

nameravajo investi-

cije, ki so trenutno 

v izvedbi, zaključiti. 

„V teku je gradnja oziroma ob-

nova ceste v Rotmanu v dolžini 

več kot en kilometer. In-

vesticija je ocenjena na 

95.000 evrov in bo do 

občinskega prazni-

ka končana. Poteka 

tudi sanacija plazu 

v Mostju, Mostje I., 

Ob robu praznovanja smo 

se pogovarjali z županom Aloj-

zom Kaučičem in ga naj-

prej povprašali, kate-

rih naložb so se lotili 

v tem letu in kdaj 

nameravajo investi-

cije, ki so trenutno 

v izvedbi, zaključiti. 

„V teku je gradnja oziroma ob-

nova ceste v Rotmanu v dolžini 

več kot en kilometer. In-

vesticija je ocenjena na 

95.000 evrov in bo do

občinskega prazni-

ka končana. Poteka 

tudi sanacija plazu

v Mostju, Mostje I., 

Foto: ML

Župan Občine Juršinci Alojz Kaučič je ob 21. občinskem prazni-
ku čestital občanom in občankam ter spregovoril o investicijah v 
teku in načrtih za v prihodnje.

Na god sv. Marte, zavetnice 

gospodinj, so kmečke gospo-

dinje skupaj z nekaj kmečki-

mi gospodarji, predsednico 

društva gospodinj Ido Cafuta, 

podpredsednico društva Marto 

Toplak, svetovalko s Kmetijsko-

gozdarskega zavoda Ptuj Slavico 

Strelec, sestro uršulinko Štefko 

Klemen in predsednico NSi 

Ljudmilo Novak debatirale o 

gostoljubnosti doma in družine 

nekoč in danes ter o vlogi so-

dobne ženske v gospodinjstvu. 

„Gostoljubnost je pogoj in smi-

sel družine, zato se mi je zdelo 

zelo pomembno, da to enkrat 

izpostavimo,“ je pojasnila dol-

goletna nekdanja predsednica 

in zdajšnja podpredsednica 

društva Marta Toplak. Kot so 

ugotavljali na okrogli mizi, go-

stoljubnost danes najbolj šepa. 

„Nekateri te že pred vrati od-

slovijo, češ da nimajo časa. Če 

pa že sprejmejo gosta, mu sicer 

ponudijo hrano, ni pa več tega, 

da bi si vzeli čas za gosta in pu-

stili delo, ki pride kot prijatelj, 

ga poslušali in slišal. To je gosto-

ljubnost doma.“

Gospodinje in gospodarji so 

razmišljali tudi o tem, kako bi 

gostoljubnost lahko ponovno 

vzpostavili. Prepričani so, da je 

to v rokah žensk, in sklenili, da 

še vedno na gospodinji dom sto-

ji. „Same ženske so razvrednote-

ne. Ne poznajo več smisla, kaj je 

njihova naloga. Srčna kultura. 

Ženska je tista, ki razmišlja s sr-

cem. Vidi drobne stvari, česar 

moški ne vidijo. Moški je varuh 

in ponos družine, ampak žen-

ska razmišlja s srcem. Razporeja 

stvari, vodi moške in otroke. In 

današnji mladini to manjka,“ je 

še izpostavila Marta Toplak, s 

čimer so se strinjali tudi drugi.

Prisotnost poslanke sta izko-

ristila župan občine Juršinci 

Alojz Kaučič in Slavica Strelec 

s KGZ Ptuj, ki sta uvodoma iz-

postavila prezakomplicirane 

Juršinci � 20 let Društva gospodinj Marta

Na gospodinji dom stoji
Minuli teden je Društvo gospodinj Marta praznovalo 20 let delovanja. Jubilej so obeležili s paleto 
dogodkov, ki so potekali ves teden.

slovenske predpise in zakono-

dajo, ki zavirajo razvoj dopol-

nilnih dejavnosti in turizma na 

kmetijah. Zbrane je sicer nago-

vorila tudi poslanka Ljudmila 

Novak. Dolgoletna nekdanja 

predsednica Toplakova pa je na 

kratko orisala še dve desetletji 

Foto: ML

Kulinarične mojstrovine, ki so jih ob 20-letnici delovanja razstavile članice Društva gospodinj Marta, 
si je ogledala tudi poslanka in predsednica NSi Ljudmila Novak.

plodnega dela. Nekaj sadov so 

postavile na ogled in pripravile 

zanimivo kulinarično razstavo v 

gospodinjskem domu, ki je bila 

na ogled ves teden.

Pridne gospodinje so ob 

20-letnici pripravile še kup do-

godkov, in sicer kuharski tečaj 

peke drobnega peciva, otroške 

delavnice, različne delavnice 

ročnih del ter degustacijo do-

mačih čajev in ogled kmečkega 

vrta v Zagorcih. Praznovanje so 

sklenile minulo soboto s pra-

znikom ob 20-letnici delovanja 

društva gospodinj.

Monika Levanič

Prleški pisker – avtohtona 
jed naših babic

Članice Društva gospodinj Marta so zbranim veliko-
dušno postregle s prleškim piskrom, ki je dobro teknil 
ob domačem kruhu. Zanimal nas je recept te avtohtone 
jedi naših babic. Kot je pojasnila podpredsednica dru-
štva gospodinj Marta Toplak, so sestavine prleškega pi-
skra ješprenj, dve vrsti mesa, zelenjava (fi žol, krompir, 
čebula, korenček tudi gobice) in začimbe. Priprava je 
enaka kuhi enolončnic, torej na masti ali olju pražimo 
čebulo, da postekleni, nato dodamo meso. Popražimo. 
Meso začinimo, primešamo zelenjavo (krompir, fi žol, 
paradižnikovo mezgo, gobice, korenje) in dodamo še 
ješprenj, ki ga napol skuhamo že prej. Skuhamo do 
mehkega. Pisker postrežemo z domačim kruhom. Pa 
dober tek.

ki bo končana do konca leta. 

Vrednost investicije je 83.000 

evrov, delež občine pa je samo 

DDV ter projektantski in izved-

beni načrt.“

Po besedah župana načrtu-

jejo še razširitev mrliške vežice 

ter adaptacijo šolskega igrišča: 

„To se projektira in je planirano 

v naslednjih letih. Načrtujemo 

še odkup zemljišč od cerkve, 

in sicer asfaltno in travnato 

igrišče ter zemljišče za alterna-

tivno cesto, ki bo potekala od 

šole mimo doma za ostarele, da 

malo razbremenimo obstoječo 

cesto. Sredstva za nakup ome-

njenih zemljišč imamo zagoto-

vljena v letošnjem proračunu.“

Nujna gradnja 
širokopasovnega 
omrežja, 
sanacija plazu in 
posodobitev cestne 
infrastrukture

Na vprašanje, katere investi-

cije bi v prihodnje bilo treba 

nujno narediti, pa je Kaučič od-

govoril: „Najbolj nujna je gra-

dnja širokopasovnega omrežja. 

O tem govorimo že dolgo časa, 

upam, da bo enkrat že prišlo 

do realizacije. Prav tako je v 

prihodnje nujna velika poso-

dobitev cestne infrastrukture. 

Prve ceste so dotrajane, pre-

ozke, potrebna bi bila tudi po-

sodobitev s cestnimi robniki. 

Vsako leto bi morali nameniti 

vsaj 500.000 evrov za sanacijo 

cestne infrastrukture. Ne gre 

samo za krpanje udarnih jam 

in redno vzdrževanje cest, gre 

za razširitve, preplastitve in 

posodobitve. Sicer pa bo treba 

sanirati tudi nekaj plazov, med 

drugim dva večja – v Hlapon-

cih in Bodkovcih. Zlasti slednji 

je nujno potreben ureditve, 

zato ga bomo poskušali sani-

rati še letos. Projekt smo že 

prijavili na razpis in upamo, da 

bomo uspešni.“

Doslej so uspešno uredili 

tudi kanalizacijo v Juršincih in 

Gabrniku. Kar nekaj sredstev 

iz občinskega proračuna pa bo 

v naslednjih letih treba name-

niti sofinanciranju individual-

nih čistilnih naprav. „Občina je 

približno 40% pokrita s kana-

lizacijskim omrežjem, tako da 

nas kar nekaj dela čaka glede 

ureditve individualnih čistil-

nih naprav. Rok za ureditev 

te problematike je konec leta 

2017, mislim pa, da to ne bo iz-

vedljivo nikjer. Bomo pa mora-

li za ta del zagotovo zagotoviti 

nekaj sredstev,“ je povedal žu-

pan ter še dodal:

„V prihodnje bo treba mo-

goče še kaj postoriti za drobno 

gospodarstvo (podjetništvo, 

obrt). Tega je pri nas zelo malo. 

Končali smo še zadnjo koma-

sacijo v občini, na komasacij-

skem območju pa bo treba ure-

diti še ceste. Zagotovo pa mora 

občina tudi v naslednjih letih 

skrbeti za razvoj kmetijstva. 

Mi sicer nekoliko pomagamo 

s sredstvi iz proračuna, a to je 

zelo malo, ker smo območje z 

veliko sadovnjaki, vinogradi, 

vse več povrtninarstva, gove-

doreje ..., tako da je gotovo na 

mestu tudi skrb za vse ta razvoj 

in morda tudi kakšne turistič-

ne kmetije.“

Prejšnja leta iz 
evropske finančne 
perspektive po 
milijon evrov, letos 
nič?

Župan pa je pri tem še izra-

zil naslednjo skrb: „Veliko je 

bilo postorjenega, kar se tiče 

šolstva, kulturnega centra, tudi 

trg je dokaj dobro urejen, treba 

pa bo urediti še parkirišča. To 

so neke stvari za naslednja tri 

leta. Največji problem pa je, da 

se v novi evropski perspektivi 

skoraj ne vidimo oziroma zelo 

malo. Prejšnja štiri leta smo 

vsako leto iz finančne perspek-

tive pridobili približno milijon 

evrov, sedaj pa tega ni. Neki re-

gijski projekti so predvideni, a 

ne vem, kdaj bo do njih prišlo 

in na kak način. Neposredno 

pa za lokalne skupnosti v novi 

finančni perspektivi ni nič 

sredstev.“
Monika Levanič



knjige je bila 250 izvodov in so že 

pošli. Prav v teh dneh pripravljamo 

ponatis.« Obenem že snuje nadalje-

vanja. Najprej bo v knjigi predstavila 

prleške fotografe in slikarje, nato pa 

bodo sledili še prleški glasbeniki. 

»Vsebina bo zanimiva tako domači-

nom, Prlekom, kot tudi drugim, ki 

jim bodo dela prišla v roko. Lepo 

je, da številni ohranjajo Prlekijo in 

prleške značilnosti skozi tradicional-

na opravila ter tehnično dediščino, 

potrebno pa se je spomniti Prlekov 

in Prlekije tudi skozi znamenite 

osebnosti, ki so izhajale iz teh kra-

jev in so številnim, tudi domačinom, 

nepoznane oz. ne dovolj poznane,« 

je povedala Srnčeva.

Pogreša zanimanje ljudi 

za literaturo

Kot rada pove, so njena literarna 

dela njen dolg do pokrajine in pr-

leških ljudi, želi pa si, da bi se kul-

tura še bolj dotaknila ljudi. »Res je, 

da se številni ljudje kulturno udej-

stvujejo, predvsem skozi glasbo in 

ples. Pogrešam pa večje zanimanje 

ljudi, predvsem v manjših krajih, 

za literaturo. In zato sem pred leti 

ustanovila društvo Prasila, s kate-

rim delam(o) največje premike na 

tem področju. Treba se je spomniti 

prleških literatov, obenem pa skozi 

literarne večere v manjših krajih go-

stiti zanimive ljudi s tega področja.« 

Pomembno vlogo pri večjem zani-

manju ljudi za literaturo odigrajo 

osnovne in srednje šole, meni Srn-

čeva, ki pa poleg pisanja knjig po-

čenja še marsikaj drugega. Tako je 

od pred kratkim urednica občinske-

ga glasila Sredica, pripravlja razne 

projekte, želi tvorno sodelovati pri 

snovanju vsebin, financiranih skozi 

Lokalno akcijsko skupino v obdobju 

do leta 2020, vsekakor pa bo še na-

prej njena prioriteta prenašanje kul-

turno-literarne dediščine prednikov 

na sedanje rodove.
Miha Šoštarič

»Vsako ljudstvo že od začetkov 

kulture čuti težnjo po samorefle-

ksiji. Bistveni del identitete ljudstva 

je vsekakor pokrajina, v kateri živi, 

zato čutiš veliko težnjo tudi po refle-

ksiji svojega prostora skozi čas. In pi-

sana beseda, predvsem pa literarna 

beseda, je bila že od nekdaj tista, ki 

je znala ujeti človeka v prostoru in 

času, ga pokazati, upodobiti njego-

vo intimno in družbeno vlogo, hkra-

ti pa vse skupaj tudi kritično pretre-

sti in s tem izboljševati položaj po-

sameznika in s tem tudi samo druž-

bo.« To so spremne besede avtorice 

knjige Prleška düša Helene Srnec. 

Središčanka, ki živi za kulturo in za 

vse, kar lepega prinaša prleška po-

krajina, je v tej knjigi opisala Prleki-

jo in prleškega človeka skozi teme in 

motive literarne ustvarjalnosti tistih 

piscev, ki so tako ali drugače poveza-

ni s Prlekijo. »Knjiga skuša predsta-

viti pokrajino, kakršna je bila, kako 

se je spreminjala in kakšno podobo 

ima danes. Skuša ujeti dušo pokraji-

ne in človeka v njej. Teme in motivi 

se skozi čas transformirajo in odse-

vajo v literarnih delih glede na čas, 

v katerem je posamezen ustvarjalec 

deloval in pisal – od začetkov do da-

nes. Po eni strani gre torej za zrcalo 

Prlekije skozi čas, po drugi strani pa 

tudi za kritičen pretres prostor-časa, 

kar je prav tako ena pomembnih na-

log umetnosti,« nam v sproščenem 

pogovoru pove Helena, ki skozi svo-

je literarno kulturno društvo Prasila 

že tretje let združuje ljudi, zaljublje-

ne v knjige, slike, glasbo in razglede 

s prleških gričev.

Pozornosti bodo deležni 

tudi slikarji in glasbeniki

Svojo nadarjenost za pisanje in 

kulturno ustvarjanje je začutila že 

kot ormoška gimnazijka. Leta 2002 

je izdala pesniško zbirko Sanatana 

(večnost), leta 2008, v času študija, 

pa je izpod njenega peresa nastal 

lirični roman Pol litra viskija za po-

gum. Že s svojim diplomskim delom 

Podoba Prlekije v slovenski prozi je 

začrtala smernice svojega pisatelje-

vanja. Nastalo je obsežno delo Prle-

ška düša. Na več kot 400 straneh je 

najprej nepoznavalcem podrobno 

opisala Prlekijo kot pokrajino, nato 

pa predstavila številne literate, zgo-

dovinarje, pisatelje in pesnike, ki so 

rojeni na prleški zemlji. »Naklada 
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Helena Srnec  iz Središča ob Dravi 

Prleška düša
Podoba Prlekije v slovenski prozi je njeno diplomsko delo, s kate-

rim je leta 2010 uspešno zaključila študij primerjalne književno-

sti in literarne teorije na Filozofski fakulteti v Ljubljani.

Središčanka, ki živi za kulturo 
in za vse, kar lepega prinaša 
prleška pokrajina, je v knjigi 
Prleška düša opisala Prlekijo in 
prleškega človeka skozi teme in 
motive literarne ustvarjalnosti 
tistih piscev, ki so tako ali 
drugače povezani s Prlekijo. 
»Pogrešam večje zanimanje 
ljudi, predvsem v manjših 
krajih, za literaturo,« pravi 
Helena Srnec.

Darinka Kodrič iz Kočic pri Žetalah

Tudi v Halozah se da živeti od izletniške kmetije
Darinka je Haložanka od glave do pet, saj je bila rojena v Turškem Vrhu v završki občini, življenje pa jo je pripeljalo k možu v Kočice, kjer živita že 32 let. Včasih je 

delala v Boxmarku, ker pa je do Kidričevega daleč, se je pred 12 leti odločila za samostojno pot.

»Lep čas sem oklevala, nato sem 

se po posvetu z možem vendarle 

odločila. Ker imam veselje do dela 

z ljudmi in do dela na kmetiji in ker 

imamo tukaj v Kočicah kar precej 

zemlje in vinogradov, so to odlični 

pogoji za turistično kmetijo sredi 

Haloz.« Z možem sta prenovila več 

kot 300 let staro vinsko klet doma-

čije in v njej je Darinka maja 2001 

odprla vinotoč. A s tem se ni zado-

voljila: »Sprva je šlo bolj na tesno, 

po dobrih petih letih želje po širitvi 

ter iskanju novih možnosti pa sva z 

možem Milanom ugotovila, da lah-

ko na okoliških hribih gojiva tudi je-

lene in damjake, zato sva zagradila 

okoli 4 ha zemljišč in začela z rejo.«

Leta 2006 sta uredila vse, kar je 

bilo potrebno za izletniško kmetijo 

brez prenočišč. Darinka je ponud-

bo razširila še z doma pridelano in 

na stari način pripravljeno domačo 

hrano: srnjakov golaž, suhomesni 

izdelki, divjačinska salama, meso iz 

tünke, haloške gibanice in še kaj. 

Ob vsem tem je Darinka vedno na-

šla še dovolj časa za oba svoja otro-

ka, starejšo hčerko in nekoliko mlaj-

šega sina. Danes sta že oba odrasla 

in preskrbljena.

Primorci imajo radi Haloze

Čeprav je bilo pred leti, ko je 

pričela dopolnilno dejavnost, zelo 

težko, danes zadovoljna pravi:  »Mi-

slim, da se je trud izplačal, saj je 

izletnikov iz leta v leto več; iz vse 

Slovenije prihajajo, celo iz Kopra 

imamo goste, saj je Primorcem v 

Halozah zelo všeč, posebej radi pa 

imajo našo domačo hrano, ki jo v 

celoti pridelujemo in pripravljajo 

sami. Poleg srnjakov in damjakov, 

ki se pasejo po okoliških hribih in 

si jih izletniki radi ogledajo, doma 

redimo še svinje, kokoši, piščance, 

tudi svoje krave imamo, ki nam da-

jejo odlično mleko, iz katerega sami 

izdelujemo skuto, sir in smetano za 

haloške gibanice. Tudi kruh peče-

mo sami, na njivi nam zraste domač 

krompir, tudi vso zelenjavo pridela-

mo sami, skratka tu imamo vse, kar 

lahko zraste na haloški zemlji.«

Ker imajo za lastne potrebe regi-

strirano tudi klavnico, nudijo svojim 

gostom vedno sveže meso, ki ga naj-

raje spečejo v krušni peči. Posebnost 

njihove ponudbe je tudi odlično ha-

loško vino, ki ga pridelajo sami, saj 

imajo več hektarov vinogradov.

Aktivna je tudi drugod

Čeprav je na kmetiji vedno veli-

ko dela, pa Darinka vedno najde še 

dovolj časa tudi za druge aktivnosti. 

Že več let je aktivna članica Društva 

podeželskih žena občine Žetale, le-

tos so jo izvolili celo za predsednico 

tega društva. Deluje tudi v Turistič-

nem društvu Žetale in v Športnem 

društvu Rim.

Čeprav je njeno življenje prepre-

deno s številnimi aktivnostmi in 

dogodki, polno odrekanj in pogo-

sto težko, je Darinka zadovoljna in 

vedno nasmejana: »Moram reči, da 

se da živeti tudi od izletniške kmeti-

je  v Halozah. V 14 letih, odkar ima 

registrirano dopolnilno dejavnost, 

nisem niti enkrat pomislila, da bi 

odnehala, vedno me žene naprej, k 

še boljšemu in prijetnejšemu. To je 

moj in naš življenjski cilj, taki smo 

Haložani, trdni in vztrajni.«

Posebnost Darinkine izletniške 

kmetije je 10 m visok leseni razgle-

dni stolp ali preža. Po domačem 

kmečkem obedu se izletniki do nje-

ga radi podajo peš ter se povzpnejo 

na vrh, od koder se odpira čudovit 

pogled do Boča in Donačke, do hr-

vaškega Maclja in čez vse haloške 

griče. Nekateri se podajo na gobar-

jenje, drugi na sprehod ali kolesar-

jenje, tretjim je dovolj že svež zrak 

in pogled na neokrnjeno naravo. In 

ko je druščina razigrana, raztegne 

sin Daniel svojo frajtonarico ter jim 

zaigra in zapoje, da se lažje zavrtijo. 

A to je že druga zgodba.
Martin Ozmec

Tudi sredi Haloz se da preživeti 
od izletniške kmetije, je 
prepričana Darinka Kodrič 
iz Kočic. Čeprav je bilo pred 
leti, ko je pričela dopolnilno 
dejavnost, zelo težko, danes 
zadovoljna pravi:  »Mislim, da se 
je trud izplačal, saj je izletnikov 
iz leta v leto več; iz vse Slovenije 
prihajajo, celo iz Kopra imamo 
goste, saj je Primorcem v 
Halozah zelo všeč, posebej radi 
pa imajo našo domačo hrano, 
ki jo v celoti pridelujemo in 
pripravljajo sami.«

Foto: M. Ozmec
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Zamudnike v knjižnicah 

obravnavajo različno: v ptujski, 

bistriški in ormoški knjižnici 

jim poleg opomina zaračunajo 

še dnevno zamudnino na vsa-

ko izposojeno knjižno enoto, v 

lenarški pa le stroške opomina.

Knjižnica Ivana 
Potrča Ptuj

Po nekaj bralne statistike smo 

se najprej odpravili v ptujsko 

knjižnico - na mladinski in štu-

dijski oddelek. Na mladinskem 

so si bralci v prvem polletju le-

tos izposodili 115.681 knjig, na 

študijskem pa 316.739. Če po-

datke primerjamo z letom 2014 

(tisti so sicer celoletni, ne pol-

letni!), nekih velikih odstopanj 

ni: na mladinskem so morda 

letos brali nekoliko manj - lani 

celo leto 242.903 knjige, na štu-

dijskem pa nekoliko več - lani 

570.606 knjig (če podvojimo le-

tošnje prvo polletje, bo namreč 

ob koncu leta številka 633.478). 

Ker v knjižnici opažajo, da ne-

kih večjih nihanj v branju glede 

na posamezne mesece ni, bodo 

te pomnožene polletne številke 

za celoletno statistiko kar drža-

le. Nihanja so le glede zvrsti, ki 

si jih bralci izposojajo. Saj veste: 

kdo bo poleti iskal domače bra-

nje ali študijsko literaturo, ko pa 

je to čas za kriminalke in »žen-

ske« romane!

Pa še besedo, dve o pozablji-

vih bralcih. Koliko odstotkov 

jih zamuja z vračilom knjig in 

jih na to spomni opomin, v knji-

žnici niso vedeli povedati (tega 

namreč njihov računalniški 

program Cobiss ne omogoča), 

pozabljivost pa stane 0,15 evra 

na dan (računajo tiste dneve, 

ko je knjižnica odprta; v nede-

ljo, ob praznikih in drugih de-

lopustnih dnevih lahko kaj po-

zabite). Poleg tega plačate tudi 

stroške opominjanja: prvi opo-

min 2,50 €, drugi 5,00 € in tretji 

7,50 €. Dalje z opominjanjem ne 

gredo – ali odneha bralec ali pa 

knjižničarji. Pa čeprav se potem 

zgodi, da kakšne knjige nikoli 

ne dobijo vrnjene. Vzroki za to 

so največkrat kakšne odselitve 

bralca v tujino, smrt in podobni 

dogodki, povezani z »višjo silo«. 

Kako pogosto se zgodi, da je 

neka knjiga za vedno izgublje-

na? To ugotavljajo vsakih pet let 

ob inventurah knjižničnega gra-

diva. Zadnji podatki o izginulih 

knjigah so iz obdobja 2008-

2013. Na mladinskem oddelku 

je v tistih petih letih bilo ne-

vrnjenih 77 knjig (0,13 % vseh 

knjig), na študijskem pa 385 (v 

odstotkih: 0,19 %).

Knjižnica Josipa 
Vošnjaka Slovenska 
Bistrica

Člani Knjižnice Josipa Vo-

šnjaka Slovenska Bistrica so si v 

prvi polovici leta 2014 izposo-

dili 281.812 enot knjižničnega 

gradiva, v enakem obdobju le-

tos pa 277.874 enot. »V zadnjih 

letih so se sredstva, ki jih prej-

memo za nakup gradiva od mi-

nistrstva za kulturo, zmanjšala 

za približno 36 %, kar predsta-

vlja velik delež sredstev, ki jih 

ne moremo več nameniti za 

nakup gradiva. Posledica tega 

je zmanjšan nakup novega, ak-

tualnega gradiva. Naši uporab-

niki zaradi tega dalj časa čakajo 

na želeno gradivo in izposoja 

gradiva je zaradi tega nižja,« je 

povedala direktorica knjižnice 

Patricija Breznikar. Sicer pa je 

trend izposoje skozi vse leto 

približno enak. Kot opažajo v 

knjižnici, se v poletnih mesecih 

zmanjša izposoja študijskega 

gradiva, gradiva za osnovno- in 

srednješolsko domače branje, 

poveča pa se izposoja leposlov-

ja (romanov). In trenutno, torej 

v poletnih mesecih, so najbolj 
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Lestvice TOP najbolj branih knjig
Knjižnica Ivana Potrča Ptuj
Mladinski oddelek:
1.John Green: Lažna mesta
2. John Green: Krive so zvezde
3. John Green: Kdo si, Aljaska
4. Ivan Sivec: Vlomilci delajo poleti
5. Salla Simukka: trilogija Sneguljčica

Knjižnica Josipa Vošnjaka Slovenska Bistrica 
1. Julianne Donaldson: Blackmoore
2. Julie Quinn: Kot v raju
3. Desa Muck: Blazno resno o šoli
4. Veronice Henry: Dolgi konec tedna
5. Dan Brown: Inferno

Knjižnica Lenart
1. Sylvia Day: triologija Crossfire
2. Samantha Young: Dublinska ulica
3. Milena Miklavčič: Ogenj, rit in kače niso za igrače
4. Camilla Läckberg: Krotilec levov
5. John Green: Krive so zvezde

Knjižnica Franca Ksavra Meška Ormož
1. Marcus Pfister: Mavrična ribica, na pomoč!
2. Noah Gordon: Šaman
3. Lisa Kleypas: Odpelji me opolnoči
4. Karen Hawkins: Ugrabitev višavskega lorda
5. Julie Garwood: Vrtnica v divjini

Svet je majhen

Karl Erjavec: konec 
kariere?

Hrvati prisluškujejo slovenskim dr-

žavnikom. Slovenski državniki nespo-

sobno vodijo najpomembnejši zunanje-

politični projekt Republike Slovenije in 

nastane škandal. Ampak največji škan-

dal, ki smo mu priča, ni, da so hrvaške 

obveščevalne službe prisluškovale in 

zelo verjetno sledile našim predstavni-

kom, največji škandal je, da imamo ne-

sposobneže, ki upravljajo našo državo. Obveščevalno-varno-

stne službe obstajajo za to, da po domače povedano vohunijo. 

Če naša SOVA ni ravnala isto, bom razočaran. Vendar še bolj 

nas mora razočarati dejstvo, da politični voditelji niso znali 

primerno voditi projekta arbitraže in zaščititi državnega in-

teresa. Vladni in ministrski strokovnjaki za komunikacijo so 

v nekaj urah spretno obrnili blamažo, ki je nastala z objavo 

pogovorov med diplomatko Simono Drenik in sodnikom Se-

kolcem v splošno zgražanje slovenske javnost nad hrvaškimi 

metodami pri vodenju zunanje politike. Celotna notranjepo-

litična scena je zavzela stališče, da ne smemo v tem trenutku 

plesati po taktih Zagreba, ampak je nujno potrebna državo-

tvorna drža v podporo slovenskega interesa. To pomeni: »Zdaj 

skušajmo nadzorovati in upravljati škodo, ki je nastala in re-

šiti arbitražo. Časa za politično obračunavanje bo še dovolj!« 

(beri: po počitnicah). Osebno nisem prepričan, da je takšna od-

ločitev najprimernejša in najbolj državotvorna za našo malo 

republiko. V trenutku, ko tvegamo, da izgubimo najpomemb-

nejši zunanjepolitični dosežek zadnjih let, v trenutku, ko celo-

tna Evropa tvega, da bo uničen arbitražni postopek, ki naj bi v 

prihodnosti postal model za reševanje še vseh odprtih vprašanj 

na Balkanu, in v trenutku, ko so nam sosedje morali pokaza-

ti, da smo bolj banana republika od katerekoli druge banana 

republike, mislim, da je čas, da Slovenci končno razumemo, 

kam so nas pripeljali nesposobni voditelji in izsiljevalna poli-

tika malih strank. Čas je, da se prebudimo iz apatije, v katero 

smo padli in nas držijo s spretnimi komunikacijskimi mani-

pulacijami in populistično všečnostjo. Karl Erjavec se ni ogla-

sil z dopusta na Mont Blancu. Spretno je čakal, da se situacija 

kristalizira, in še preden se je vrnil, je zahteval, da Sekolec in 

Drenikova odstopita in s tem postaneta grešna kozla pred celo-

tno javnostjo. Bolje da padeta dve manjši glavi kot ministrska. 

Vendar tokrat minister Erjavec nima veliko manevrskega pro-

stora. Človek je objektivno kriv za polom. Karl Erjavec je kriv, 

ker je vedel, kako se neprofesionalno opravlja projekt oziro-

ma ga je kot vrhovni poveljnik dejansko sam opravljal. V tre-

nutku, ko bo trdil, da nič ni vedel (kar je njegova standardna 

strategija), mu bo ostalo zelo malo verodostojnosti glede na 

izjave, ki jih je pred meseci dajal na velenjski televiziji. Še huje. 

Če res ni vedel, kako se upravlja z edinim, resno pomembnim 

dosjejem, ki ga ima kot minister na mizi, potem je dvakrat od-

govoren. V normalni državi bi zaradi takšne nesposobnosti in 

malomarnosti minister odstopil v nekaj urah. Katerakoli nor-

malna politična kariera se s takšnim škandalom konča. Ven-

dar Slovenci smo navajeni (in se smejimo, ko nas na to spomi-

nja sam glavni lik), da je Karl Erjavec preživel Patrio, izbiro 

najslabšega vojaškega transportnega letala na svetu, kante za 

smeti in smo že pripravljeni, da ga ne bo odneslo niti arbitra-

žno sodišče. On nikoli ni kriv. Nikjer ne bomo našli kakršne-

koli njegove podpisane odločitve, ki bi ga lahko pustila brez 

politične službe. Politik, ki ne odloča, ker ga je strah posledic, 

je nevaren za državo! Vse se dela na tem, da bosta tokrat kri-

va le sodnik in diplomatka in se bodo strasti čez nekaj tednov 

primerno umirile. Ampak v trenutku, ko pozabimo na medij-

ske manipulacije, je vsem jasno, da je predsednik upokojenske 

stranke kriv za škandal, ki je nastal. Je popolnoma odgovoren. 

Karl Erjavec ve, da ga lastna koalicija zdaj ne more napada-

ti. Padec ministra bi pomenil padec vlade. Počuti se še vedno 

varnega, a ta občutek bo lahko trajal le do trenutka, ko bodo 

nekateri politiki bodo dojeli, da je precej bolj državotvorno se 

rešiti enkrat za vedno raka kot nadzorovano umirati na obro-

ke. Odgovornost je na opoziciji. SDS je v krču. Nova Slovenija 

bi lahko vodila igro. Predsednik Odbora za zunanjo politiko 

Jozef Horvat (NSi) ima vse vajeti, da sproži verižno reakcijo 

znotraj institucionalnega okvira, medtem ko Ljudmila Novak 

lahko nudi Miru Cerarju rešitev v dobro Slovenije: odstranitev 

Karla Erjavca in pripravljenost za oblikovanje »državotvorne 

koalicije«. Dejstvo je, da hrvaškim pritiskom ne smemo popu-

stiti, dejstvo je tudi, da moramo poskusiti pridobiti to, kar nam 

pripada na morju, a istočasno je dejstvo, da morajo biti nevar-

ni in nesposobni politiki odstranjeni in večno onesposobljeni. 

Torej, če mora Slovenija obdržati izvršilno oblast v trenutku 

krize, ni druge, kot da Ljudmila Novak prepriča še kakšno dru-

go stranko, nepovezanega poslanca in predstavnike manjšin, 

da ponudijo roko Miru Cerarju za določen čas in izoblikujejo 

ad hoc koalicijo z jasnimi cilji. Naš državni interes in medna-

rodna podoba bi bili primerno obvarovani, v notranji politiki 

pa bi končno pokazali željo po novi, učinkoviti politiki.
Laris Gaiser

Podravje � V knjižnicah živahna izposoja vse leto; nevrnjenih knjig je 

Poletje je čas za krimina
Za priljubljenost branja knjig, kljub številnim črnogledim napovedim, se v Podravju očitno ni 
Slovenski Bistrici), namreč kažejo, da se izposoja knjig ne zmanjšuje. Razveseljiv pa je tudi 
povprečju manj kot odstotek. Nekaj več pa je tistih, ki z vračilom zamujajo.

Oddelek za odrasle:
1. Ken Follet: Rob večnosti (zadnji del trilogije Stoletje)

2. Terry Hayes: Roman
3. J. C. Reed: Predaj se ljubezni

4. J. K. Rowling: Sviloprejka
5.Sophie Hannah: Zamenjana zibelka



iskani družabni romani. V veči-

ni gre za lažje poletno branje, je 

pripomnila Breznikarjeva. 

In kako vestni so bralci slo-

venjebistriške knjižnice pri vra-

čanju gradiv? Po ugotovitvah 

zaposlenih z vračanjem knjig 

zamuja približno 25 do 30 od-

stotkov članov. Če izposojevalni 

rok ni podaljšan, se tretji delov-

ni dan po preteku uporabniku 

pošlje prvi opomin, ki bo člana 

knjižnice stal 2,1 evra. Če gradi-

vo ni vrnjeno v šestih dneh po 

preteku roka izposoje, začne 

teči dnevna zamudnina (od pr-

vega dne po preteku roka izpo-

soje). Dnevna zamudnina znaša 

0,10 evra na dan na enoto gradi-

va. Ob tem pa nekateri člani iz 

takšnih ali drugačnih razlogov 

gradiva nikoli ne vrnejo. »Tako 

je knjižna zbirka knjižnice na 

dan 31. 12. 2014 štela 151.253 

enot knjižničnega gradiva. Ne-

izterjanega gradiva je 620 enot, 

kar predstavlja 0,41 % zbirke,« je 

še dodala Patricija Breznikar.

Knjižnica Lenart
S Knjižnice Lenart so sporoči-

li, da je bilo v letošnjem polletju 

izposojenih 28.515 knjig, lani 

v istem obdobju pa nekoliko 

manj, 26.916. Večjih nihanj šte-

vila izposojenega knjižničnega 

gradiva med letom ne opaža-

jo. Na mesec izposodijo okrog 

4.600 enot gradiva. Sicer pa v 

času počitnic uporabniki naj-

bolj posegajo po kriminalkah 

in erotičnih romanih. Zanimalo 

nas je še, kolikšen odstotek čla-

nov knjižnice (izposojevalcev) 

zamuja z vračilom knjig. „Okrog 

2 %,“ so sporočili s knjižnice in 

na naše vprašanje, koliko znaša 

zamudnina, še odgovorili: „V 

Knjižnici Lenart nimamo dnev-

nih zamudnin, imamo samo 

opomine. Prvi opomin znaša 1,3 

evra na enoto gradiva.“ Sicer pa 

je kar en odstotek takšnih knjig, 

ki jih izposojevalci iz različnih 

razlogov nikoli niso vrnili.

Knjižnica Franca 
Ksavra Meška 
Ormož

V ormoški knjižnici je bila 

izposoja gradiva v prvi polovici 

leta 56.469 enot, v enakem ob-

dobju lani pa precej več, 71.641 

enot. Kot je pojasnila direkto-

rica Milica Šavora, so podatki 

z lanskim letom neprimerljivi, 

saj so imeli knjižnico v začetku 

letošnjega leta zaradi selitve za-

prto; za uporabnike so jo odprli 

šele 9. februarja.

Z ormoške knjižnice so še 

sporočili, da so si člani največ 

gradiva v letošnjem polletju 

izposodili aprila, sledita marec 

in julij. „V poletnih mesecih se 

največ izposoja gradivo, name-

njeno odraslim uporabnikom, 

najmanj pa gradivo, namenjeno 

mladini. Zelo opazno je bilo to 

še posebej letos, saj je letošnji 

julij mesec, v katerem je bilo 

v celotnem letu izposojenega 

največ gradiva za odrasle,“ je 

pojasnila direktorica ter dodala: 

„V juniju in juliju je bilo najbolj 

iskano leposlovje, saj od skupaj 

izposojenega gradiva zapisuje-

mo v juniju 61 %, v juliju pa 67 

% leposlovnega gradiva. Med le-

poslovjem prevladujejo romani 

iz vsakdanjega življenja.«

Po podatkih ormoške knji-

žnice z vračilom knjig trenutno 

zamuja 7,5 % članov. Za preko-

račene roke izposoje se zaraču-

nava zamudnina, in sicer 0,15 

evra dnevno na enoto knjižne-

ga gradiva ter 0,40 evra dnevno 

na enoto neknjižnega gradiva. 

Sicer pa je 0,39% gradiva, ki ga 

člani v vseh letih, odkar upora-

bljajo avtomatizirano izposojo, 

niso vrnili.
Jože Šmigoc, Mojca Vtič, 

Monika Levanič
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Knjižnični odpustki 
(brez posebnega ukrepa 
ministrstva)

Občasno knjižnice izvedejo dan za odpustke. Ta-
krat zamudnikom ni treba plačati zamudnin ali pa 
opominov - pač odvisno od tega, kako se v posame-
zni knjižnici odločijo. V zadnjem času nekatere knji-
žnice tak dan brez zamudnin/opominov izvedejo 3. 
decembra, na ta veseli dan kulture. V ptujski knjižni-
ci so imeli zadnjo večjo tovrstno akcijo leta 2013. Ta-
krat so dolžniki, katerih dolg je presegel 50 €, plačali 
pavšalni znesek zamudnine v višini 20 €, stroškov 
opominov pa jim ni bilo treba plačati. Povedali so 
nam še, da podobne akcije v kratkem ne načrtujejo.

Sanjala sem o Studenčnici!

Oh, dragi bralci knjigarnice, danes bi rada z vami podelila 
čudovite sanje. Po dolgem času se mi je zgodilo, da mi je bilo 
zjutraj zelo žal, da sem se prebudila in ugotovila: eh, saj so bile 
samo sanje!

Tako je bilo, v sanjah, žal:
Kolesarila sem tam čez pešmost, pa pod lepo pisano pobar-

vanem in obnovljenem železniškim mostom, kar me mikavna 
zeleno modra tabla z napisom Studenčnica vabi – prisluhnite 
naravi! napoti mimo gostilnice Pomaranča. Pri poletni terasi 
z otroškim igriščem zaslišim namesto muzike žuborenje vode! 
Morala sem stopiti s kolesa, ker se mi je zablisnilo pred očmi: 
ob ograji igrišča se je vila urejena stezica do nove lesene brvi 
čez Studenčnico. Tam na brvi pa ribič – stari ata s fantičem in 
deklico. Vsi trije so namakali trnke v rečico, ki se je prav živah-
no kodrala med zelenima, lepo urejenima bregovoma in vrbe 
žalujke so se komaj dotikale bistre vode. Tu in tam so cvetele 
rumene lilije, črni ponirki so švigali sem ter tja, pa kačji pastirji 
in glej, v vodi so migetale ribe. Ribe, velike in ribe male, nad 
njimi pa race. Na levo in desno, kamorkoli sem pogledala ob 
toku Studenčnice, pa klopce, ob njih ozka, komaj opazna spre-
hajalna stezica. Čarovnija! Tam malo niže je mlada družinica 
ravno končala postavljanje vodnega mlinčka, ob tem je fantič 
piskal na preprosto, ob reki narejeno piščalko iz vrbove veje. 
Na drugi strani mostička pa lesena hišica, taka za škrate in dru-
ge veseljake, ob njej peskovnik, vetrnice, klopce in striček, ki 
ve veliko o vodah in posebej o Studenčnici, veliko o ribolovu 
in postavljanju mlinčkov, pa o vrbovih piščalih, zna narediti 
ladjico iz papirja in táko iz naravnih priročnih materialov … 
Stopim do njega in pove, da je skrbnik Studenčnice in skrbi, 
da je ljudem okoli nje fi no in zanimivo, pa da kakšen papir-
ček ne gre mimo koša. Tam je tudi posrečen lesen čolniček, 
ki lahko popelje po Studenčnici! Krasno! In tabla, ki vabi na 
pravljice ob vodi, pa tam je priročna knjižnica pod vrbami in 
ležalniki …

Joj, resnica o ptujski Studenčnici pa je vse kaj drugega! Ne-
koč bistra, živahna, čez šest metrov široka bistra voda, kjer so 
lovili postrvi, pa raki so živeli v njej, je komaj dober centimeter 
široka, sicer čista, a le stežka se prebija med invazivnimi rastli-
nami. Nabrežje je v trnju in drugem rastlinju, razen tam, kjer 
skrbni lastniki zemljišč ne dovolijo zamrtja rečice. A bi res bilo 
treba tako velike denarce za plevenje Studenčnega dna, za ob-
vladovanje mulja in ureditev nabrežja? Vrednost čiste naravne 
vode je neprecenljiva, kot nas učijo številne knjige. Naravna bo-
gastva so ednina spodobna dediščina našim zanamcem. Edina!

Kot prav Ivan Esenko v prelepi monografi ji Zgodbe iz 
kanuja: čudoviti svet slovenskih voda (2008), imajo otroci še 
neokrnjene čute, voda jih pritegne, pa čeprav je to včasih le 
obcestna luža, po kateri je tako prijetno broditi in čofotati. ali 
mahati s palico. Takšna igralnica na peščini reke, rečice, poto-
ka, potočka je že pravo razkošje. Glej, Studenčnica bi lahko 
bila takšno igralno razkošje, pomislim. Če lahko strmo, s tr-
njem zaraslo morsko obalo uredijo v prestižno plažo, potem bi 
se lahko kaj takega uredilo tudi z bregom Studenčnice.

Čudoviti vodni svet, s Ptujskim morjem vred, bi lahko z ne-
kaj denarja in veliko dobre volje in marljivosti postal še vablji-
vejši domačinom in turistom, dotlej pa in za  začetek vodnega 
veselja sezite po knjigah: Raziščimo vodo (2015), Slovenija 
– vodna učna pot Evrope (2005), Življenje ob reki (2008) …

Prijetno branje in čofotanje želi
Liljana Klemenčič

Tednikova knjigarnicapresenetljivo malo

lke in »ženske« romane
treba bati. Podatki, ki smo jih zbrali v štirih največjih knjižnica (v Ptuju, Lenartu, Ormožu in 
podatek, da izgubljenih knjig, torej tistih, ki jih izposojevalci knjižnicam ne vrnejo, ni veliko; v 
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Foto: ČG

Kje v EU berejo največ in kje najmanj
Slovenski bralci v evropskem merilu ne izstopamo, po izsledkih raziskave Bralna 

kultura in nakupovanje knjig v Republiki Sloveniji, ki je bila opravljena leta 2013, je 58 
% anketirancev (starih med 15 in 75 let) v zadnjem letu prebralo vsaj eno knjigo. Po 
številu bralcev se tako uvrščamo nekoliko pod evropsko povprečje, saj je po podatkih 
Evropske komisije v letu 2013 68 % Evropejcev prebralo vsaj eno knjigo.

Med bralci prednjačijo Švedi z 90 %, sledijo jim Nizozemci s 86 %. Najmanj berejo 
v Grčiji, kjer je vsaj eno knjigo prebralo 50 % anketirancev, le 1 % več bralcev je v 
Romuniji.
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»Mestni kino Ptuj, član Euro-

pa Cinemas in Art kino mreže 

Slovenije, je z rednim prika-

zovanjem pestrega filmskega 

programa in zanimivimi spre-

mljevalnimi dogodki vse leto 

pomemben generator filmske 

kulture v Podravju, njegov 

tradicionalni poletni projekt 

Kino brez stropa pa se je izka-

zal kot eden najuspešnejših ko-

rakov v smeri popularizacije in 

promocije filmske umetnosti. 

Lani je večerne projekcije na 

dvorišču ptujskega gradu ter 

dopoldanske v Mestnem kinu 

obiskalo več kot 3.000 gledal-

cev,« so povedali organizatorji 

festivala iz Centra interesnih 

dejavnosti oziroma njihovega 

Mestnega kina.

V začetku leta 2015 se je CID 

Ptuj soočil z grenkim dejstvom, 

da bodo programska sredstva 

zaradi varčevanja v javnem 

sektorju v letošnjem letu ob-

čutno znižana in da bo zaradi 

tega ogrožen poletni projekt 

Kino brez stropa. Postavitev 

čisto pravega kina v prijetnem 

zunanjem ambientu je namreč 

obilen finančni in kadrovski 

zalogaj. Ker pa podravskih fil-

mofilov niso želeli prikrajšati 

za kakovostne brezplačne pro-

jekcije najzanimivejših film-

skih delikates pretekle sezone, 

so sklenili sprejeti kompromi-

sno rešitev in projekt izpeljati 

kar pod domačim stropom Me-

stnega kina . Dodaten »stranski 

učinek« odločitve bo mogoče 

tudi to, da bo lepo, z zgodovino 

bogato ptujsko kinodvorano 

tako morda obiskal (in odtlej 

redno obiskoval) tudi kak nov 

gledalec.

Programska zasnova pro-

jekta je kljub selitvi pod strop 

ostala enaka kot v preteklih 

letih: v večernem programu je 

bilo nanizanih enajst žanrsko, 

estetsko, avtorsko in idejno 

raznolikih filmskih biserov, ki 

so bili v zadnji kinematograf-

ski sezoni prikazani v Sloveniji. 

Izbranim filmom je skupno to, 

da si jih je vredno (še enkrat) 

pozorno ogledati. Od pone-

deljka do sinoči so se v večer-

no-nočnem terminu (ob 20. in 

22. uri) zvrstili filmi Višja sila 

švedskega režiserja Rubena 

Östlunda, Leviatan ruskega 

režiserja Andreja Zvjaginceva, 

Dva dneva, ena noč bratov 

Dardenne, Golob je sedel na 
veji in razmišljal o življe-
nju švedskega veterana Roya 

Anderssona, Ida Pawla Pawli-

kowskega in erotična drama 

Burgundski vojvoda Angle-

ža Petra Stricklanda; od nocoj 

(petek) do nedelje pa si lahko 

ogledate še tele projekcije: 

Locke, angleško-ameriški film 

Stevna Knighta, Pobesneli 
Max: Cesta besa avstralske-

ga režiserja Georgea Millerja, 

Zgodbe o konjih in ljudeh, 
prvenec Islandca Benedikta Er-

lingssona, belgijsko-nizozem-

ski film Alabama Monroe re-

žiserja Felixa van Groeningena 

in Mamica kanadskega čude-

žnega filmskega dečka Xavier-

ja Dolana. Otrokom oziroma 

družinam so bile namenjene 

tri dopoldanske filmske projek-

cije: Mumini na Azurni oba-
li, Nikec na počitnicah in 
Sreča na vrvici (prvi dve sta 

že bili, slovenski film pa bo na 

sporedu v soboto), medtem ko 

ste si z dojenčkom lahko šli v 

torek popoldne ogledat otvori-

tveni festivalski film Višja sila.

jš

Ptuj � Festivalski filmski teden

Brez stropa bi bilo bolj poletno
Od 3. do 9. avgusta (še tri dni torej) imajo ptujski ljubitelji filma svoj teden užitka: v tednu dni 
se je in se še bo namreč zvrstilo 15 brezplačnih projekcij – enajst večernih so dopolnile tri do-
poldanske za otroke iz sklopa Kino vrtiček in ena popoldanska v projektu Z dojenčkom v kino.

Foto: Črtomir Goznik

Letošnji poletni kino je imel strop ...

Majšperk � Slikarsko-kiparski tabor na Sestrškem jezeru

Navdih so iskali v naravi
V senci mladih brez, ob regljanju žab in brenčanju os ter ob nadležnem zvoku komarjev na 
Sestrškem jezeru je od sobote, 1., do četrtka, 6. avgusta, slikalo ali rezbarilo deset slikar-
jev in dva kiparja v okviru slikarsko-kiparskega tabora Sestrže.

Pobudnik tabora je sestrški 

slikar Branko Gajšt, ki je moti-

ve Sestrškega jezera že nešte-

tokrat upodobil na platnu. To-

krat je v svojo družbo povabil 

dva kiparja, ki sta ustvarjala iz 

lesa hruške, ki ga je podaril Pe-

ter Lončarič. Kipar iz Rogatca 

Alojz Grabrovec je izrezbaril 

vodnega škrata, Rudi Novak 

iz Mežice pa je ustvaril sejalca. 

Skulpturi bosta dopolnjevali 

pot na Sestrško jezero. »Pot že 

sedaj oblikuje spominski dre-

vored, ki so ga zasadili župani, 

sovaščani, prijatelji in slikarji. 

Skupno smo zasadili 45 av-

tohtonih in eksotičnih dreves. 

Želim, da nastane do jezera 

učna pot, ki bo zanimiva za 

obiskovalce in tudi šolarje,« je 

povedal Gajšt.

Ob kiparjih ustvarjajo še 

slikarji, te je Branko Gajšt iz-

bral sam. »Nisem želel, da bi 

na taboru sodelovali slikarji, 

ki šele usvajajo slikarske ve-

ščine, saj to ni učni tabor. Ob 

tem sem izbral takšne slikarje, 

za katere vem, da bodo ustva-

rili dobro ustvarjalno vzdušje 

in ki niso malenkostni,« je 

povedal Gajšt. Dobra volja in 

predanost ustvarjanju sta bili 

potrebni vrlini sodelujočih, 

saj slikarji in kiparja za svoja 

dela niso prejeli nagrad. Ob je-

zeru so ustvarjali Alojz Krevh 

in Marijan Gregorc iz Prevalj, 

Zdenka Vinšek z Iga pri Lju-

bljani, Igor Dolenc iz Žlebiča 

na Dolenjskem, Vinko Gajšt iz 

Tišine, Miran Cafuta s Ptujske 

Gore, Drago Kopše z Zgornje 

Polskave, Jože Foltin s Ptuja, 

Vesna Urbančič s Pragerskega 

in tudi Branko Gajšt. Dela sli-

karjev bodo na ogled konec 

septembra v galeriji AP na 

Bregu pri Majšperku.

Med razstavljenimi deli 

bodo tudi motivi narave Zden-

ke Vinšek z Iga, ki je o ustvarja-

nju na Sestrškem jezeru pove-

dala: »Danes sta me inspirirala 

breza in lokvanj. Prečudovito 

je ustvarjati tukaj v naravi. 

Sem že dolgoletna Brankova 

prijateljica in se odzovem na 

vsako vabilo. Čeprav sem na-

slikala že veliko motivov Sestr-

škega jezera, vsakokrat vidim 

kaj novega, bodisi zaradi dru-

gačne svetlobe ali pogleda.«

Izvedbo kiparsko-slikarske-

ga tabora je Gajšt napovedal 

tudi za prihodnje leto, kar po-

meni, da se bo na Sestrškem 

jezeru naslednje leto že tretjič 

zapored ustvarjalo, šotorilo in 

preživljalo večere ob tabor-

nem ognju.
Mojca Vtič

Foto: Mojca Vtič

Zdenka Vinšek z Iga je že dobra poznavalka Sestrškega jezera, a 
vedno znova opazi motive, vredne upodobitve z barvami.

Skupino sestavlja pet ener-

gičnih deklet: Natalija, Lidija, 

Andreja, Monika, Marjetka, ki 

delajo s srcem in s polno paro. 

Do danes so svojo prvo pesem 

z naslovom Ljubi me posnele 

tako v slovenski kot nemški 

verziji, z Golico pa so za to pe-

sem posnele tudi videospot, 

katerega premiera je še čisto 

sveža. Skladba je nastala v sode-

lovanju z Vero Šolinc, gre pa za 

malo drugačne lahkotne ritme.

Dekleta so na snemanju ne-

izmerno uživala, snemala pa 

so na slovenski obali. Naj vam 

zaupamo še to, da frajerke v na-

slednjem mesecu pričakujejo 

čisto pravega frajerja ...

KŠ

Ptuj � Novo na glasbeni sceni

Ljubi me
Frajerke so nova ženska skupina na glasbeni sceni, ki je pri-
čela delovati v februarju 2015.

Foto: arhiv Frajerk

Majšperk � Likovna razstava slikarja in kiparja

Koroška pokrajina in ljudski 
običaji na platnu in v lesu
Koroška slikar in kipar Alojz Krevh in Rudi Novak v avgustu razstavljata v prostorih galerije 
podjetja Albin Promotion na Bregu pri Majšperku. Rdeča nič njunih del je preplet ljudskega 
izročila, običajev ter narave.

»Oba umetnika črpata nav-

dih iz neposredne okolice, 

čudovitih koroških gozdov in 

etnografskega izročila, ki je na 

Koroškem zelo bogato. Ume-

tniki so tisti, ki ne pustijo, da 

bi se bogata ljudska tradicija 

izgubila. Njuna dela so priča 

minulega časa,« je v svoji stro-

kovni kritiki in predstavitvi 

poudaril likovni kritik Mario 

Berdič iz Maribora.

Les je osnovni material ki-

parja oziroma rezbarja Rudija 

Novaka, ki ustvarja na Koro-

škem in rezbari tako minia-

ture kot tudi večje skulpture 

iz najrazličnejših vrst lesa. V 

Majšperku je razstavil minia-

turo sejalca, izrezbarjene ribe, 

maske … In medtem ko je No-

vakovo orodje dleto, je Krev-

hovo čopič. Krevh skozi svoja 

slikarska dela kaže svoj odnos 

do narave, do ljudi in družbe. 

Ob tem naj bi njegova dela po-

menila nekakšen sprehod sko-

zi čas, skozi koroške krajine in 

kmečka opravila.

V kulturnem programu je s 

flavto nastopila Mateja Gori-

šek, razstavo pa je odprla žu-

panja Majšperka Darinka Fa-

kin. Dela avtorjev so na ogled 

od ponedeljka do petka od 9. 

do 18. ure in v soboto med 9. 

in 12. uro še do 31. avgusta.

MV

Foto: Mojca Vtič

Foto: Branko Gajšt

Iz stare hruške sta bila ustvar-
jena vodni škrat in sejalec.



ga ranga, zagotovo se nikogar 
ne bojimo. Imamo zelo kvali-
tetno ekipo in v svojih glavah 
se pripravljamo kot favoriti.«

Trener Ivica Solomun do-
slej ni imel težav pri sestavlja-
nju ekipe, saj je bil seznam 
poškodovanih igralcev pra-
zen. Tekma v Velenju je to 
spremenila, saj sta se na tež-
kem igrišču poškodovala vra-
tar Dominik Picak in napa-
dalec Zlatan Muslimović. Za 
petkovo tekmo s Krko je mala 
verjetnost, da bosta zaigrala. 
»Na Rudar smo se pripravljali 
z ogledom posnetka tekme 

med Rudarjem in Krko (0:1), 
zato vem, da nas čaka še ena 
zelo težka tekma. Gre za de-
fenzivno zelo dobro ekipo, 
vendar imamo tudi mi svoje 
adute. Zelo veliko bi nam po-
menilo, če bi osvojili tri toč-
ke, do njih lahko pridemo le z 
zelo skoncentrirano igro,« je 

povedal Ivica Solomun.
Novomeščani so zelo do-

bro odprli prvenstvo z zmago 
v Velenju (0:1) in remijem v 
Celju (1:1), v nedeljo pa so na 
domačem igrišču klonili pro-
ti Gorici (1:2). Trener Andrej 
Kastrevec ne bo mogel raču-
nati na Jamila Collinsa, ki je 

proti Goričanom prejel rdeči 
karton.

Zavrč in Krka sta se v lan-
ski sezoni pomerila štirikrat, 
izkupiček pa sta si razdelila 
polovično: prvi dve tekmi je 
dobil Zavrč (2:3, 2:0), drugi 
dve Krka (3:0, 0:1).

JM

Najboljši slovenski teni-
ški igralec Blaž Rola (124. 
na ATP) se je po nekaterih 
slabših predstavah umaknil 
s svetovne turneje in posve-
til treningom. Te je zvečine 
opravil v ZDA, kjer bo v tem 
delu sezone tudi največ tur-
nirjev (betonska podlaga), z 
vrhuncem na odprtem pr-
venstvu ZDA v New Yorku.

Blaž tokrat ni odšel igrat 
na turnirje Challenger, am-
pak kar na turnir serije ATP 
500 v Washington (1. nosi-
lec Andy Murray, 2. Kei 
Nishikori). V 1. krogu ga 
je čakal eden izmed najbolj 
vročih igralcev letošnje se-
zone, 22-letni Denis Kudla 
(79.). Ukrajinec z ameriškim 
potnim listom je bil v začet-
ku leta na 123. mestu ATP 
lestvice, z odličnimi pred-
stavami pa je doslej napre-
doval za skoraj 50 mest. Med 
drugim se je v preteklem te-
dnu iz kvalifikacij prebil do 
polfinala turnirja ATP 250 
v Atlanti, v Wimbledonu pa 
ga je šele v osmini finala iz-
ločil Marin Čilić. Kudla je 
tako tudi začel dvoboj z Bla-
žem, z breakom. Tempo je 
stopnjeval in uvodni niz hi-
tro dobil z 2:6 ter v drugem 
povedel z breakom (0:1). 
Tu je 24-letnemu Ptujčanu 
uspelo prvič ogroziti servis 
tekmeca, četrto priložnost 

za break je izkoristil (1:1). 
To mu je dalo nov zagon, s 
katerim si je priboril še en 
break (3:1). Med številni-
mi priložnostmi za odvzem 
servisa v nadaljevanju niza 
je Blaž potegnil daljšo in pri 
izidu 5:4 izkoristil tretjo za-
ključno žogo. Na začetku 3. 
niza je dež pri izidu 1:1 za 
nekaj časa prekinil dvoboj, 
kar je bilo zaradi dobrega 
naleta slaba novica za Bla-
ža. Po vrnitvi na igrišča sta 
tekmeca veliko zanesljiveje 
osvajala točke na svoj servis 
(le ena break priložnost za 
Rola) in odločitev je padla 
v podaljšani igri. Tu je Slove-

nec ohranil mirne živce in 
se po 2 urah in 22 minutah 
igre veselil ene letošnjih naj-
odmevnejših zmag. Končno 
razmerje točk je bilo sicer 
v korist Američana 106:109. 
Za zmago je bilo odločilno 
izboljšanje izkoristka 2. ser-
visa v 3. nizu, ki se je pred 
tem gibalo le okrog 25 % (na 
koncu 39 %).

V drugem krogu je Blažu 
žreb namenil znanca s turnir-
ja v Rio de Janeiru Leonarda 
Mayerja (35.). Argentinca je 
Rola v Riu preskočil, na po-
doben razplet je lahko raču-
nal tudi tokrat. Še enkrat pa 
je Rola slabo odprl dvoboj – z 
izgubljenim servisom. V šesti 
igri mu je uspel reabreak in 
niz se je brez posebnih pre-
tresov končal v podaljšani 
igri. Tega je 28-letni Argenti-
nec osvojil prepričljivo – 2:7. 
V 2. nizu se je zgodba pono-
vila, a v zrcalni obliki – tie 
break je osvojil Rola z rezul-
tatom 7:3 in tako izenačil izid 
v nizih na 1:1. Zaradi dobre-
ga serviranja obeh tekmecev 
je bilo break priložnost zelo 
malo, podobna slika je bila 
tudi v 3. nizu. Edino si je to-
krat priigral Mayer in jo tudi 
izkoristil, kar je na koncu 
odločilo o zmagovalcu. Sre-
čanje je trajalo skoraj 2 uri in 
pol, končno razmerje točk pa 
je bilo 102:114. Mayer se bo 
v naslednjem krogu pomeril 
z 2. nosilcem, Japoncem s 
Keijem Nishikorijem. Drugi 
krog je bil neuspešen tudi 
za 1. nosilca turnirja, Andyja 
Murayja.

V glavnem mestu ZDA je 
Rola nakazal vzpon forme, le 
upamo lahko, da bo ta trend 
zadržal do konca sezone.

Jože Mohorič

Tim Gajser iz Pečk pri Mako-
lah je že v tem trenutku eden 
najboljših motokrosistov razreda 
MX2 na svetu, čeprav bo šele 
septembra dopolnil 19 let. Štiri 
dirke pred koncem letošnje se-
zone svetovnega prvenstva je 
na 2. mestu v skupni razvrstitvi 
– za vodilnim Latvijcem Paulsom 
Jonasom zaostaja pičle 4 točke.

Z njegovi odličnimi predsta-
vami so zelo zadovoljni tudi pri 
Hondi, s katero Gajser sodeluje 
zadnje leto. Tako so zdaj sode-
lovanje še potrdili in utrdili. Dan 
pred dirko v Belgiji sta Gajser in 
ekipa Honda Garibaldi sporoči-
la, da so podaljšali sodelovanje 
še za štiri leta, do 2020. »Glede 

na njegove predstave v sezoni 
je bil zelo iskan, zato smo za-
dovoljni, da še pet let ostaja pri 
nas. Vedeli smo, da je izreden 
talent, pravo veselje pa je opa-
zovati njegov razvoj. Nedvomno 
bo osvajal lovorike, to je samo 
vprašanje časa,« je dejal direk-
tor ekipe Roger Harvey.

»Pred tremi leti se je zdelo 
nemogoče, da bi vozil za Hondo. 
Od lani smo zelo napredovali, 
delujemo kot družina in rezulta-
ti so tu. Zdaj mi ni treba razmi-
šljati, kam bom šel po naslednji 
sezoni; ostajam pri Hondi, kar je 
sanjsko,« je dogajanje pospremil 
Gajser.

jm, sta
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Odšel še Luka 
Muženjak

Pretekli teden je z Zavr-
čem sporazumno prekinili 
pogodbo Marko Nunić, v 
tem tednu je enako storil 
Luka Muženjak. 22-letnik 
je sicer proti Mariboru od-
igral zadnjih 14 minut tek-
me, proti Olimpiji in Rudar-
ju pa je obsedel na klopi za 
rezerve.

Za nogometaši v 1. sloven-
ski ligi so trije krogi sezone 
2015/16, po katerih so že vi-
dni obrisi razmerja moči. Ma-
riborčani so po bolečemu iz-
padu iz evropskih tekmovanj 
strnili vrste in nanizali dve 
zmagi, s katerima so umirili 
razmere v klubu. To veliko 
pomeni predvsem igralcem, 
ki so se proti Krškemu prisrč-
no veselili vsakega dosežene-
ga zadetka. Novih stresov si v 
Ljudskem vrtu pač ne želijo …

Ob Mariboru je druga ne-
poražena ekipa prvenstva 
doslej le še Zavrč. Za njim je 
težka tekma v Velenju, ki je 
takšna nastala zaradi nera-
zumljivega padca v igri po 
vodstvu 0:2. »Gledano v celo-
ti, smo bili vseeno boljši tek-
mec, zato je naša zmaga za-
služena. Ključno je bilo to, da 
smo se ob polčasu zbrali in 
začeli znova igrati po tleh,« je 
po tekmi povedal Toni Datko-
vić, ki podobno srečanje pri-
čakuje tudi proti Krki: »Sedaj 
igramo s tekmeci, ki so naše-

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Zavrča so po treh krogih nove sezone 2015/16 še vedno neporaženi.

Haloze dovolj visoke za Krko?
1. SNL, 4. krog: 
Zavrč – Krka, 

petek, 7. avgusta, 
ob 18.30 v Zavrču

Rola ohladil enega najbolj vročih, Mayer njega
Tenis � Blaž Rola

Nogomet � 1. slovenska liga

Blaž Rola se je po krajšem premoru vrnil na igrišča in v Washing-
tonu dosegel dober rezultat.

Washington, ATP 500, 
rezultati:

1. krog: Rola – Denis Kudla 
(ZDA) 2:6, 6:4, 7:6(5);

2. krog: Rola – Leonardo 
Mayer (Argentina, 16.) 6:7(2), 
7:6(3), 4:6.

»Vseeno so vre-
dni milijone …«

Pretekli teden so se Za-
vrčani merili z Bešiktašem 
(0:5). Tržna vrednost tur-
škega velikana je več kot 
120 milijonov evrov, Zavrča 
pač 3;5 milijona. »Razlika 
med nami in njimi je velika, 
vseeno so oni vredni mili-
jone. Nekega dne – če bo 
bog dal – bomo morda tudi 
mi vredni toliko,« je povedal 
Dejan Glavica.



Konec tedna se pričenja se-
zona 2015/16 tudi v 2. sloven-
ski ligi. Ta bo za nas še kako 
zanimiva, saj v njej nastopata 
Aluminij in Drava. Ljubitelji 
nogometa v Spodnjem Po-
dravju bodo tako lahko v se-
zoni spremljali kar tri lokalne 
derbije (prvi bo na sporedu 
v Kidričevem v začetku okto-
bra, v 9. krogu).

Rdeči iz Kidričevega in 
modri iz Ptuja so v zelo raz-
ličnih situacijah: Aluminij je 
stabilen drugoligaš, ki se mu 
je lansko leto napredovanje v 
1. ligo izmuznilo v zadnjih se-
kundah zadnjega kroga, Dra-
va pa si želi predvsem stabi-
lizirati klub in sezono zaklju-
čiti brez posebnih pretresov 
(rezultatskih in finančnih). 
Ptujčani so v posebnem po-
ložaju tudi zaradi tega, ker so 
novinci v ligi (po štirih letih 
igranja v nižjih ligah), ti pa 
se praviloma soočajo z različ-
nimi začetniškimi težavami. 
Višja liga zanje zagotovo pri-

naša nove izzive, kako uspe-

šni bodo, pa bo pokazal čas.

Kadrovanje v prestopnem 

roku je bilo pri obeh klubih 

živahno, cilji pa precej različ-

ni. V Kidričevem so se odre-

kli številnim igralcem zaradi 

želje po uveljavitvi mlajših, 

predvsem številne odlične iz-

hodne generacije mladincev 

iz lanske sezone. Na drugi 

strani so na Ptuju ob kvalite-

ti iskali tudi kvantiteto, saj se 

zavedajo težavnosti nastopa-

nja v višji ligi. Na koncu sta 

oba kluba sestavila zelo kom-

paktni udarni enajsterici, ne-

koliko lahko navijače skrbi le 

uigranost, ki pa je na začetku 
sezone vprašljiva pri praktič-
no vseh moštvih.

Favoriti za vrh
Spisek kandidatov za vrh 

lestvice je letos še nekoliko 
širši kot običajno. Praktično 
ni izstopajoče ekipe, čeprav 
se na prvi pogled zdi, da bi 
to lahko bil Roltek Dob. Ta je 
ob Aluminij in Triglavu klub, 
ki se zadnja leta v tem rangu 
tekmovanja vedno vrti blizu 
vrha, izkušnje in kontinui-
teta dela pa štejejo dvojno. 

Med stabilne klube sredine 

lestvice spadajo Veržej, Šen-

čur in Ankaran – vsaj eden se 

bo skorajda zagotovo vklju-

čil v boj za visoka mesta. Na 

te bo startal tudi povratnik 

v 2. ligo, Kalcer Radomlje. V 

1. ligi je plesal le eno sezo-

no, posebnih pretresov pa ni 

doživel, tako da bolj ali manj 

mirno – z istim trenerjem in 

igralskim kadrom – pričaku-

je novo sezono. Še največji 

neznanki sta Zarica Kranj in 

TKK Tolmin. Slednji je imel 

lani uspešno premierno se-

zono med drugoligaši, po 
začetnem navdušenju (beri: z 
odlično ekipo, tudi na račun 
številnih igralcev Gorice) 
pa so letos manj ambiciozni. 
Zarica je podobno kot Drava 
novinec v ligi, zaradi tega pa 
tudi velika neznanka. Le red-
ki se v višji ligi takoj znajdejo 
v borbi za vrh (primer Zavrča 
pred leti), večina si jih želi 
čim prej zagotoviti obstanek 
in mirno zaključiti sezono.

Na nekaj vprašanj bo odgo-
vore postregel že 1. krog, kjer 
zares ne manjka zanimivih ob-
računov, praktično vsak je zase 
derbi kroga. Izpostavimo tek-
mi Veržej – Radomlje in »kranj-
ski« derbi Zarica – Triglav.

Jože Mohorič

12 Šport

ALUMINIJ
Odhodi: Tomaž Mur-

ko, Marko Nunić, Luka 
Prašnikar, Timotej Petek, 
Nejc Pečovnik, Aljaž Med-
ved, Dejan Školnik, Leon 
Leuštek, David Lonzarič; 
prihodi: Dejan Krljanovič, 
Vedran Turkalj, Mateo Da-
miš, Jovan Kastratović.

Aluminij je lansko sezo-
no končal na 2. mestu, kljub 
sprememnjeni ekipi pa je 
tudi letos med glavnimi favo-
riti za vrh.

Kakšna bi bila ocena 
prestopnega roka?

D. Romih: »V ekipi je zno-
va prišlo do številnih spre-
memb, podobno kot lani. 
Odšlo je kar šest igralcev iz 
prve ekipe, kar pomeni nov 
proces spoznavanja in uigra-
vanja. Na drugi strani so pri-
šli štirje kvalitetni novinci. 
Krljanovič naš sistem dela 
že pozna od prej. Delu prve 
ekipe smo priključili osem 
mladincev izhodnega letnika, 
Vrbanec je bil z nami že lani. 
Članski nogomet je nekoliko 
drugačen od mladinskega, 
več je potrebne moči, zato ra-
bijo čas za prilagoditev. Vse-
kakor pa je ekipa v povprečju 
še mlajša kot v lanski sezoni.«

V pripravah ste odigrali 
nekoliko manj srečanj kot 
običajno.

D. Romih: »Priprave smo 
letos nekoliko spremenili 
ravno zaradi manjšega števi-
la igralcev. Kakšno tekmo ali 
dve smo odigrali manj, tudi 
priprave poleti so krajše kot 
zimske. Več smo delali na 
uigravanju posameznih linij, 
učinek pa se bo videl šele na 
prvenstvenih tekmah. Morda 
še ne povsem na začetku, v 
nadaljevanju pa si zagotovo 
želimo prikazati napadalen 
in agresiven nogomet.«

Okostje začetne enajste-
rice je bilo vidno na tekmi 
s Hrvatskim Dragovolj-
cem, dilema pa obstaja na 
mestu vratarja?

D. Romih: »Imamo dva 
izenačena, odlična vratarja, 
Luka Janžekoviča in Kristi-
ana Lipovca. Gre za zelo ob-
čutljivo mesto v ekipi, zato 
je odločitev težka. Kdorkoli 
bo začel, bo imel podporo 
ekipe in trenerjev, ne glede 

na napake, ki se lahko vedno 
zgodijo.«

Kakšni so cilji pred 
novo sezono?

D. Romih: »Rezultatski 
cilj je za Aluminij nekako ja-
sen – napasti sam vrh. Za to 
bi bila dobrodošla še kakšna 
okrepitev, a tudi brez tega se 
nič ne spremeni. Imamo še 
druge cilje, ti so povezani z 
igro in uveljavljanjem mladih 
igralcev. Imamo veliko števi-
lo mladih, praktično polovi-
ca kadra, zato potrebujemo 
nekoliko potrpežljivosti, da 
jih pripravimo za nosilce igre 
Aluminija v bodočnosti.«

Še beseda ali dve o kon-
kurenci ...

D. Romih: »Po informaci-
jah, ki smo jih pridobili, bo 
liga letos kvalitetnejša kot lani 
in še bolj izenačena. Med favo-
rite štejemo Dob, ki je na prija-
teljskih tekmah redno dosegal 

štiri in več zadetkov ter hoče 
znova napasti vrh. Njihova 
ogromna prednost je stalno 
okostje ekipe, ki igra skupaj že 
več kot pet let. Podobno velja 
za ekipo Veržeja, ki igra zelo 
čvrsto in je z nastopanjem 
v 2. ligi pridobila potrebno 
samozavest. Visoko kotirajo 
Radomlje, kjer praktično niso 
spremenili lanske ekipe od, ko 
so igrali v 1. ligi. Nenehno je 
nevaren Triglav, še najmanj pa 
imamo informacij o Ankaranu 
in Tolminu, kjer so nekoliko 
pomladili ekipi. Nenazadnje 
bi izpostavil ekipo Drave, ki 
ima v svojih vrstah kopico 
igralcev z neprecenljivimi iz-
kušnjami iz 1. lige in tudi tuji-
ne. Prav lahko so uvrščeni pri 
vrhu 2. lige.«

V nedeljo vas čaka tek-
ma s Tolminom. 

D. Romih: »Prva tekma je 
vedno specifična, saj še nima-
mo pravega občutka o tem, 
kakšna je dejanska forma in 
kaj je delala konkurenca. Vse-
kakor si želimo, da bi tri toč-
ke ostale doma, in bomo sto-
rili vse, da dosežemo ta cilj.«

Katere tri značilnosti 
igre vaše ekipe bi želeli 
postaviti v ospredje?

D. Romih: »Agresivnost, 
čvrsto obrambo in hiter pre-
hod v napad.«

Jože Mohorič

NK Drava je potreboval 
štiri leta, da se je vrnil v 2. 
ligo, kjer v novi sezoni ne želi 
igrati stranske vloge, ampak 
se želi enakovredno kosati z 
vsemi ekipami.

So bile priprave, glede 
na to, da boste igrali v viš-
ji ligi, zahtevnejše?

F. Fridl: »Mogoče so bile 
specifične po tem, da nismo 
imeli preveč časa, saj smo v 
prejšnji sezoni pozno odigra-
li zadnjo kvalifikacijsko tek-
mo, tej pa je sledila le krajša 
pavza. Tako smo imeli za pri-
prave le dober mesec časa in 
smo morali celoten program 
precej strniti. V prvenstvu se 
bo pokazalo, ali smo to nare-
dili uspešno. V osnovi smo 
povečali trenažne obveznosti 
s petih treningov na teden na 
vsaj šest, kar je minimum za 
2. ligo.«

Ekipi se je priključilo se-
dem novincev. 

F. Fridl: »Prišlo je sedem 
igralcev, saj smo v lanski 
sezoni v 3. ligi imeli malo 
igralcev in smo morali veliko 
kombinirati tudi z mladinci. 
V tej sezoni ne želimo toliko 
nepredvidljivih kombinacij 
in zato je bilo nujno treba po-
večanje števila igralcev. Soča-
sno je bilo treba za višji rang 
tekmovanja dobiti pravo kva-
liteto, ki smo jo nedvomno 
potrebovali za nastopanje v 
2. ligi. Moja osnovna želja je 
bila, da okrepimo obrambno 
linijo in jo naredimo maksi-
malno zanesljivo. S priho-
dom Lonzariča in Romiha 

smo to dobili. Dobre igralce 
smo dobili tudi na tem igral-
nem položaju.«

Na prijateljskih tekmah 
vam ni šlo najbolje. Kako 
bi jih ocenili?

F. Fridl: »Rezultatsko tek-
me res niso bile uspešne, so 
pa bile dobrodošle, da sem 
videl stanje posameznikov 
in celotne ekipe. Igrali smo 
z močnimi ekipami, kjer smo 
videli, kako stvari delujejo pri 
njih, prav tako pa smo igra-
li z ekipami, proti katerim 
bi morali pokazati bistveno 
več. Dobil sem sliko, s kate-
ro nisem najbolj zadovoljen, 
ampak na koncu bo važno, da 
bom zadovoljen, ko bo šlo za-
res na prvenstvenih tekmah.«

Kako konkurenčno eki-
po ima Drava za nastopa-
nje v 2. ligi?

F. Fridl: »Po mojem mne-
nju bo liga najbolj izenačena, 
kar se tiče zadnjih nekaj let. 
Ne vidim ekipe, ki bi izstopa-
la v tem smislu, da ne bi bila 
konkurenčna. Se pravi, da bo 
vsaka tekma razred zase in 
o zmagovalcu bo odločalo, 
kdo bo v boljši dnevni formi, 
kdo bo bolj skoncentriran, 
kdo bo bolje pripravljen ... 
Verjamem, da bomo mi kon-
kurenčni, čeprav moram pri-

znati, da trenutno naša ekipa 
še ni v top formi. Kljub vsemu 
verjamem, da smo dovolj do-
bro pripravljeni za start in da 
bomo v začetnih tekmah ulo-
vili pravo formo ter jo nato 
držali skozi prvenstvo.«

Kakšne so vaše želje ali 
kakšni vaši cilji v tej sezo-
ni?

F. Fridl: »Želje so, da se 
stabiliziramo kot ekipa. Ne 
bi želel, da nekako trepeta-
mo pred vsako tekmo in da 
na koncu trepetamo tudi 
pred izpadom iz lige. Želim, 
da bi lahko mirno odigrali 
celo sezono, da si nabiramo 
izkušnje v drugoligaškem 
tekmovanju, da se učimo, da 
napredujemo in na koncu 
postanemo standardni dru-
goligaš. Verjamem, da smo v 
tej sezoni to sposobni nare-
diti in da imamo za to dovolj 
kvalitete.«

Kakšne so vaše želje na 
otvoritveni tekmi s Šen-
čurjem?

F. Fridl: »Moram priznati, 
da je ekipa Šenčurja zame 
manjša neznanka. Pričaku-
jem težko tekmo, na katero 
se bomo poskušali maksimal-
no pripraviti – pričakujem 
pa ugoden rezultat, zmago.«

David Breznik

Nogomet � 2. slovenska liga

Izenačeno, kot že dolgo ne

Foto: Črtomir Goznik

Kidričani so največjo spremembo doživeli v ožji centralni vrsti, 
kjer sta Leušteka in Lonzariča zamenjala Damiš in Turkalj.

Foto: Črtomir Goznik

Ekipa Drave je eden izmed dveh novincev v 2. ligi, drugi je Zarica 
Kranj. 

Foto: Črtomir Goznik

Damijan Romih, trener Aluminija: »Prva tekma je vedno specifična.«
Foto: Jasmina Kozar

Nogometaši Drave bodo po štirih letih ponovno zaigrali v 2. ligi, 
vodil jih bo Franci Fridl.

Nogomet � Damijan Romih, NK Aluminij

»Imamo več ciljev«
Nogomet � Franci Fridl, NK Drava Ptuj

»Želimo biti konkurenčni«

2. liga, ekipe in 
njihovi trenerji:
Aluminij Damijan Romih
Drava Franci Fridl
Ankaran Vlado Badžim
Farmtech Veržej Zlatko Gabor
Kalcer Radomlje Dejan Djuranovič
Roltek Dob Damir Šabotič
Šenčur Branko Pavlin
TKK Tolmin David Kanalec
Triglav Kranj Siniša Brkič
Zarica Kranj Janez Zupančič
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DRAVA PTUJ
Prihodi: Rok Kidrič, 

Klemen Zlatnik, Denis 
Perger, David Pauko, Blaž 
Zbičajnik, Alen Romih, 
Mateo Monjac; odhodi: 
Damjan Antolič, Alen Hu-
tinski, Mičo Lugonjić, Pe-
ter Murko.



Tbilisi trinajsti 
gostitelj

Gruzija in njeno glavno 
mesto te države Tbilisi (1,4 
milijona prebivalcev) sta od 
26. julija do 2. avgusta gostila 
že 13. poletni festival evrop-
ske mladine. Na njem je sode-
lovalo 3411 športnic, športni-
kov in spremljevalcev iz 50 
evropskih držav.

Prvi POFEM je potekal v 
belgijskem Bruslju (1991), 
sledili so nizozemski Valken-
swaard (1993), angleški Bath 
(1995), portugalska Lizbona 
(1997), danski Esbjerg, špan-
ska Murcia (2001), franco-
ski Pariz (2003), italijanski 
Lignano (2005), srbski Beo-
grad (2007), finski Tampe-
re (2009), turški Trabzon 
(2011), nizozemski Utrecht 
(2013). Leta 2017 bo 14. PO-
FEM gostil madžarski Györ, 
leta 2019 pa beloruski Minsk.

Tbilisi ima podobno kot ve-
čja svetovna mesta dva obra-
za – blišč in bedo, bogastvo 
in siromaštvo. Po sprehodu 
skozi revni del Tbilisija si na 
vsakem koraku naletel na be-
raštvo. Fizioterapevtu Izidor-
ju Cukoviću se je ena izmed 
beračic – stara komaj tri ali 
štiri leta – ovila okrog nog 
kot klešč in ga dobrih pet mi-
nut ni izpustila iz svojih rok. 
Ogromno staršev izkorišča 
svoje male otroke za berače-
nje in igra na karto čustev mi-
moidočih.

Na športnih prizoriščih so 
bili vsi udeleženci deležni 
ogromne pozornosti gostite-
ljev, ki so se trudili na vsakem 
koraku in si zato zaslužijo ve-
liko pohvalo.

Lepa otvoritvena 
slovesnost

V primerjavi z otvoritveno 
slovesnostjo v Utrechtu 2013 
in Tbilisiju 2015 so nedvomni 
zmagovalci Gruzijci. Slove-

snost so izvedli na nogome-
tnem stadionu Lokomotive 
v Tbilisiju in jo je spremljalo 
okrog 20 tisoč gledalcev. Po 
uvodnem kulturnem pro-
gramu je sledil mimohod 
vseh reprezentanc, kar je za 
mlade športnike zagotovo 
nekaj posebnega, saj so šele 
na otvoritvi doživeli pove-
čanje srčnega utripa, ko so 
spoznali, da so na velikem 
športnem dogodku. Le red-
ki si v tistem trenutku niso 
zaželeli, da bi čez nekaj let 
nekaj podobnega ponovili na 
članskih olimpijskih igrah – v 
Riu 2016 sicer še ne, v Tokiu 
2020 pa bi se že lahko kdo 
znašel na seznamu potnikov 
za OI. Šov ob otvoritvi iger so 
nekoliko pokvarile težave ob 
vžigu olimpijskega ognja, a 
so jih organizatorji tako spre-
tno zakrili, da jih je opazila le 
peščica ljudi. Sam sem šele 
po ogledu slovesnosti na TV 
opazil, da se gostiteljem res 
ni izšlo vse po načrtih, ven-
dar sodobna tehnika z neka-

terimi triki lahko prekrije še 
tako hud spodrsljaj.

Novi prekrasni 
športni objekti

Igre v Tbilisiju so potekale 
na novo zgrajenih športnih 
objektih, ki so res prekrasni. 
Najslabše pogoje so imeli 
plavalci, saj je bil bazen pod 
milim nebom in tekmovalci 
ter gledalci niso mogli najti 
kančka sence. Temperatura 
v Tbilisiju je bila v času iger 
zmeraj blizu 40 stopinj C. 
Tako se je temperatura vode 
v bazenu gibala okrog 30 sto-
pinj C, najvišja dovoljena za 
izvedbo tekme pa bi naj po 
pravilih znašala 26 stopinj C. 
Tudi kolesarji, atleti in igralci 
tenisa so bili vsak dan pre-
puščeni močnim sončnim 
žarkom in iznajdljivosti, da 
se vsaj malo skrijejo v kakšno 
senco.

Na drugi strani so sloven-
ski rokometaši imeli drugi 
problem: klima v dvorani je 

v prvih dveh dneh delovala 
s preveliko močjo in igrišči 
sta bili na temperaturi pod 
20 stopinj C. Po pritožbi vseh 
ekip so organizatorji uredi-
li temperaturo v dvorani in 
tekme so nato potekale v 
idealnih razmerah. Dvorana, 
kjer je potekal turnir fantov, 
je sprejela 3500, tista, kjer so 
nastopala dekleta, pa 1000 
gledalcev. Žal sta obe dvora-
ni na vseh tekmah samevali, 
čeprav je bil vstop prost. Tež-
ko, da se je na kateri izmed 
štiridesetih tekem zbralo 
več kot 500 gledalcev. Žal. In 
zato je bil šokanten podatek 
iz gruzijskega rokometnega 
tabora, da bo prav Tbilisi or-
ganizator naslednjega evrop-
skega rokometnega prven-
stva 2016 in svetovnega 2017.

Olimpijsko vas, v kateri so 
živeli vsi sodelujoči, so zgra-
dili Kitajci, ki v Gruziji na 
vsakem koraku na veliko gra-
dijo. Olimpijska vas še zdaleč 
ni bila dokončana, si pa Gru-
zijci obetajo številne nove 

športne dogodke. Pravzaprav 
je Tbilisi eno samo veliko 
gradbišče. Sobe oz . apartma-
ji so bili urejeni »za silo«, o ka-
kšnih klimah ne duha ne slu-
ha. Še najbolj smo bili veseli 
vetra, ki je vsaj malo prezračil 
bivalne prostore in zmanjšal 
temperaturo.

Iz Ormoža devet 
lastnikov enajstih 
medalj

Leta 2001 je v španski Mur-
cii danes prvi strelec roko-
metne NLB Leasing lige Bo-
jan Čudič z rokometno ekipo 
letnikov 1984 (Gajič, Kavtič-
nik, Bilbija, Dobelšek, Čudič) 
osvojil srebrno kolajno; bolj-
ša je bila v velikem finalu go-
stiteljica Španija. Zanimivo, 
da je to bila edina medalja 
Slovencev na igrah v Špani-
ji. Pred dvema letoma so se 
v Utrechtu z zlatom okitili 
Miha Kolmančič in Rok Cvet-
ko ter trenerja Saša Prapotnik 
in Uroš Krstič. Oba trenerja 

sta se z medaljo (srebrno) vr-
nila tudi iz Tbilisija. Šesti, sed-
mi, osmi in deveti dobitniki 
medalj z iger so igralci Tilen 
Kosi, Miha Kavčič, Dominik 
Ozmec in Gašper Horvat.

V Tbilisiju je bil krepko po-
drt rekord osvojenih medalj, 
ki je v Utrechtu 2013 znašal 
11 medalj. Junakinja 13. iger 
je bila plavalka iz Koroške 
Janja Jamšek, ki je izmed 16 
slovenskih medalj osvojila 
kar pet. Največ so jih na igrah 
osvojili Rusi (37), sledijo Ita-
lijani (24) in Madžari (23). 
Slovenci smo po številu osvo-
jenih medalj bili na visokem 
8. mestu (5 zlatih, 6 srebrnih, 
5 bronastih). Vodja slovenske 
olimpijske reprezentance 
Borut Kolarič je pred igrami 
dejal, da ne verjame, da bi lah-
ko v Tbilisiju padel rekord iz 
Utrechta. Toda rekord je bil 
porušen že po štirih od sed-
mih tekmovalnih dnevov. Še 
en dokaz, da je mala Slovenija 
pravi gigant pri delu z mladi-
mi športniki.

Uroš Krstič
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13. poletni festival evropske mladine, Tbilisi 2015

Rekord v številu medalj krepko presežen

Ptujski in ormoški udeleženci Olimpijskega festivala evropske mladine v Gruziji ... rokometna dvorana pa je v odličnem stanju.

Kot smo že poročali, se je 
v organizaciji Šahovske zveze 
Slovenije in v tehnični izved-
bi Šahovskega društva Ptuj 
v hotelu Roškar v Hajdošah 
pričelo 25. člansko državno 
prvenstvo. Domače ljubitelje 
šahovske igre je s prijavo v 
zadnjem trenutku razveselil 
VM Aleksander Beljavski 
in tako najavil kandidaturo 
za morebitni tretji naslov dr-
žavnega prvaka. Vsekakor sta 
kandidata za ta naslov vsaj še 
VM Matej Šebenik in VM 
Marko Tratar, morda pa 
jim štrene premeša še kdo iz 
mlajše garniture.

Svečana otvoritev je pote-
kala v znamenju čestitk teh-
ničnemu izvajalcu prvenstva, 
ŠD Ptuj, ob njegovi 80-letni-
ci ter čestitk ob prazniku 
Mestne občine Ptuj, v okvir 
katerega spada omenjeno pr-
venstvo. To so izpostavili tudi 
slavnostni govorniki, med 
njimi častni predsednik ŠZS 
in ŠD Ptuj Milan Kneževič, 

podžupan MO Ptuj Marjan 
Kolarič, direktor turnirja in 
predsednik ŠD Ptuj Danilo 
Polajžer ter župan občine 
gostiteljice – Hajdine – Stan-
ko Glažar. Vsi po vrsti so iz-
razili zadovoljstvo, da je ŠZS 
tehnično izvedbo prvenstva 
zaupala prav ptujskemu dru-
štvu, enemu najstarejših in 
najuspešnejših v Sloveniji.

Glavni sodnik, mednaro-
dni šahovski sodnik Boris 
Žlender, ki mu pomagata 
državna šahovska sodnika 
Branko Orešek in Martin 
Majcenovič (vsi trije člani 
ŠD Ptuj), je nato v turnirsko 
tabelo vpisal 52 šahistov in 
eno šahistko. Sledil je prvi 
krog, ki je bil izredno bor-
ben, saj se je le ena partija 
končala z delitvijo točke. 
Brez težav so zmagali vsi trije 
velemojstri. Zmage sta doda-
la še mlada David Murko in 
Andraž Šuta, medtem ko je 
David Zagoršek remiziral, 
ostalih pet Ptujčanov pa je 

moralo podpisati poraz. Dru-
gi krog je bilo za ptujske šahi-
ste uspešnejši, saj so dosegli 
pet zmag. Najdaljšo partijo 
je odigral VM Beljavski proti 
Francu Sorčniku iz Sloven-
ske Bistrice in jo je obil po 

kar petih urah igre. Izredno 
zmago je dosegel Andraž 
Šuta proti 10. nosilcu Mate-
ju Titanu v dokaj izenačeni 
poziciji, ptujski derbi med 
mladim Matjažem Zupa-
ničem in Klemnom Jan-

žekovičem pa se je končala 
v korist slednjega. Zmaga v 
posameznem krogu prinaša 
tudi težje tekmece v nada-
ljevanju. To pa ni bila ovira 
za Davida Murka, ki je v 3. 
krogu premagal 5. nosilca, 

FM Marjana Kastelica iz ŠK 
Branik Maribor. Tudi sicer je 
bil tretji krog ponovno uspe-
šen za ptujske šahiste, saj so 
iztržili šest zmag, en neodlo-
čen rezultat in le dva poraza.

Silva Razlag

Šah � 25. člansko državno prvenstvo

Beljavski vodilni po treh krogih

Foto: Črtomir Goznik

Začetno potezo na prvi šahovnici – med prvim nosilcem, VM Aleksandrom Beljavskim, in Stankom 
Nikoličem – je v spremstvu Marjan Kolariča, Danila Polajžerja in Stanka Glažarja opravil Milan Kne-
ževič.

Vrstni red po 
treh krogih:

1. VM Aleksander Be-
ljavski (ŠD Ptuj) 3 točke, 
2. FM Žan Tomazini (S. 
Bistrica) 3, 3. FM Jernej 
Špalir (ŠK Triglav Krško) 
3, 4. VM Marko Tratar (ŠK 
Branik Maribor) 3, 5. MK 
David Murko (ŠD Ptuj) 3, 
6. VM Matej Šebenik (ŠD 
Vrhnika) 2,5, 7. MM Do-
men Krumpačnik (Celjski 
ŠK) 2,5 ... 17. WIM Cate-
rina Leonardi 2 ... 20. An-
draž Šuta 2 ... 24. Klemen 
Janžekovič 2, 25. Ciril Ku-
žner 2 (vsi trije ŠD Ptuj) …

Olimpijska vas je le napol zgrajena ...



V sredo, 26. julija, so roko-
metaši Jeruzalema – v minuli 
sezoni sedmouvrščena ekipa 
prvenstva – pričeli priprave 
na sezono 2015/16. Ta se bo 
letos pričela zelo hitro, že v 
soboto, 5. septembra, ko bo 
na Hardeku v 1. krogu gosto-
vala zasedba Maribora. Pri-
prave zaradi obnove športne 
dvorane na Hardeku potekajo 
v Veliki Nedelji.

Ekipo je na prve treninge 
ob odsotnosti trenerja Saše 
Prapotnika popeljal trener 
za fizično pripravo Darko 
Kneževič, ki je z ekipo gle-
de fizične pripravljenosti 
sodeloval že minulo sezono. 
»Fantje so na priprave prišli 
dobro pripravljeni, kar je do-
bro izhodišče za nadaljeva-
nje. Opravili smo nekaj tež-
kih treningov in ekipa jih je 
opravila nad pričakovanji. Z 
uvodom v priprave sem zelo 
zadovoljen. V drugem delu 
se bomo na treningih posve-
tili fazi sprememb smeri, kjer 
bodo razdalje krajše in tre-
ningi še intenzivnejši. Vesel 
sem, da treninge opravljamo 
v mojem domačem kraju, saj 
Velika Nedelja ponuja izvr-
stne pogoje. Ob tem nimamo 
logističnih problemov, saj je 

atletska steza blizu dvorane, 
kjer imamo praktično pri 
roki vse potrebne rekvizite,« 
je povedal Kneževič in dodal: 
»Zanimivo je spremljati delo 
izkušenejših in mladih na-
darjenih rokometašev: mladi 
‘pokajo’ od moči, starejši pa 
se jim ne dajo. Mislim, da bo 
kombinacija izkušenosti in 
mladosti znova prinesla lepe 
dosežke ormoškemu klubu 
in napredovanje obetavnih 

rokometašev, ki jih v Ormožu 
kar mrgoli.«

Od prvega dne priprav sta 
skupaj z ekipo Rok Žuran, 
bivši reprezentant, ki se je 
vrnil v Ormož iz Celja, in Gal 
Cirar, desno krilo, ki je pri-
spel iz Velenja in bo poskušal 
nadomestiti Jana Gregorca, 
ki v prihodnje več ne bo nosil 
dresa Jeruzalema. Svojo prvo 
tekmo bodo Ormožani odi-
grali v sredo, 12. avgusta, ko 

bo na nasprotni strani stala 
ekipa Gradca. Tekma bo odi-
grana v Veliki Nedelji.

Manjkajo še 
reprezentanti

Zaenkrat se ekipi na pripra-
vah še niso pridružili repre-
zentanti mlajših slovenskih se-
lekcij in hrvaški reprezentant 
mlajših kadetov Marin Šuta-
lo. Jure Kocbek se bo ekipi 
pridružil šele konec avgusta, 
saj bo s kadeti Slovenije od 8. 
do 20. avgusta na SP v Rusiji. 
Teden dni počitnic so po tek-
movanju v Gruziji dobili sre-
brni rokometaši Tilen Kosi, 
Miha Kavčič, Dominik 
Ozmec in Gašper Horvat. 
Ekipi je priključenih tudi šest 
perspektivnih kadetov: Nejc 
Zidarič, Rok Koderman, 
Žak Ciglar, Tinek Hebar, 
Matej Niedorfer in Anže 
Šoštarič. Fantje letnika 1999 
si nabirajo potrebne izkušnje 
za prihodnost, ko bodo pre-
hajali v članske vrste. Pravo 
veselje je na treningih spre-
mljati 25 do 30 rokometašev, 
ob katerih se za prihodnost 
ormoškega rokometa ni treba 
bati. Seveda pa se ne sme za-
spati na lovorikah, ampak še 
naprej dobro delati z vsemi, 
od najmlajših do najstarejših.

UK

V pretekli sezoni so mla-
dinci in kadeti Zavrča dosegli 
izjemen uspeh, saj so se pre-
pričljivo uvrstili v 2. SNL. Tam 
bi sicer lahko nastopali že leto 
poprej, toda zaradi izgradnje 
novega objekta v Zavrču so se 
v haloškem klubu odločili na 
primernejši trenutek. Ta je na-
stopil letos, ko so oboji v svoji 
konkurenci v ligah MNZ Ptuj 
suvereno slavili, nagrada pa 
je nastop v drugoligaški kon-
kurenci. Seveda so mladinci 
in kadeti le vrh piramide v 
Nogometni šoli (NŠ) Zavrč, 
v klubu se namreč kvalitetno 
dela tudi z drugimi  mlajšimi 
selekcijami.

Trenutno pod okriljem 
šole v Zavrču vadi okrog 120 
otrok, želja vodilnih pa je, da 
bi se ta številka povečala na ra-
čun kvalitete in ne le kvantite-
te. Po zgodovinskem uspehu 
sta se obe selekciji, tako mla-
dinska kot kadetska, okrepili 
in bosta tako odkrito napadli 
mesta na vrhu tabele. Čeprav 
je to za novinca v ligi dokaj 

smela napoved, pa so vodilni 
prepričani, da je z novinci iz 
okoliških klubov Slovenije 
in Hrvaške to mogoče. Velik 
adut NŠ je predvsem trener 
mladincev Željko Orehovec, 
ki je med drugim vodil tudi 
člansko moštvo Zavrča in je 
poznan po odličnem delu z 
mladimi. Kadete bo vodil Da-
nijel Brec.

Tudi selekcija U-15 je bila 

lani na pragu uvrstitve v višjo 
ligo, po menjavi generacije pa 
se pod vodstvom Velimirja 
Žganca za uvrstitev v 1. ligo 
namerava boriti čez kakšno 
leto. Selekcijo U-13 bo vodil 
Predrag Dobrotić, igralce 
U-11 Iztok Fridl, selekcijo 
U-9 Žiga Domjan in najmlaj-
še Franc Fridl st. Tudi sicer 
so v šoli ponosni, da so v svoje 
vrste z dobrim delom zvabili 

nogometno družino Fridl, saj 
v mlajših kategorijah žogo 
brcata tudi dva igralca iz te 
družine.

V klubu in šoli še naprej 
velik poudarek dajejo infra-
strukturi, ki se je v zadnjem 
obdobju občutno izboljšala, 
saj ima sedaj Zavrč na voljo 
kar pet igrišč z naravno tra-
vo (dve novi sta locirani ob 
stari strugi Drave). Prav tako 
ima završka šola urejene 
dnevne prevoze na treninge 
iz smeri Ptuja in Varaždina, 
za starše pa je zelo primer-
na tudi vadnina, kar govori 
o tem, da je šola odprta za 
nove člane, ki bi se jim že-
leli priključiti. Dolgoročni 
cilji NŠ so povezani s pripra-
vo igralcev za prvo moštvo, 
kar do sedaj ni bila praksa. Z 
vzpostavitvijo šole, ki deluje 
že poltretje leto, se je z načr-
tnim delom tudi to izboljša-
lo, kajti že kar nekaj mladin-
cev je okusilo slast igranja za 
prvoligaško člansko moštvo.

tp
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Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Priprave potekajo s polno paro Nogomet � 1. SNL
PARI 4. KROGA – PETEK ob 18.30: Zavrč – Krka, Celje – 

Gorica; PETEK ob 20.15: Luka Koper – Maribor; SOBOTA ob 
18.30: Domžale – Rudar; SOBOTA 20.15: Krško – Olimpija.

2. SNL
PARI 1. KROGA – SOBOTA ob 18.00: Farmtech Veržej – Kal-

cer Radomlje, Zarica Kranj – Triglav Kranj, Roltek Dob – Anka-
ran; NEDELJA ob 18.00: Aluminij – TKK Tolmin; NEDELJA ob 
19.00: Šenčur – Drava Ptuj.

PRIJATELJSKA TEKMA REPREZENTANCE U-19
Slovenska reprezentanca do 19 let se bo 11. in 13. avgusta 

v Slovenski Bistrici ob 17. uri dvakrat pomerila z izbrano vrsto 
Makedonije. Selektor Igor Benedejčič je za prijateljski tekmi 
vpoklical 18 igralcev, med njimi sta tudi dva člana Aluminija: 
Luka Janžekoviča (vratar) in Tilna Ahca.

TURNIR V SLOVENJI VASI
Športno društvo Slovenja vas v letošnjem letu praznuje 

40-letnico delovanja. Ena izmed prireditev v okviru praznova-
nja bo tradicionalni turnir v spomin na preminule člane dru-
štva. Ta bo v soboto in nedeljo, 8. in 9. avgusta, vsak dan od 
14. ure naprej.

Razpored tekem, sobota:
ob 13.30: Hajdoše – Makole, ob 15.00: Tržec – Skorba, ob 

16.30: Slovenja vas – Makole, ob 18.00: Leskovec – Skorba.
Nedelja:
ob 13.30: Slovenja vas – Hajdoše, ob 15.00: Tržec – Le-

skovec, ob 16.30: tekma za 3. mesto, ob 18.00: tekma za 
1. mesto.

Taborski tek v Ljutomeru
Športna zveza Ljutomer bo v petek, 7. 8., pripravila že 20 

tek, nekoč imenovan sejemski, že nekaj let pa je to taborski 
tek. Izveden bo v sklopu številnih prireditev ob 59. prazniku 
občine Ljutomer.

Udeleženci bodo številni rekreativni tekači iz Slovenije in so-
sednje Hrvaške. Proge za nižje kategorije in invalide bodo spe-
ljane po ulicah Ljutomera, udeleženci tekov na 8,5 (tek šteje 
za točkovanje Pomurskega pokala) in 3 kilometre pa bodo 
tekli v smeri naselja Cezanjevci. Najmlajši udeleženci teka se 
bodo na proge podali med 17. in 18. uro, teka na 8,5 in 3 
kilometre, ki vodita po ravninskem predelu, pa se bosta pri-
čela ob 18. uri. Prijave bodo sprejemali med 15.00 in 16.30, 
prijavnina znaša 5 evrov. 

Kolesarski maraton po Prlekiji
Kolesarska sekcija ŠD Radenci je v nedeljo, 9. 8., prireditelj 

jubilejnega, 20. rekreacijskega kolesarskega maratona po Pr-
lekiji s startnim (ob 10. uri) in ciljnim mestom pred hotelom 
Bioterme v Moravcih pri Mali Nedelji. Organizatorji so pripra-
vili tri proge različnih težavnosti: družinski maraton bo na 20 
kilometrov, mali maraton z dvema večjima vzponoma bo na 
45 kilometrov, veliki maratona s tremi vzponi, med drugim 
tudi na Jeruzalem, pa na 68 kilometrov. Startnina, ki jo bodo 
pobirali tudi na dan maratona, znaša 15 evrov. Vsi udeleženci 
bodo prejeli spominsko medaljo in majico, brezplačne napit-
ke, topli obrok na cilju in brezplačno kopanje v tamkajšnjem 
termalnem kopališču.

Kasaške dirke v Lenartu 
Lenarški hipodrom Polena bo v nedeljo, 9. 8., prizorišče 15. 

tekmovalnega dne letošnje kasaške sezone. Kasaško društvo 
Slovenske gorice iz Lenarta pripravlja sedem izjemno zanimi-
vih točk sporeda (pričetek ob 15. uri), kjer se bo pomerilo 58 
konjev iz vseh slovenskih kasaških klubov in društev.

DB, JM, NŠ

Športni napovednik

Ormoški rokometaši pridno nabirajo kilometre pred novo prvoli-
gaško sezono.

»Verjamem, da se bomo borili za vrh«
Aleksander Petrovič, vodja NŠ Zavrč: »Po lanskem zgodo-

vinskem uspehu, ki je odsev dobrega in načrtnega dela ter 
sledenja ciljem, je seveda sedaj treba zavihati rokave za višji 
rang tekmovanja. Tako mladinci kot kadeti so priprave pričeli 
hitro, že 10. julija, zato verjamem, da se bodo oboji borili za 
vrh. Pri obeh je prišlo do sprememb pri trenerjih in igralcih, 
pridobili smo kar nekaj novincev, ki so v Zavrč prišli z  željo po 
kvalitetnem in sistematičnem delu. V bodoče želimo še izbolj-
šati stvari iz preteklosti in jih nadgraditi tako organizacijsko 
kot po športni plati. Za klub je nogometna šola seveda po-
membna, saj pomeni neko varno bodočnost, da bomo lahko 
črpali igralce za najboljšo ekipo. Seveda se ob tem zahvalju-
jem bratoma Vuk, brez katerih NŠ Zavrč vsekakor ne bi bila 
na takšnem nivoju, kot je sedaj.«

Nogomet � Nogometna šola Zavrč

Ponoviti lansko zgodovinsko sezono

AVTO RAJH LJUTOMER – PODVINCI 2:1 (2:0)
STRELCA: 1:0 Lotrič (15.), 2:0 Lotrič (26.), 2:1 Kelc (78.).
AR LJUTOMER: Fajfar, Majerič, Bertalanič, Kristl, Markovič, Kra-

mar, Podgorelec, Oletič, Horvatič, Lotrič, Kardinar. Igrali so še: Lo-
renčič, Lebar, Mihalič, Lah. Trener: Mario Hošpel.

PODVINCI: Klasinc, Brumen, Lah, Kelc, Toplak, Pal, Orlovič, Le-
ben, Svenšek, Podbrežnik, Krajnc. Igrali so še: T. in N. Pesek, Pi-
hler. Trener: Miran Ljubec.

Člana 3. SNL sta igrala v nepopolnih sestavah, pri obeh je manj-
kalo kar po sedem standardnih igralcev. V ekipi Podvincev so na-
stopili trije kadeti in dva mladinca. Ljutomerčani so v primerjavi s 
tekmo proti Vidmu minulo soboto (1:2) zaigrali prepričljivejše in si 
z zadetkoma Andreja Lotriča že do polčasa priigrali lepo prednost. 
V nadaljevanju so se priložnosti za zadetek vrstile na obeh stra-
neh, v polno pa so zadeli le gostje, ko je po predložku lepo z glavo 
zadel Klemen Kelc. Naslednjo pripravljalno tekmo bodo igralci Lju-
tomera igrali to soboto z ekipo Središča ob Dravi (doma), v nedeljo 
pa bodo gostovali pri vrsti Stojncev.

NŠ

Nogomet � Prijateljska tekma

Mladinska ekipa s trenerjem Željkom Orehovcem, ki je s svojimi bogatimi izkušnjami velik adut završke nogometne šole.



V MO Ptuj so trenutno 
aktivna tri balinišča: ob 
domu krajanov Olge Me-
glič na Vičavi, pred krat-
kim obnovljeno dvostezno 
balinišče ob domu ribičev 
v Rogoznici in balinišče 
ob Potrčevi cesti 34, kjer 
je 30. julija potekalo že 18. 
praznično balinanje, ena 
od tradicionalnih špor-
tnih prireditev ob prazni-
ku MO Ptuj. Tudi letos ga 
je izvedlo ŠD Center pod 
vodstvom predsednika Jo-
žeta Maučeca.

Letošnja prireditev je bila 
še posebej svečana, saj so ob 

balinišču prvič prižgali luči. 
Javno razsvetljavo ob tem 
športnem poligonu so jim 
obljubljali že od leta 2002.

„Letos poteka 25 let od od-
prtja tega balinišča. V času, 
ko je na Ptuju še delovalo 11 
mestnih skupnosti, so le-te v 
okviru krajevnega samopri-
spevka, tega so občani plače-
vali ob občinskem, v okviru 
svojih programov v letu 1990 
uredile tudi več športno-re-
kreativnih območij oz. igrišč. 
Balinišče ob Potrčevi  se je 
uredilo v takratni KS dr. Jože-
ta Potrča, sedaj je to območje 
del ČS Center. Za ureditev 

so bila uporabljena sredstva 
krajevnega samoprispevka, 
še več pa je bilo opravljenega 
prostovoljnega dela članov 
društva. V letu 1990 je bilo 
odprto tudi športno igrišče 
za avtobusno postajo, kjer pa 
danes sredi asfalta raste trava. 
Ne vem, kdo ga mora vzdrže-
vati. Pred 25 leti smo z veli-
ko naporov zgradili številna 
športna igrišča, za nekatera 
danes nihče ne skrbi. Doda-
no vrednost balinišča ob Po-
trčevi, za katerega skrbimo v 
ŠD Center, predstavlja javna 
razsvetljava. Nanjo smo čakali 
13 let,“ je ob svečanem priži-

gu javne razsvetljave, ki sta ga 

opravila ptujski župan Miran 

Senčar in Ivo Klarič, eden iz-

med dveh mednarodnih so-

dnikov na balinanju, povedal 

predsednik ŠD Center Jože 

Maučec.

Župan Miran Senčar je čla-

nom ŠD Center čestital za 

novo pridobitev in za aktiv-

nosti, ki jih izvajajo na špor-

tno-rekreativnem področju. 

Branka Bezeljak pa je udele-

žence prazničnega balinanja 

in druge goste pozdravila kot 

predsednica sveta ČS Center 

z željo, da bi se na prihodnjih 

tovrstnih srečanjih pomerile 

pomlajene ekipe.

Športno-rekreativnega in 

družabnega srečanja v bali-

nanju se je letos udeležilo 12 

ekip. Tekmovanje je potekalo 

pod vodstvom Marjana Lenar-

tiča, sodila sta mednarodna so-

dnika Boris Premzl in Ivo Kla-

rič. Prvo mesto je osvojila eki-

pa Bloki v postavi Boris Šarc, 

Luka Lenartič in Marjan Ratajc, 

druga je bila ekipa ČS Center, 

v kateri so tekmovali Ljubo 

Čuček, Silva Razlag in Oto Me-

sarič, tretja pa je bila ekipa ČS 

Spuhlja s tekmovalci Juretom 

Hancem, Brankom Strelcem in 

Janezom Horvatom.

Stalnica prazničnega ba-

linanja je tudi eden izmed 

najboljših bogračev, ki sta ga 

po več deset let starem pre-

kmurskem receptu skuhala 

Jože Maučec in Adolf Mihelač. 

Blizu 100 porcij je pošlo v tre-

nutku.
MG
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Foto: Črtomir Goznik

Balinišče ob Potrčevi cesti na Ptuju je bilo odprto pred 25 leti. 30. julija so ob njem svečano prižgali 
luči, tako da bo odslej mogoče tu igrati tudi zvečer. Predsednik ŠD Center Jože Maučec (v sredini) se 
je nove pridobitve veselil z mednarodnima sodnikoma Ivom Klaričem in Borisom Premzlom.

Foto: Črtomir Goznik

Letos se je pomerilo 12 ekip.

Balinanje � Turnir ob prazniku MO Ptuj

Ob 25-letnici balinišča 
prvič prižgali luči

V nedeljo je na golf igrišču 
Ptuj potekal tradicionalni 
turnir ob prazniku Mestne 
občine Ptuj. Tokratnega se je 
skupno udeležilo kar 84 igral-
cev; 16 žensk in 68 moških. 
Potekal je v zelo lepem vre-
menu in sproščenem ozračju, 
kot igralec pa se ga je udeležil 
tudi župan MO Ptuj Miran 
Senčar.

V tekmovalnem delu je naj-
boljši rezultat dosegel Ljubo-
mir Kampl (bruto 33, neto 
41), med ženskami je slavila 

Marija Toplak. Podelili so 

tudi nagradi za najdaljši uda-

rec in udarec najbližje zastavi-

ci: prvo je osvojil Darko Re-

bernik (255 metrov), drugo 

pa Vladimir Bračko (1,37 

metra).

JM

V sklopu 59. praznika obči-
ne Ljutomer je domači kasa-
ški klub pripravil 14. tekmo-
valni dan letošnje sezone. Na 
njem se je 60 konjev pomerilo 
v sedmih točkah sporeda. V 
ospredju je bila kvalifikacij-
ska dirka za nastop na sloven-
skem kasaškem derbiju, ki bo 
9. septembra v Ljubljani. V 
dirki dveh skupin s 15 ude-
leženci si je najprestižnejšo 
rejsko tekmo zagotovilo osem 
4-letnih kasačev, pri čemer so 
2600 metrov dolgo preizku-
šnjo po kilometrskih dosež-
kih izpolnili – zanimivo – le 
predstavniki dveh klubov, 
ljutomerskega in ljubljanske-
ga: Sammi MS, Lil Kim, Alpi-
na M, Lotte in Luxusiz iz KK 
Ljutomer ter Morana Peška, 
Narcis Peški in Jennapa iz KK 
Stožice. Za preostale štiri na-
stopajoče v derbiju bo odločal 
zaslužek posameznega kasača 
v njegovi karieri.

REZULTATI:
1. dirka, za 2-letne kasače, 

1600 metrov: 1. Don Boss (Ja. 
Sagaj) 1:21,6, 2 Fauna V (Vajs) 
1:21,6, 3. Louise Luna (Hanže-
kovič, vsi Ljutomer) 1:21,8. 2. 
dirka, za 3–14-letne kasače, 
zaslužek do 1500 EUR, 1600 
metrov: 1. Rožle (B. Seršen) 
1:18,9, 2. FistrinaWay (Vajs, 
oba Ljutomer) 1:19,3, 3. Bel-
la Dona (Selinšek, Piramida 
Maribor) 1:19,8. 3. dirka, za 
3–14-letne kasače, zaslužek 
do 4000 EUR, 1600 metrov: 
1. PussyCat MP (Prašnikar, 
Stožice Ljubljana) 1:17,8, 2. 
Dante MS (B. Seršen) 1:18,1, 
3. Rosso (Cimerman, oba Lju-
tomer) 1:18,1. 4. dirka, za 
3–14-letne kasače, 2100–
2200 metrov: 1. Thewayof-
Nando (M. Žan, Komenda) 
1:19,6 (2140 m), 2. Perry Joe 

(Lovrenčič, Slov. gorice Lenart) 
1:19,0 (2160 m) in Morfej Pe-
ški (J. Dolinšek, Stožice Ljublja-
na) 1:18,3 (2180 m). 5. dirka, 
za 4-letne kasače – kvalifi-
kacije za derbi (1. skupina), 
2600 metrov: 1. Narcis Peški 
(M. Gorenc, Stožice Ljublja-
na) 1:20,9, 2. Lotte (M. Žan) 
1:21,0, 3. Luxus (B. Seršen, 
oba Ljutomer) 1:21,5, 4. Jenna 
(D. Dolinšek Trontelj, Stožice 
Ljubljana) 1:21,6. 6. dirka, 
kvalifikacije za derbi – 2. sku-

pina: 1. Sammi MS (Mi. Slavič) 
1:18,9, 2. Lil Kim (Jo. Sagaj 
ml., oba Ljutomer) 1:19,6, 
3. Morana Peška (A. Gorenc, 
Stožice Ljubljana) 1:19,9, 4. 
Alpina M (D. Antolin, Ljutomer) 
1:20,0. 7. dirka, za 3–14-le-
tne kasače, 2100 metrov: 1. 
SpeedyTrader (Jo. Sagaj ml., 
Ljutomer) 1:16,8, 2. AllGerd 
(Štremfelj, Komenda) 1:17,4, 
3. Vic Attack (Hanžekovič, Lju-
tomer) 1:17,4.

NŠ

Golf � Turnir ob prazniku MO Ptuj

Ob prazniku igralo 84 golfistov

Kasaške dirke v Ljutomeru

Kvalifikacije za derbi uspešne za 
ljubljanski in ljutomerski klub

Foto: Črtomir Goznik

Turnirja ob prazniku Mestne občine Ptuj se je udeležilo kar 84 igralcev.

Foto: NŠ

Žrebec Sammy MS z voznikom Mitjem Slavičem (KK Ljutomer) je v 
kvalifikacijah za derbi dosegel najboljši kilometrski čas (1:18,9).

Rezultati (samo prejemniki nagrad):
bruto, moški: 1. Ljubomir Kampl 33;
ženske: 1. Marija Toplak 28;
neto A: 1. Iztok Uhan 39, 3. Vladimir Bračko 35, 3. Milan 

Volavšek 35 …
neto B: 1. Bojan Vrbnjak 39, 2. Karolina Šantl Zupan 38, 

3. Andrija Koter 38 …
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Ptuj � Nov franžizni prodajni salon Lip Bled

Naprodaj vrhunski izdelki iz kvalitetnega slovenskega lesa
V poslovni stavbi Omega, Osojnikova cesta 3 na Ptuju, tik ob hotelu Poetovio, ima od sobote, 1. avgusta, svoj sedež nov franžizni prodajni 
salon Lip Bled – Roles podjetja Roles Klemna Ropiča.

Mladi podjetnik se je s par-

tnerko Nino Vogrin odločil, da 

bo Ptujčanom in okoličanom 

skušal ponovno približati vr-

hunsko tradicijo in kakovost 

izdelkov podjetja Lip Bled, ki je 

nekoč že imelo prodajalno na 

Ptuju. Pred tem sta imela pro-

dajalno v Mariboru, kjer pa ima 

Lip Bled tudi tovarniško proda-

jalno, zato sta se odločila, da jo 

bosta prenesla na Ptuj.

Podjetje Lip ima več kot 

60-letno tradicijo na področju 

lesne industrije in sodi med 

20 največjih proizvajalcev no-

tranjih vrat v Evropi, je pa tudi 

največji izvoznik slovenske le-

sne industrije. Mlado podjetje 

se bo po najboljših močeh tru-

dilo kupce oskrbeti z vrhunski-

mi izdelki blejskega lesnega ve-

likana iz slovenskega lesa, ki se 

ponaša s proizvodnjo notranjih 

in vhodnih vrat, talnih oblog, 

oken, parketov, laminatov, opa-

žnih plošč in pohištva iz ma-

sivnega lesa. Vse to in še več, 

tudi senčila, kljuke in okovje, 

posteljne vložke, je mogoče 

kupiti tudi v ptujski franšizni 

prodajalni Roles, kjer bodo po-

skrbeli tudi za izmero, monta-

žo, dostavo in izdelke po meri 

po najugodnejših pogojih, tudi 

na kredit NLB do 36 mesecev 

brez obresti, ter plačilo na 12 

obrokov s karticama Diners in 

America Express.

Direktor Klemen Ropič je 

povedal, da si želijo čim več 

zadovoljnih strank; prve bodo 

deležne tudi 12-odstotnega 

otvoritvenega popusta pri na-

kupu notranjih vrat. Pričakuje-

jo jih vsak dan od 9. do 18. ure, 

v soboto od 9. do 13. ure.

V imenu MO Ptuj je mladima 

podjetnikoma uspešno poslo-

vanje zaželel podžupan Gorazd 

Orešek, ki je povedal, da se v 

Mestni hiši veselijo vsakega ta-

kega dogodka, ki je dokaz pozi-

tivnega dogajanja v okolju.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Z odprtja novega franšiznega prodajnega salona Lip Bled Roles na Ptuju; na fotografiji Boža Ropič, 
Nina Vogrin, poslovodkinja, in Klemen Ropič, direktor

Spodnja Polskava � Štirje dnevi glasbe, ku

17. Spodnjepolskavsko poletje 
»17. Spodnjepolskavsko poletje je bilo več kot uspešno. Vsi, ki smo 
dneh prireditev na Spodnji Polskavi dejala podpredsednica krajevne 

Člani kulturno-umetniškega društva
družina von Trapp.

Vanjo so Ormožani že 23. 

junija nadvse prisrčno pospre-

mili na njeno pot čez lužo. V 

Mestni grabi je skupaj z drugi-

mi udeleženci slovesnosti sim-

bolično odtekla nekaj sto me-

trov, vsi skupaj pa so ji zaželeli 

veliko uspeha v vseh treh nje-

nih nastopih na poletnih igrah 

Specialne olimpijade: teku na 

800 in 400 metrov ter štafeti 

4 krat 100 metrov. Vanja je ob 

odhodu obljubila, da se bo 

potrudila po najboljših 

močeh. Njena pričako-

vanja in pričakovanja 

vseh, ki jo podpira-

jo na njeni športni 

poti, so se uresni-

čila. Vrnila se je s 

kar tremi odličji in 

bila tudi v slovenski 

ekipi s 24 udeležen-

ci ena najuspešnejših. 

Zlato si je pritekla v svoji 

najljubši disciplini, teku na 

800 metrov, na 400 metrov je 

bila bronasta, prav tako je bila 

bronasta v mešani štafeti 4 krat 

100 metrov, v kateri so nasto-

pili še Martin Dernovšek, Bine 

Koren in Neža Perdih. Skupaj 

je 24 slovenskih športnikov 

Specialne olimpijade osvojilo 

26 medalj.

Težko je z besedami opisati 

vsa čustva, ki so 4. avgusta pre-

plavila dvorišče Zelenikovih; 

številni stiski rok in objemi so 

povedali več kot tisoče besed. 

Najbolj pa so bili Vanjine vrni-

tve veseli domači, mama Stan-

ka se je tudi ob tej priložnosti 

zahvalila vsem, ki Vanji stojijo 

ob strani in jo spodbujajo. „Pre-

srečna sem, mislim, da je pre-

segla samo sebe. Upala sem, da 

bo nekaj osvojila, da pa bodo 

celo tri medalje, pa nisem niti 

v snu pomislila, saj je bila kon-

kurenca velika. Vrnila se je na-

smejana, vesela, nobene solze 

ni bilo ob vrnitvi. Presenečena 

sem tudi nad sprejemom, ki so 

ga organizirali Hajndlčani. Da 

se je zbralo toliko ljudi, je ve-

liko presenečenje tudi za vse 

nas.“

V imenu društva Sožitje Or-

mož je govorila predsednica 

Andreja Resman in poudarila, 

da je Vanjin uspeh doslej najve-

čji uspeh ormoških športnikov 

Specialne olimpijade in tako 

tudi vzor mlajšim športnicam, 

ki so že doslej odlično nastopa-

le na drugih tekmovanjih, na 

katerih si je mogoče priboriti 

vstopnico za svetovne igre Spe-

cialne olimpijade. Morda bodo 

že čez štiri leta ponovno lahko 

pripravili podoben sprejem, 

kot sedaj za Vanjo. Države čla-

nice svetovne družine Speci-

alne olimpijade so razvile svoj 

sistem tekmovanj na lokalni, 

re-

gio-

nalni in 

državni rav-

ni, udeležba na svetovnih igrah 

je samo vrh celotne dejavnosti.

Marsikomu se je v torek 

zasolzilo oko, da so lahko sku-

paj z Vanjo delili ta izjemni in 

neponovljivi uspeh. Hajndl je 

majhna vasica, po Vanjini za-

slugi pa je velika, saj ima svojo 

olimpijko, vaščanko, ki je njiho-

vo naselje vpisala na svetovni 

zemljevid. „Vesela sem, vesela, 

vesela, lepo je bilo, izjemno,“ 

so besede, ki jih je Vanja te dni 

najpogosteje ponovila. Bolj kot 

o uspehih in tekmah je govori-

la o hrani, ki se je je naveličala 

– praženih jajcih, hamburger-

jih, picah ..., in o druženjih, 

številnih prijateljstvih, ki jih 

je sklenila. Športni dosežki 

namreč niso edini, ki štejejo, 

Specialna olimpijada je način 

življenja za osebe z motnjami v 

duševnem razvoju.
MG

Foto: MG

Vanja Zelenik se je iz Los Angelesa vrnila s tremi medaljami – z eno zlato in dvema bronastima.

Hajndl � Izjemen uspeh Vanje Zelenik, udeleženke Specialne olimpijade

Sanje so se uresničile, vrnila 
se je s tremi medaljami!
Četrtega avgusta je bilo na Hajndlu, enem izmed naselij na Ormoškem, kjer v okrog petdesetih hišah živi več kot 100 
prebivalcev, nadvse slovesno. Že od zgodnjih jutranjih ur so se pripravljali na svečani sprejem svoje olimpijke, 27-letne 
Vanje Zelenik, ki se je z izjemnim uspehom udeležila letošnjih poletnih iger Specialne olimpijade v Los Angelesu. Izo-
besili so številne napise dobrodošlice in pisane balone, na dvorišču Zelenikove hiše pa so se mize šibile od sladkih in 
drugih dobrot, soseda Mundova pa je spekla tudi praznično torto s simboli olimpijade.

Dodala je, da je bil za vse, ki 

so bili vpeti v dogajanje in iz-

vedbo Spodnjepolskavskega 

poletja, konec tedna lep, a na-

poren. »Z veseljem smo se tru-

dili in našo vas prikazali v lepi 

luči. Pred 17 leti smo začeli z 

majhno in skromno prireditvi-

jo, ta pa je letos zrastla v pravi 

mali festival. Tako velja velika 

zahvala vsem, ki so pomagali, 

da se je to zgodilo, in vsem, ki 

so žrtvovali veliko svojega časa 

in predvsem pokazali ogromno 

timskega vzdušja. Z namenom, 

da se imamo lepo in zraven na-

redimo še nekaj dobrega, je pri-

reditev nastala in se bo odvijala 

še v prihodnjih letih. Naši načrti 

so veliki,« je povedala Severjeva.

Štiridnevna prireditev, ki 

je letos bila prvič posvečena 

tudi krajevnemu prazniku, se 

je začela v četrtek, 30. julija, z 

dnevom, namenjenim otrokom. 

Otroke je začaral in nasmejal 

čarovnik Grega, pripravljene 

so bile delavnice in otroški po-

ligon proge Fire combat. Obe-

nem je potekal tudi otroški no-

Bela in Vladimir Zorec: „V imenu celega Hajn-
dla lahko poveva, da smo vsi zelo ponosni, nav-
dušeni, veseli, srečni, da je Vanja uresničila svoje 
sanje in tako zelo uspešno nastopila na poletnih 
igrah Specialne olimpijade. Skorajda nam zmanj-
kuje besed, s katerimi bi izrazili to zadovoljstvo, to 
navdušenje nad našo Vanjo, ki jo vsi spodbujamo 
pri njenem teku in tekmovanjih. Za naš mali kraj je 
to izjemen, neponovljiv uspeh, zagotovo pa tudi za 
Slovenijo; ne vemo, ali bodo kaj takega na našem 
Hajndlu še doživeli. Pri okrasitvi naselja z napisi in 
baloni sta se še posebej potrudila Danica Rižnar in 
Roman Bobnarič. Sicer pa je vsak po svoje prispe-
val v ta enkratni dogodek, ki se bo Vanji zagotovo 
vtisnil v trajen spomin.“

Eden izmed številnih napisov, 
ki so pospremili vrnitev 

uspešne tekmovalke

K slavju na Hajndlu je 
sodila tudi torta, ki jo je 

spekla soseda.



»Zadovoljna sem 
s svojim 
opravljenim delom, 
a na žalost dve 

zadevi 
puščam 
nerešeni …«

Kljub temu da ji 

je uspelo veliko 

narediti za ptujski 

Dijaški dom, pa 

vseeno nekate-

rih zastavlje-

nih ciljev ni 

uspela re-

alizirati; 

nerešen 

o s t a j a 

namreč 

status otrok s posebnimi po-

trebami, ki bivajo v domu, 

saj je MIZŠ odločilo, da se jih 

v dom ne namešča več – ne 

glede na to, da je nova šola za 

otroke s posebnimi potreba-

mi sedaj tudi prostorsko zdru-

žena z dijaškim domom. 

Starklova si je prizadevala 

tudi, da bi Ptuj postal dislo-

cirana enota Mladinskega 

doma Maribor in upa, da bo ta 

projekt v kratkem realiziran. 

Letos v domu biva 45 srednje-

šolcev, osem osnovnošolcev 

s posebnimi potrebami in 

osnovnošolec. Z gradnjo OŠ 

Ljudevita Pivka ob Dijaškem 

domu pa so dosegli tudi to, da 

bo Dijaški dom na Ptuju goto-

vo obstal.

Dženana Kmetec
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Foto: ČG

Po štirih desetletjih dela se bo s 1. septembrom upokojila ravnateljica Dijaškega doma 
Ptuj Danica Starkl.

Vrnjačka Banja � Poletni karneval

Slovenci na gostovanju
Po večletnem prijateljskem sodelovanju med ptujskim kurentova-
njem in vrnjačkim poletnim karnevalom se je letos ponovno poka-
zalo, da gre res za zelo dobre odnose.

Velika zahvala tej tradiciji gre 

vsem tistim, ki so to pot začeli, 

in vsem tistim, ki jo nadaljuje-

mo in nadgrajujemo. Karnevala 

so se udeležili ˝Kuharji˝ dru-

štva Soviče-Dravci in koranti 

Poetovio Ptuj s svojima tradicio-

nalnima likoma ruso in pokače-

ma. Naš nastop so obogatili še 

princi: princ Vegan turniški, Fri-

derik V. Cajnko in Vlado Hvalec.

Prireditvi je prisostvoval 

tudi podpredsednik združenja 

evropskih karnevalskih mest 

(FECC) Branko Brumen, ki je 

sočasno odgovoren tudi za ptuj-

sko kurentovanje.
Branko Cajnko

 Foto: VH

lture in športa

privabilo več tisoč obiskovalcev
tako ali drugače sodelovali pri nastajanju in izvedbi, smo ponosni in veseli, da nam je uspelo,« je po štirih 
skupnosti Petra Sever.

Foto: arhiv

a Matiček Spodnja Polskava so za en dan postali nepozabna pevska 

mesto je dosegla ekipa Senčila 

Pekmić in tretje ekipa Desni 

breg (Zg. Polskava). Ob tem 

je bil organiziran pohod do 

botaničnega vrta Tal 2000 na 

Pragerskem in kolesarski trim. 

Najstarejši udeleženec trima je 

štel kar 75 let, najstarejša ude-

leženka pa 70 let. Sobota se je 

zaključila s predstavo Do-Re-Mi 

članov Kulturno-umetniškega 

društva Matiček. Predstavo, ki 

je prepletala pripovedovanje, 

igro, petje in video, so člani po-

svetili 50. obletnici filma Moje 

pesmi, moje sanje in zbrane 

pod kostanji na Spodnji Polska-

vi navdušili.

Gasilska nedelja se je začela 

z uradno otvoritvijo gasilske-

ga tekmovanja Fire combat in 

dvigom zastave na glavnem pri-

zorišču. Pomerilo se je kar 37 

dvojic. »V žegnanjski maši smo 

se poklonili svojemu farnemu 

zavetniku sv. Štefanu, nato pa je 

bil čas za Modrijane, ki so doka-

zali, zakaj so trenutno številka 1 

na naši narodno-zabavni sceni. 

Veselica je bila več kot uspe-

šna!« je sklenila podpredsedni-

ca KS Petra Sever.

Mojca Vtič

ta in dalmatinskih melodij. 

Društvo upokojencev Spodnja 

Polskava pripravilo tekmova-

nje v ruskem kegljanju. Med 

moškimi je bila najboljša doma-

ča ekipa, med ženskimi pa DU 

Ptujska Gora. Petkov večer so 

najprej glasbeno obarvali člani 

MOPZ Obrtnik, sklenila pa sta 

ga ansambel Gas in klapa Šufit; 

slednja je poskrbela, da je bilo 

prizorišče na Spodnji Polskavi 

polno do zadnjega kotička.

Matički so se 
poklonili 50. 
obletnici filma Moje 
pesmi, moje sanje

Tudi sobota je bila športno 

obarvana. Izveden je bil me-

morialni turnir Srečka Juriča v 

malem nogometu. Prvo mesto 

si je pribrcala ekipa s Prager-

skega – ekipa Gradana, drugo 

Z njo smo se pogovarjali o 

njeni poklicni poti in odnosu 

mladostnikov nekoč in danes 

ter tudi o tem, ali in kako so se 

ti spremenili v dolgih štirih de-

setletjih njenega dela.

Danico Starkl je v osnovni 

šoli najprej pritegnilo vzgoji-

teljsko delo, čemur je po nje-

nem mnenju botrovalo dejstvo, 

da je imela šest let mlajšega 

brata. Vpisala se je na Pedago-

ško akademijo Ljubljana, smer 

domska vzgoja, ki jo je uspešno 

tudi končala, v okviru študija je 

opravljala prakso in diplomski 

izpit v enem izmed ljubljanskih 

dijaških domov. »Že takrat me 

je delo z mladostniki pritegni-

lo. Ugotavljala sem, da svojo ne-

sigurnost kažejo z divjanjem in 

da je z vsakim  mladostnikom 

treba delati individualno in ga 

znati slišati,« se spominja Star-

klova. 

Leta 1978 se je preselila na-

zaj na Ptuj in začela delati v 

tukajšnjem Dijaškem domu. Tu 

sicer ni delala nenehno, ampak 

jo je usoda vedno znova vrača-

la v ta zavod. Službo je menja-

vala natanko vsakih osem let, 

kot pravi, ker jo je enostavno 

motila rutina in je vedno iska-

la nove izzive. Najprej je bila v 

ptujskem Dijaškem domu vzgo-

jiteljica, leta 1980 je postala 

profesorica pedagogike s po-

dročja domske vzgoje. Dve leti 

kasneje je rodila hčerko Petro, 

nato še Ano. Spominja se, da 

se je ptujski Dijaški dom ravno 

v tistem času iz prostorov na 

Prešernovi selil na sedanjo lo-

Ptuj � Pogovor z Danico Starkl

Mladostniki so bili pred 40 leti enaki kot danes
Svojo prvo zaposlitev je Danica Starkl dobila leta 1975 v enem izmed ljubljanskih vrtcev, tri leta kasneje pa jo je usoda pripeljala v ptujski Dijaški dom. V tem je s prekinitvami delala 
vse do letos, ko se bo po natanko 40 letih dela upokojila. Septembra bo namreč vodenje doma prevzel nov ravnatelj.

Za domove škodljivi ukrepi 
ministrstva

Danica Starkl upa, da bo država  odpravila ne-
katere ukrepe, ki škodijo vsem domovom. Pre-
pričana je, da je bila ogromna škoda narejena s 
subvencijami prevozov za vse dijake, tudi tiste, ki 
izhajajo iz premožnih družin. Ta denar bi bilo po 
njenem bolj smiselno nameniti tudi za subvencijo 
bivanja v dijaškem domu, subvencioniran prevoz 
določiti kot socialno kategorijo in subvencije na-
meniti tistim, ki to res potrebujejo. S tem bi država 
dala staršem dijakov možnost izbire: ali ta denar 
gre za vozovnico ali subvencijo oskrbnine v dija-
škem domu. 

Težava je tudi v tem, da je država dijakom do 
18. leta dala le polovične štipendije, to je po bese-
dah Starklove bistveno vplivalo na znižanje števila 

stanovalcev v domu. 

gometni turnir. Prvo mesto so 

pričakovano osvojili člani Aha 

Emmi Slovenska Bistrica, drugi 

so bili domačini s Spodnje Pol-

skave, tretji ekipa iz Gorišnice 

in četrti nogometaši Zgornje 

Polskave.

Petek je bil v znamenju špor-

Mladostniki nekoč in danes
O tem, kako so se spremenili mladostniki, njihov 

odnos do odraslih ter kaj so jo naučile 40-letne 
izkušnje, kako je treba ravnati z njimi, Starklova 
pravi: »Mladostniki se niso spremenili. Vedno so 
pripravljeni sprejeti osebo, ki jih posluša in sliši. 
Dejstvo je, da potrebujejo vodjo, trdo roko in neko-
ga, ki jih usmerja. Starši si vzamejo premalo časa 
za otroke, posebej mladostnike. Težko je spremi-
njati navade v srednji šoli. Pri 14 so to že obliko-
vane osebnosti, nisem pa še srečala otroka, ki ne 
bi bil pripravljen sodelovati, če najdeš pravo pot 
in zaigraš na prave strune. Starši, vzgojitelji, uči-
telji in okolje, mi sooblikujemo njihovo osebnost. 
Problem je razvajenost, nespoštovanje avtoritete. 
Ampak to je bilo za mladostnike značilno tudi pred 
40 leti, čeprav v manjši meri. Zato se trudimo 
najti tisto, kar posameznika zanima in iz njega 

vedno izvleči kaj pozitivnega.« 

kacijo. »Bilo je veliko zanimivih 

dogodkov. Če sem želela imeti 

toplo učilnico, kjer sem izvaja-

la učne ure z dijaki, v Prešerno-

vi, sem si morala kuriti na drva. 

Knjižnico smo selili na manj-

šem lesenem vozičku. Večina 

dijakov je bila iz Bosne in so mi 

pri tem radi pomagali. Podjetja 

so jih tukaj šolala, zato so bivali 

v dijaškem domu.«

Nekaj let je delala tudi v 

šolski svetovalni službi v Šol-

skem centru Ptuj. Sočasno se 

je vključila v raziskovalno delo 

na Filozofski fakulteti in sode-

lovala z Zavodom za šolstvo. Na 

nagovarjanje sorodnikov in 

lokalnih politikov se 

je leta 1990 vrnila 

v Dijaški dom 

Ptuj, na mesto 

ravnateljice.

Pravi, da 

ni bilo rav-

no lahko 

delo, saj so 

imeli nasta-

njenih 80 

beguncev, 60 

delavcev in 50 

osnovnošolcev in dijakov. Zase-

denost doma je sicer bila odlič-

na, kar 80-odstotna, a je bilo v 

njem veliko različnih zgodb in 

večina teh, ki je tam stanovala, 

enostavno tja ni sodila. Zato so 

jim iskali boljše rešitve. V letih 

1994 do 1998 so bili po bese-

dah Starkolove zlati časi za Dija-

ški dom Ptuj. »Druge stanoval-

ce« jim je uspelo izseliti in dom 

je bil poln dijakov in učencev.

Leta 1998 se je zaposlila na 

Zavodu RS za šolstvo, kjer ji je 

bilo, kot pravi, čudovito delati. 

A vendar jo je vedno znova pri-

vlačilo delo v Dijaškem domu in 

že tretjič se je vanj, tokrat 

dokončno, vrnila leta 

2006, ponovno na 

mesto ravnate-

ljice. Vmes, 

leta 2004, je 

tudi magi-

strirala iz 

s o c i a l n e 

pedagogi-

ke.

»Zadovoljna sem 
s svojim 
opravljenim delom, 
a na žalost dve 

zadevi 
puščam 
nerešeni …«

Kljub temu da ji 

je uspelo veliko 

narediti za ptujski 

Dijaški dom, pa 

vseeno nekate-

rih zastavlje-

nih ciljev ni 

uspela re-

alizirati; 

nerešen

je. Dve leti 

erko Petro, 

inja se, da 

dom ravno 

ostorov na 

sedanjo lo-

gre za vozovnico ali su
škem domu. 

Težava je tudi v tem,
18. leta dala le polovičn
dah Starklove bistveno v

stanovalcev v domu. 

jihov 
etne 

klova 
o so 
sliši. 
eko-
časa 
remi-
bliko-
ki ne 
o pot 

uči-
nost. 
tete. 
pred 
mo 
ga 

lovala z Zavodom za šolstvo. Na 

nagovarjanje sorodnikov in 

lokalnih politikov se 

je leta 1990 vrnila

v Dijaški dom 

Ptuj, na mesto 

ravnateljice.

Pravi, da 

ni bilo rav-

no lahko 

delo, saj so 

imeli nasta-

njenih 80 

beguncev, 60 

delavcev in 50 

vlačilo delo v Dijaškem domu in 

že tretjič se je vanj, tokrat 

dokončno, vrnila leta 

2006, ponovno na 

mesto ravnate-

ljice. Vmes, 

leta 2004, je 

tudi magi-

strirala iz 

s o c i a l n e 

pedagogi-

ke.
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Zdravstveni nasveti

Zdravstvena vzgoja – 
promocija zdravja (2.)

Dnevno uživajmo priporo-
čene količine manj mastne-
ga mleka in manj mastnih 
mlečnih izdelkov

Mleko in mlečni izdelki pred-
stavljajo bogat vir beljakovin, 
skupaj z esencialnimi aminoki-
slinami, kalcija in vitaminov A, 
D E in K. Še posebej vitamin D 
igra v telesu pomembno vlogo 
pri vzdrževanju primerne ko-
stne gostote in trdnosti kosti. 
Zgodba o mleku je podobna kot 
pri mesu: poleg vseh že našte-
tih snovi vsebuje polnomastno 
mleko še precej mlečne maščo-
be, ki se ji lahko izognemo tako, da uživamo manj mastno mleko, 
sire in druge mlečne izdelke.

Jejmo manj slano hrano
Telo za normalno delovanje potrebuje izredno malo natrija. Poleg 

tega ga je sposobno skladiščiti, tako da o možnosti primanjkljaja 
skorajda ne moremo govoriti. Po priporočilih zadostuje 5 gramov 
soli na dan, kar je enako eni čajni žlički. V to količino je zajeta tudi 
sol, ki je prisotna v raznih že predelanih, polpripravljenih in pripra-
vljenih živilih. Če uživamo precej take hrane, običajno že preseže-
mo dnevno priporočeno količino soli. In ne pozabimo: občutek, da 
je hrana soljena, lahko dosežemo tudi z uporabo zelišč.

Omejimo uživanje sladkorja in sladkih živil
Tako kot maščobe tudi sladkor lahko uvrstimo med skrita živi-

la, saj ga vsebujejo tako mnoge pijače in sokovi, katerim je dodan 
sladkor, kot tudi torte, pecivo, sladoled ... Zato pred uživanjem ku-
pljenih živil preverimo vsebnost dodanega sladkorja, in če se le da, 
taka živila zamenjajmo z živili brez dodanega sladkorja. Ko se nam 
že »zalušta« nekaj sladkega, posezimo raje po suhem sadju, s ka-
terim bomo prav tako potešili željo po sladkem in telesa ne bomo 
po nepotrebnem obremenili.

Zaužijmo dovolj tekočine
Voda je tisto živilo, po katerem preredko posegamo ali pa šele 

takrat, ko že začutimo žejo. Za normalno delovanje potrebuje orga-
nizem od 1,5 do 3 l vode na dan. Na to, koliko vode bi morali spiti, 
vplivajo telesna masa, fi zična in športna aktivnost, temperatura in 
vlažnost zraka, vrsta hrane, ki jo uživamo. Če nam voda iz pipe ni 
okusna, posezimo po nesladkanih čajih, razredčenih in nesladka-
nih sadnih ali zelenjavnih sokovih, nikakor pa ne po raznih gazira-
nih pijačah, ki jim je po možnosti dodan še sladkor.

Omejimo uživanje alkohola
Prekomerno uživanje alkohola ni samo problem, povezan z zdra-

vstvenim stanjem posameznika, temveč gre za globalni družbeni 
problem. Prekomerno uživanje alkohola predstavlja večje tveganje 
za pojav civilizacijskih bolezni, nekaterih oblik raka, ciroze jeter, za-
svojenosti itd. Mejo, od katere naprej govorimo o prekomernem uži-
vanju, je težko postaviti. Zato je bolje, da govorimo o količinah, ki še 
ne predstavljajo velikega tveganja. Pri alkoholu količine podajamo 
v enotah. Ena enota alkoholne pijače je enaka 1 decilitru vina, 2,5 
decilitrom piva ali 0,3 decilitrom žgane pijače. Za manj tvegano se 
šteje zaužitje maksimalno 14 enot tedensko pri zdravem odraslem 
moškem oziroma 7 enot tedensko pri zdravi odrasli ženski.

Hrano pripravljajmo zdravo in higiensko
Higienska priprava hrana ne pomeni nič drugega kakor vzdrže-

vanje čistoče na vseh površinah, s katerimi živila prihajajo v stik, 
pri čemer ne smemo pozabiti tudi na osebno higieno. Prav tako 
je pomembno dobro pranje živil, preden pričnemo pripravo hrane. 
Pri načinih priprave hrane se izogibajmo cvrtju, pretirani uporabi 
maščobe in ne dovolimo, da se nam živila premočno zapečejo. Ku-
hajmo jih le toliko časa, kolikor je nujno potrebno, da je živilo užitno, 
ter poskušajmo obroke pripravljati tik pred zaužitjem.

Bodimo telesno dejavni
Ne glede na to, ali imamo preveliko telesno maso ali ne, naj bi 

gibanje postalo del našega vsakdana. Redna telesna aktivnost sku-
paj z zdravim načinom prehranjevanja zmanjšuje tveganja za pojav 
raznih bolezni: različne oblike raka, povišan krvni tlak, sladkorna 
bolezen tipa 2, spremembe na skeletu, težave s prekomerno tele-
sno težo, kardiovaskularne bolezni.

Začnite spreminjati svoj način prehranjevanja (in življenja) z ma-
limi koraki. Pričnite tam, kjer se vam zdi, da bi šlo lažje. In ne po-
zabite: tako kot bolezen ne pride čez noč, tako je tudi za pozitivne 
spremembe potreben svoj čas. Običajno vsaj nekaj tednov, da se 
pokažejo prvi učinki. In predvsem, ne obupajte (http://www.cindi-
slovenija.net).

Pred. Uroš Železnik, dipl. zn., mag. zn.

Foto: Črtomir Goznik

Pred. Uroš Železnik, dipl. zn., 
mag. zn.

Da kužek naskakuje svojega 

lastnika in ljudi okoli sebe, je 

lahko več vzrokov. Pri 6 me-

secih starosti je kužek začel 

telesno in psihično dozore-

vati. Naskakovanje je v tem 

času bolj kakor s spolnostjo 

povezano z dominantnostjo. 

To je pogost problem pri od-

raščajočih in tudi zrelih tem-

peramentnih in dominantnih 

psih, ki se lotijo naskakovanja 

ljudi in po navadi tudi drugih 

psov, ki so po rangu nižji od 

njih. Kužek z naskakovanjem 

pokaže, da je v krdelu uvrščen 

više kot tisti, katerega naska-

kuje. Drugi psi tega po večini 

ne pustijo in z zobmi pokaže-

jo naskakujočemu, naj prene-

ha, saj bo drugače boj oziroma 

pretep. Ljudem je to dostikrat 

smešno in se naskakovanju 

smejijo, dokler to ne postane 

preveč moteče.

Naskakovanje je nezaželena 

oblika vedenja in treba je, da 

smo od vsega začetka načelni 

in dosledni pri njenem odpra-

vljanju. Psa lahko naskakova-

nja odvadimo na več načinov. 

Če smo začeli pravočasno, 

ko naskakovanje še ni preveč 

zakoreninjeno, poskusimo s 

preusmerjanjem pozornosti. 

Kužku vsakič, ko bo hotel na-

skočiti kogarkoli, ponudimo 

igračko in se z njim poigramo. 

Tako bo sčasoma pozabil na 

svoje vedenje. Pri vztrajnej-

šem kužku moramo ravnati 

bolj energično. Vsakič, ko 

začne naskakovanje, ga je tre-

ba energično odriniti oziro-

ma zategniti s povodcem in 

hkrati naglas poveljevati NE 

SMEŠ ali FUJ. Če bomo zadosti 

vztrajni, bomo kužka odvadili 

te neprijetnosti. Tretja in tudi 

najučinkovitejša metoda gle-

de odvajanja in preprečevanja 

naskakovanja je kastracija kuž-

ka. S kastracijo kužek izgubi 

nekaj dominantnosti in se laž-

je sprijazni s svojim položajem 

v krdelu.

Kastracija je nujno potreb-

na tudi, kadar psiček naska-

kuje zaradi zadovoljevanja 

spolne potrebe in pri tem 

prihaja do izlitja semena. Ne-

kateri lastniki zmotno menijo, 

da gre za normalno fiziološko 

potrebo in pri tem celo sode-

lujejo, kužku puščajo ali celo 

ponujajo, da naskakuje igrače 

in podobno. To je vsekakor 

napačno ravnanje. Kužku je 

treba preprečiti kakršnokoli 

naskakovanje v smislu zado-

voljitve spolnih potreb. Počlo-

večeno gledanje na zadevo je 

zgrešeno, saj gre pri živalih 

za nagon, ki je potreben za 

ohranjanje vrste. Kakršna 

koli drugačna interpretacija 

bioloških potreb pri kužkih 

je napačna in vodi v nevrozo, 

povišan prag vzdražljivosti, 

težave s poslušnostjo, ugrize, 

epilepsijo. Zadeva prav tako 

deluje neokusno in hitro se 

lahko osramotimo pred obiski 

ali mimoidočimi na sprehodu.

Lastnikom psov z omenjeni-

mi težavami svetujem, da se s 

psom oglasijo v ambulanti za 

male živali, kjer bomo vseka-

kor našli ustrezno rešitev.
Emil Senčar, dr. vet. med.

Tačke in repki

Pes naskakuje vse po vrsti – lastnika, 
obiskovalce in plišaste igrače
Kar nekaj lastnikov psov ima težave s tako imenovanim naskakovanjem svojih psov, kar pomeni, da le-ti izvajajo gibe kot pri 
parjenju, le da pri tem objemajo svojega lastnika, obiskovalce ali plišasto igračo.

Foto: osebni arhiv

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: 
nabiralnik@radio-tednik.si 
ali po pošti na: Uredništvo 
Štajerskega tednika, 
Osojnikova cesta 3, 2250 
Ptuj, za Tačke in repke.

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Svet oziroma že kar vesolje 
Marvelovih fi lmov je že pred nekaj 
leti trčilo v, hm, slepo ulico, toda 
če Hollywood kaj zna, je to opazo-
vanje samega sebe in predvsem 
utripa občinstva. Posledica je se-
veda žanrsko razvejanje fi lmov v 
različne smeri, in čeprav glavna 
idejna linija ostaja običajno epsko, 
svetovno in vesoljno rušenje vse-
ga živega in neživega, je Marvel 
že lani postregel s prvim bonbonč-
kom, Varuhi galaksije, ki se je z 
dobrošno mero komične samore-
fl eksije precej zabavno ponorče-
val najprej iz lastnega, nato pa še 
drugih žanrov.

Ant-Man nadaljuje to tradicijo 
tipanja v drugačne smeri, saj že 
sama zasnova glavnega junaka, 
ki je pomanjšan na velikost mra-
vlje, kaže na obrat za 180 stopinj. 
Namesto da bi bilo vse večje in še 
bolj glasno in še bolj rušilno, so 
avtorji stripa in posledično fi lma 
zastavili nekakšno skorajda že in-
timno zgodbo, katere bistvo niso 
neskončni boji med nadnaravnimi 
in nesmrtnimi piksli, ampak gre 
za t. i. low-stakes fi lm, torej fi lm, 
v katerem na nitki ne visi prežive-
tje človeške (zahodne) civilizacije, 

ampak zgolj psihološko in gmotno 
preživetje posameznika, ki na šir-
šo družbo nima prav nobenega 
vpliva, torej nekakršnega ničeta in 
neprilagojenca. Torej pozabite na 
leteče ladje, neskončne razčefuke 
in iz oblakov padajoča velemesta 
ter se pripravite na relativno nizko 
produkcijo bolj v smislu izvrstne 
resne parodije fi lmov o superju-
nakih, kakršen je bil pred leti sila 
zabaven Kick-Ass. Zgodba se 
vrsti okoli hekerja oziroma vlomil-
ca mehkega srca, ki se z zločini 
ukvarja le zato, da bi kot neka-
kšen sodobni Robin Hood delal to, 
ob čemer kapital pobledi od stra-

hu: prerazporedil bogastvo od bo-
gatih k revnim. Ta univerzalna, če 
ne že družbeno arhetipska zgod-
ba, ki služi le omamljanju revnih 
množic, da dobijo lažen občutek, 
da pravica pa vendarle nekje ob-
staja, je v današnjih časih povam-
pirjenega kapitala seveda še bolj 
relevantna, ampak kaj, ko zopet 
prihaja od prebogatih korporacij, 
ki svojo naklonjenosti tej nevarni 
ideji kažejo le s tem, da so za fi lm 
Ant-Man temu primerno namenili 
za skoraj pol manjši proračun, le 
‘bednih’ 130 milijonov dolarjev na-
mesto običajno 250 ali več.

In tako smo dobili simpatičen 
fi lmček, ki je sicer močno vpet v 
širši svet Marvelovih maščeval-
cev, hkrati pa je čisto svoj me-
hurček, ki ga lahko brez težav 
gledamo brez poznavanja širšega 
konteksta. Čeprav je fi lm režiral 
Peyton Reed, sicer bolj znan po 

bolj produkcijsko bolj umirjenih ro-
mantičnih komedijah (tudi na TV), 
je Ant-Man v resnici otrok Edgarja 
Wrighta, ki si je zanj v holivudskih 
kuloarjih prizadeval več kot dese-
tletje le zato, da bi ga studio tik 
pred snemanjem fi lma enostav-
no odpustil. Korekcije njegovega 
scenarija, ki v takem primeru ne-
izogibno sledijo, so žal dale malce 
nedodelano zaporedje prizorov in 
odnosov, kjer jih niti preverjeno 
dobri igralci, kot je Michael Dou-
glas, ne morej izvleči iz močvirja 
malce očitnega manipuliranja s 
čustvi gledalcev.

Matej Frece

Filmski kotiček

Ant-Man

Ant-Man
Igrajo: Paul Rudd, 
Evangeline Lilly, Corey 
Stoll, Bobby Cannavale, 
Michael Pena, Judy 
Greer, Tip »TI« Harris, 
Wood Harris, Jordi Molla, 
Michael Douglas
Režija: Peyton Reed
Scenarij: Edgar Wright, 
Joe Cornish, Adam 
McKay, Paul Rudd
Žanr: akcijska 
domišljijska 
pustolovščina
Dolžina: 117 minut
Leto: 2015
Država: ZDA

V kinocentr ih Cineplexx
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GRAČIŠČEM

šal in torbico zelene barve. Obleka 
je v osnovi oblikovana po liniji te-
lesa, obogatena pa z okrasnimi šivi. 
Šal in kontrastna zelena torbica po-
skrbita za kanček poletne razigra-
nosti, tudi če moramo namesto pi-
tja kavice na terasi ob morju v služ-
bo. Za popolno eleganco pa sem v 
trgovini Alpina izbrala še sandale z 
visoko peto. Sandali so temno mo-
dre barve; to barvo najdemo tudi 
med barvami, ki se prelivajo v šalu. 
Helena gotovo lahko v današnjem 
stajlingu uživa tako ob morju kot 

v službi. Kjerkoli že bo, bodo bar-
ve poskrbele za njeno pozitivno 
energijo in dobro razpoloženje,“ je 
Helenino preobrazbo predstavila 
stilistka Sanja Veličković.

V kozmetičnem studiu Olimpic 
si je Helena izbrala pedikuro. Ker 
smo o njej v zadnjem času že ve-
liko pisali, kozmetičarka Silva Čuš 
tokrat predstavlja prednosti masa-
že stopal. Stopala prestavljajo naše 
telo, saj je vsaka točka na njih pove-
zana z določenim organom ali nje-
govim delovanjem. S stimulacijo 
točk v stopalih dosežemo sprostitev 
hrbteničnih in vratnih vretenc, 
vplivamo na delovanje notranjih 
organov, odpravljamo napetosti, 
izboljšujemo prekrvavitev telesa in 
vzpostavljamo notranje ravnovesje. 
Malo je stvari, ki sproščajo tako kot 
dobra masaža nog, ki se opravi po 
pedikuri. Po njej je telo osveženo, 
utrujene noge so spet lahke, ob-
čutek, da lebdite, pa dopolnjuje 
popolno sprostitev, še posebej iz-
postavlja kozmetičarka Silva Čuš.

MG
P.s. Ekipa akcije Iščete 

svoj stil odhaja na enome-
sečni dopust. Vrnila se bo 

sredi septembra. 

V kozmetičnem salonu Neda so 
pri Heleni ugotovili mastno kožo. 
Ker osnove nege že pozna, ji te niso 
dodatno predstavljali. Kožo so ji 
površinsko očistili, uredili obrvi 
ter priporočili občasno globinsko 
čiščenje v kozmetičnem salonu. V 
teh vročih poletnih dneh naj kožo 
dodatno nahrani, obogati z maska-
mi iz sezonskega sadja in zelenjave. 
Tudi pitje zadostnih količin vode 
naj ne izostane.

V Frizerstvu Stanka Jožice Pepel-
nik, s. p., je za Helenino novo lasno 
podobo poskrbela frizerka Sabina 
Vajda. Pobarvala jo je v oranžnem 
odtenku z nekaj prameni, postrigla 
pa v obliki paža, ker si pušča dalj-
še lase. Pri oblikovanju pričeske je 
uporabila lak in peno za lase.

Ličenje je vizažistka Minka Fe-
guš začela z nanosom kremnega 
pudra, ki ga je enakomerno poraz-
delila po celotnem obrazu. Veke je 
poudarila v zemeljskih tonih in pa-
stelno oranžno, s temno barvo pa je 
obrobila spodnji in zgornji veki. V 
pastelnih tonih je poudarila ličnice, 
z glosom pa ustnice.

„Poletje nas že prav lepo razvaja 
s svojimi vročimi dnevi, najbolje 

bi bilo, da že jutro začnemo v ko-
palkah, v neposredni bližini morja. 
Ker pa ima vsak od nas le tistih 
nekaj dni, ki jih preživi na zasluže-
nem dopustu, smo ostale dni, kljub 
lepemu vremenu, seveda v službi. 
A za vroče dni v službi si je treba 
omisliti vremenu primerno garde-
robo. Za današnjo kandidatko v 
akciji Iščete svoj stil sem se odločila 
za elegantni poletni videz. V ptuj-
ski Modiani sem izbrala poletno 
bombažno obleko v barvi lososa. K 
temu sem poiskala še pisan tanek 

Foto: Črtomir Goznik

Helena v oblačilih in dodatkih iz Modiane; čevlji so iz Alpine.

Iščete svoj stil

Helena v elegantnem poletnem videzu nad vročino
Helena Horvat je doma v Dornavi, stara je 34 let, po poklicu diplomirana upravna organizatorica, mama dveh otrok. Uživa v delu na vrtu, sicer pa ves prosti 
čas preživi z otrokoma, dvakrat tedensko pa jo najdete pri telovadbi. Za akcijo Išče svoj stil jo je prijavila prijateljica, saj naj bi potrebovala osvežitev. Izziv 
je sprejela.

10 % popust v avgustu

Foto: Črtomir Goznik

Helena prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

UGANKARSKI SLOVARČEK: ERIGERON = rastlina suholetnica, FAŠKA = butara za kurjavo, FONT = oblika črk, HARI = slovenska šahistka (Veronika), LAČJA VAS = naselje pri Nazarjih, LAČNA = planota nad Gračiščem, NIFE = 
zemeljsko jedro, TRAMP = ameriški potepuh, TVEZA = viseča vrv. 

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: TRANS, ROPOT, AGAVA, MAČO, PAPRIKAŠ, PRIKLON, ALPINIZEM, LAČJA VAS, LITERATURA, OČA, VITAMIN, HARI, IS, VJ, PATOLOG, FONT, AGA, NIFE, ILOK, JAVKANJE, OLIGOCEN, SAŠKA, ODRA, 
SOLATA, IVERKA, PRIOR, TVEZA, TERCA, LAČNA. 



Pot s trajektom je bila izje-
mno zabavna, saj so naju po 
stari navadi spet spustili čez 
vrsto, na krovu pa smo imeli 
tudi nekakšnega njihovega Vi-
lija Resnika, ki je zabaval po-
tnike, da se je pelo in plesalo 
brez prestanka. Celotno sliko 
je morda kazilo zgolj morje, saj 
so se na vodni površini jasno 
videli madeži surove nafte in 
tokrat sem lahko videl, da Iran 
res dobesedno plava na nafti. 
Odločila sva se, da za karto obi-
ščeva šefa agencije, ki nama je 
pred nekaj dnevi pomagal na 
trajektu preskočiti čakalno vr-
sto. Pri njem bi lepo vzela kar-
to za nočni prevoz do Shiraza, 
v njegovi pisarni pa sva hotela 
pustiti tudi prtljago, da je ne 
nosiva okrog. Možaka sva hitro 
našla, le malo narobe naju je 
razumel. Zaprl je agencijo ter 
si vzel čas in z nama hodil na-
okrog. Nama je bilo sicer samo 
do karte, vendar se ga nisva 
mogla rešiti. Po neljubem Ban-
dar Abbasu smo kolovratili go-
tovo kakšne tri ure, ko se je Otu 
pripetila manjša nezgodica. 
Ogledovali smo si nek prasta-
ri tempelj, ko naenkrat nekaj 
poči in Oto zleti po tleh. Ker so 
bili oboki zelo nizki, je v enega 
zadel z glavo in ulila se mu je 
kri, da je bilo res grozno videti. 
Midva sva mu rano nekako oči-
stila ter jo zakrpala, a možaka 
je prijela panika, da je bilo joj. 
Komaj sem ga umiril, sem pa 
situacijo prebrisano izkoristil, 
saj si je najin vodnik končno 
dal reči in naju je peljal na av-
tobusno postajo, kjer sva se ga 
končno rešila. A ta nesreča je 
imela še eno pozitivno plat: ko 
se je Oto končno malo umiril, 
je ugotovil, da ga je bližnje sre-
čanje s prastarim vratnim por-
talom trajno ozdravilo njegove-
ga večdnevnega glavobola. Pa 
smo rešili dve težavi naenkrat.

Bilo je še zgodaj popoldne 
in zato sva se napotila še en-
krat nazaj v mesto. Taksi je bil 
smešno poceni in tako sva se 
malo prevažala sem ter tja ter 
se smejala zgodbam taksistov. 
Zanimivo je, kako kljub čisto 
tujemu jeziku lahko nekaj zna-
nih besed obelodani vse bi-

Foto: Dani Zorko

V Iranu je zapovedano kopanje v oblačilih.
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Piše: Dani Zorko � Perzija / Iran (16.)

Proti Shirazu
Naslednji dan je bilo spet peklensko vroče. Jaz sem se še dobro kosal s temperaturo, medtem ko je Ota že 
nekaj dni močno bolela glava. Motorjev in hrupa v 'mirni ribiški vasici' sva imela že čez glavo, zato sva že 
dopoldne spakirala in prosila najinega gostitelja, da nama je uredil prevoz do obale za soliden denar.

Foto: Dani Zorko

Del krasne obale Bandar Abbasa

Izpolnila se vam bo 
srčna želja. Teden 

čustvenih izlivov in turbulenc. Toda 
ljubezen vas bo na drugi strani na-
redila močnejše in na življenje boste 
gledali drugače. Imeli boste polne 
roke dela in obveznosti in pri tem 
obstaja nevarnost, da se boste prehi-
tevali. Srečen dan: sreda.

Duh prijateljstva 
vam bo podaril krila. 

Vsekakor se boste na pravilen na-
čin znali postaviti zase. Odprle se 
vam bodo nove poti in priložnosti. 
Okrepila se bo tudi samozavest in 
tako boste obveznostim glede služ-
be kos. Nakazano je nihanje glede 
denarja.

Pred vami je nekoliko 
bolj umirjen teden, za-

deve boste morali delati postopoma. 
Časa ne boste mogli prehitevati. Iz-
kazali se boste kot dober sogovornik. 
Notranji pogum se bo okrepil na de-
lovnem mestu. Nekaj več previdnosti 
bo v ljubezni, partnerju boste morali 
prisluhniti.

Energija vam bo neko-
liko bolj nihala – en-

krat je bo več, drugič manj. Vzemite 
si kak dan dopusta in bodite kreativ-
ni. V ljubezni boste zelo intuitivni in 
sledili boste svojim sanjam. Odprle se 
vam bodo možnosti tako za duhov-
no rast kot osebni razvoj. Opozorili 
boste nase.

Največ možnosti boste 
v tednu, ki prihaja, 

imeli v komunikaciji in pri intelek-
tualnih dejavnostih. Na vsak način 
boste želeli stopiti v ospredje in to 
vam bo uspelo. Ljudje bodo začutili 
pozitivno energijo, sledi plaz pozitiv-
nih pohval. V ljubezni boste vrtali in 
kovali načrte.

Imeli boste paleto ob-
veznosti in modro bo 

narediti urnik interesnih dejavnosti. 
Pravzaprav se boste na svoj način od-
ločili, kaj vas veseli in kaj bi radi spre-
menili. Narava in svež zrak vas bosta 
poživila in napolnila z dodatno ener-
gijo. V ljubezni bo čas, da v partnerju 
spoznate prijatelja in zaupnika.

Veliko boste tehtali in se 
na koncu odločili, kaj 

vam je blizu. Spremembe, ki bodo 
prišle na dinamičen način, boste 
sprejeli z odprtimi rokami. Pravza-
prav se boste morali postaviti zase 
in pravilno bo ločevati zrno od plev. 
Blesteli boste na delovnem mestu. 
Srčnega izvoljenca boste presenetili.

Notranja moč se bo 
okrepila in po potrebi 

jo boste uporabili. Čas bo namenjen 
piljenju intuicije in prav bo, da se v 
tem poslušate. Dogodkov ne boste 
smeli prehitevati, ampak nekoliko 
počakati. Na delovnem mestu se bo-
ste morali odločiti in k sodelovanju 
pritegniti sodelavce.

Čeprav boste precej ne-
mirni, bo čas ugoden 

za odkrivanje novosti. Pravzaprav 
se boste šli pustolovca in se svobodno 
odločili, kaj vas veseli. Odkrili boste 
svoje veselje in harmonijo. V ljubezni 
bo zapihal svež vetrič, vezani se bodo 
morali bolj potruditi. Ljudje vam 
bodo učitelji.

Globoko v sebi se boste 
vprašali, kaj vam je 

blizu. Partnerjeva ljubezen vam bo 
v pomoč in z njegovo pomočjo boste 
duhovno rasli. Za samske kozoroge 
velja, da je pred vami teden romanc; 
to bi omenjeno veljalo izkoristiti. Več 
se sproščajte in po potrebi telesu do-
dajte vitamine.

Zdelo se bo, da hitite po 
prašni cesti. Toda v sebi 

boste našli priložnosti za dokazova-
nje. Prihaja čas, ko boste več na poti 
in imeli pomembne kontakte s tu-
jino. Sledi obdobje notranje rasti in 
priložnosti za harmonično izražanje 
v ljubezni. Splošni uspehi na delov-
nem mestu.

Umetniške duše bodo 
našle navdih in lahko 

ustvarjale svojo umetnino. Čas bo 
predvsem namenjen službenim ob-
veznostim in projektom. Čeprav bo 
prizvok počitnic močan, bo pravilno, 
da izoblikujete svoje stališča in se po-
trudite. Označevala vas bo intuitiv-
na energija.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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midva pa sva začudeno gledala 

njih, ko so se oblečeni spravlja-

li v vodo namakat. Sploh žen-

ske, ki jim voda skozi oblačila 

verjetno ni prišla do kože …

Karte za avtobus sva kupila 

že prej in spet naju je čakala 

še ena nočna vožnja do Shi-

raza. Najin namen je bil sicer 

najprej, da bi obiskala obalo 

mesteca Bushehr, ki ga pri nas 

bolj poznamo kot 'prestolnico' 

iranskega programa za pleme-

nitenje urana, vendar so nama 

to vsi odsvetovali, saj je pod 

popolnim vojaškim nadzorom. 

No ja, grenko izkušnjo so nama 

povedali neki Danci, ki sva jih 

srečala v Teheranu, in sicer, da 

so zvečer prispeli v Bushehr, 

a jih nihče ni hotel namestiti 

in je potem taksist komaj pre-

pričal nekega hotelirja, a so se 

takoj zjutraj morali vrniti nazaj. 

Glede na vse informacije, ki sva 

jih slišala od domačinov, je pri-

silni obisk zapora v Iranu ena 

najlažjih stvari.

Še zadnji pogled na Perzijski 

zaliv in pozno zvečer sva se že 

peljala proti Shirazu. Pobral 

naju je eden izmed šoferjev, ki 

sva ga srečala že prej, in možak 

nama je takoj ponudil polovič-

no ceno prevoza. Za zahvalo 

sva mu ponudila paketek naše 

kave, ki jo je hvaležno, a muko-

ma sprejel.

stvo, ki ga načeloma nikakor ne 
bi mogli razumeti. Tako nama 
je nek šofer razlagal o 'balkan-
skih' navadah policistov, da za 
kakšen drobiž radi pogledajo 
skozi prste; drugi pa nama je 
dal vedeti, da naju nikakor ne 
bo napetnajstil, ker sva pošte-
na človeka, ne pa 'Arabi mafija', 
kot je velikokrat poudaril.

Kljub sumljivemu slovesu pa 
ima mesto tudi nekaj kilome-
trov peščene obale, ki je dokaj 
zgledno čista in urejena, le ka-
kšno gostilno v senci bi človek 
pogrešal. Kupila sva si nekaj 
hrane in šla uživat k morju, a ni-
sva imela skoraj minute miru. 
Ko se ohladi, se namreč vsi 
prebivalci preselijo na obalo, 
kjer imajo piknike, se kopajo in 
družijo. To pa posledično po-
meni tudi več gnjavaže tujcem, 
ki seveda močno izstopamo. 
Tako sva se morala kar nekaj-
krat fotografirati z različnimi 
mladci, nekateri brezdomci so 
naju prosili za denar, dekleta 
pa so naju neprestano prikrito 
opazovala, da nama je bilo že 
nerodno. Zaradi teh razlogov 
sva se morala umakniti in šele 
zvečer sva imela nekaj miru. Tu 
moram omeniti tudi, da so tudi 
na 'tihotapskem' jugu ljudje 
zelo tradicionalni in so naju 
začudeno gledali, ko sva nosila 
kratke hlače in natikače. Pa kaj, 

Foto: Dani Zorko

Razposajena dekleta na obali Perzijskega zaliva
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Podravje � Iz policijske kronike

Z bajonetom nad prijatelja
V sredo nekaj po 16. uri sta se 
med kopanjem v reki Dravi v 
Stojncih sprla 20-letna domači-
na.
»Med prepirom je prvi od njiju 
z večjim kamnom želel udariti 
drugega, vendar je slednji med-
tem pograbil bajonet in z njim 
zabodel prvega v hrbet v ledve-
nem delu ter ga hudo telesno po-
škodoval. Po dejanju je bajonet 
odvrgel v reko, vendar so ga po-
licisti uspeli najti. Poškodovanega 
moškega so z reševalnim vozilom 
prepeljali v bolnišnico Ptuj, kjer 
so ga zdravniki primerno oskrbe-
li. Policisti bomo oba mladeniča 
kazensko ovadili – prvega zaradi 
suma storitve kaznivega dejanja 
ogrožanje z nevarnim orodjem 
pri pretepu ali prepiru, drugega zaradi suma storitve kaznivega dejanja hude telesne poškodbe,« so spo-
ročili s Policijske uprave Maribor.

Lokomotiva se je iztirila
»V sredo malo pred 14.30 se je na nivojskem prehodu regionalne ceste čez železniško progo v Čadramski 
vasi pri Poljčanah iztirila dizelska lokomotiva tovornega vlaka. Delavci Slovenskih železnic tam oz. na rela-
ciji Poljčane – Ponikva obnavljajo enega od dveh železniških tirov. V sredo so s tovornega vlaka, ki je imel 
pripetih 15 vagonov, spuščali oz. metali gramoz ob spodnjem tiru, ki ga obnavljajo. Ko so se vračali proti 
Poljčanam s praznimi vagoni, nivojski prehod ceste čez železniško progo v Čadramski vasi ni bil dovolj oči-
ščen, zaradi česar se je lokomotiva s sprednjim delom iztirila. V času iztirjenja so bile zapornice na prehodu 
spuščene, saj je po drugem tiru vozil drugi vlak. Vlak, katerega lokomotiva je iztirila, je bil namenjen izključ-
no delu v zvezi z obnovo železniške proge in je vozil po železniškem tiru, ki je bil zaprt za drugi železniški 
promet. Materialna škoda, ki je nastala, znaša okoli 5.000 evrov, v nesreči ni bil nihče poškodovan,« so v 
poročilu še zapisali možje v modrem. (MZ)

w w w. t e d n i k . s i                       t e d n i k @ t e d n i k . s i

Informacije: � 02 74 94 530 � www.terme-ptuj.si � www.shr.si

10. 8. 2015 
prost 

vstop za 
generacijo 

1975

Mega rojstnodnevna zabava z ansamblom
14. 8. 2015 

Za uveljavitev ugodnosti je potrebna osebna izkaznica.

 Prost 
vstop po 

19. uri

možnost
nočnega 

kopanja
velja samo
14. 8. 2015
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Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto

Foto: MZ

Poletna osvežitev v Dravi bi se za dva mladeniča iz Stojncev 
lahko končala tragično. Fotografija je simbolična.
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w w w. t e d n i k . s i                       t e d n i k @ t e d n i k . s i

Mestni kino Ptuj
Kino s stropom, brezplačne projekcije fi lmov: petek, 7. avgust: 20.00 Locke; 22.00 Pobesneli 

Max: Cesta besa, sobota, 8. avgust: 10.00 Kino vrtiček: Sreča na vrvici; 20.00 Zgod-
be o konjih in ljudeh; 22.00 Alabama Monroe, nedelja, 9. avgust: 20.00 Mamica
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Seznam vseh prodajaln Perutnine Ptuj d.d. na www.perutnina.si

8. avgust 2015
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POZIV ZA VSTOP V PARTNERSTVO V LOKALNI 
AKCIJSKI SKUPINI ZA IZVAJANJE LOKALNEGA 

RAZVOJA NA OBMOČJU OBČIN ORMOŽ, 
SREDIŠČE OB DRAVI IN SVETI TOMAŽ
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Sobota ob 21:00 – nedelja ob 10:00: Slavnostna 
seja mestnega sveta Mestne občine Ptuj; Osrednja 
slovesnost ob prazniku Mestne občine Ptuj; Podelitev 
priznanj Mestne občine Ptuj; Programska koalicija v 
mestnem svetu MO Ptuj; Koalicija v očeh Socialnih demokratov Ptuj; Izbrana 
kmetija leta Mestne občine Ptuj; Mladi, demokracija in evropska perspektiva; 
Okrogla miza – festivali,sinergija prihodnosti; Srednjeveška poroka na ptuj-
skem gradu; Tragedija v Zgornjem Gruškovcu; Tradicionalni turnir v balinanju; 
Vrhunec festivala Arsana z vokalno skupino TAKE 6; Z glasbo v sobotno noč.
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Ni večje bolečine kot v dneh žalosti
nositi v srcu srečnih dni spomine
  (Dante)

ZAHVALA
ob boleči izgubi drage mame, tašče, 
babice in prababice

Ane Habjanič
roj. Kolarič
IZ BIŠEČKEGA VRHA 37 A
Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki 
ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše ter nam v teh težkih 
trenutkih stali ob strani, nam pisno in ustno izrekli sožalje.
Hvala kolektivu internega in reanimacijskega oddelka 
ptujske bolnišnice za vso pomoč in podporo za čas njenega 
zdravljenja. Hvala sindikatu in sodelavcem Perutnine Ptuj, 
obrat TPJ. Iskrena hvala patru Benjaminu za opravljen 
cerkveni obred in molitev po pogrebu, pevcem za odpete 
žalostinke, godbeniku za odigrano Tišino, gospe Hedviki za 
poslovilne besede ter pogrebnemu podjetju Mir.
Posebna zahvala sosedi Mirjani Švarc za nesebično pomoč 
v zadnjih mesecih njenega življenja.

Žalujoči: hčerka Anica in Darinka z družino 
in sin Janez z družino

Und meine Seele spannte
weit ihre Flügel aus,
fl og durch die stillen Rande,
als fl öge sie nach Haus.
In moja duša krila je razpela
za pot v daljave brez bregov,
skoz pokrajine tihe je letela,
kot da letela bi domov.
 Joseph von Eichendorff 

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega očeta in dedka

Ludvika Ivanuša
IZ JANEŽOVSKEGA VRHA 28 A
se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem, sorodnikom 
in znancem, ki ste nam v najtežjih trenutkih pomagali in nam 
stali ob strani.
Hvala za izrečena in pisna sožalja, darovano cvetje, sveče in 
za svete maše.
Posebna zahvala gospodu župniku Jožefu Škofi ču za opra-
vljen cerkveni obred. Hvala tudi vsem, ki ste ga v velikem 
številu pospremili na njegovi zadnji poti.
Z ljubeznijo in hvaležnostjo tvoji otroci in vnuki:

Borut Ivanuša in Luisa, Silvia Ivanuša – Gomez, Billy Gomez 
in Catalina, Pia in Matea, Aleksander in Chistiane Ivanuša 

ter Tilman

Življenje celo si garal,
za dom in svoje bližnje vse bi dal,
sledi ostale so povsod
od dela tvojih pridnih rok.
Veš, da je vse, kot je bilo.
V vsaki stvari si, ki je v hiši, v mislih si,
besedah naših, da, celo v sanjah,
le da korak se tvoj ne sliši …

ZAHVALA
ob boleči in prerani izgubi našega dragega moža, atija, zla-
tega dedija, tasta, brata, svaka in zeta

Alojza Kaisersbergerja
IZ GEREČJE VASI 19
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem, ki ste z nami delili bolečino, izrekli soža-
lje, darovali cvetje, sveče, za svete maše in ga pospremili na 
njegovi zadnji poti.
Posebej se zahvaljujemo svakinji Zdenki in svaku Svetozarju 
z družinama za vso njihovo pomoč. Hvala gospodu župniku 
za opravljen cerkveni obred in molitve, govornici za izbrane 
besede slovesa, pevcem za odpete pesmi žalostinke, godbe-
niku za odigrano Tišino in pogrebnemu podjetju Mir.
Hvala kirurškemu oddelku Splošne bolnišnice Ptuj.
Zahvaljujemo se PGD Gerečja vas za stražo in poslovilni 
govor ter vsem drugim gasilskim društvom, ki ste ga spre-
mljali na njegovi poti k večnemu počitku.
Zahvala njegovim pevcem MePZ DŽD Gerečja vas z vodjem 
g. Petrom Krajncem za vsako odpeto pesem ob slovesu.

Žalujoči: žena Angelca, hčerka Manuela in sin Boris 
z družinama, tašča Rozika

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega očeta

Jožefa Kokota
po domače Torbakovega Pepeka

IZ GORENJSKEGA VRHA 24

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom in vsem drugim znan-
cem za izrečeno sožalje, sočuten stisk roke, za darovano 
cvetje, sveče in za svete maše. Posebne zahvale gospodu 
župniku, govornici gospe Marti, članom društva Rdeči križ 
Zavrč, članom Gasilskega društva Zavrč in okoliškim pro-
stovoljnim društvom, članom Društva upokojencev Zavrč, 
pevskemu zboru, godbeniku za odigrano Tišino, gospe 
Hedi za molitev ter podjetju Mir za opravljene pogrebne 
storitve.
Hvala še enkrat vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti.

Njegovi: hčerka Katica z družino ter sinova Milen 
in Srečko z družinami

Bolezen te je objela
in poslednjo moč ti vzela,
bolečine težke si prestal,
zdaj v grobu mirno boš spal.
A spomin na vas
za vedno bo ostal.

ZAHVALA
Ob izgubi moža, očeta, dedka in tasta

Franca Hrga
IZ HVALETINCEV 14

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, darovali cvetje in sveče ter za svete maše in nam 
izrekli besede sožalja. Posebna zahvala g. župniku, cerkve-
nim pevcem, praporščaku in govornici DU Vitomarci ter 
pogrebnemu zavodu Almaja za vse opravljene storitve.
Še enkrat vsem in vsakemu posebej iskrena HVALA.

Žalujoči: žena Alojzija, otroci Ivan, Simon 
in Lidija z družinami

Mali oglasi PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
tudi sečnjo in spravilo lesa. Nu-
dimo žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

ODKUP PITANIH krav in telic za 
zakol. Plačilo takoj + (davek). 
GSM 040 647 223, Marjan Po-
lajžer, s. p.

NESNICE – RJAVE, GRAHASTE, 
ČRNE – pred nesnostjo. Peru-
tninarstvo, Vzreja nesnic Tibaot, 
Babinci 49, Ljutomer, tel. (02) 
582-14-01.

Iščemo komercialista na tere-
nu (m/ž). Pisne prijave: Repriza 
d.o.o, Miklošičeva ulica 1, 2250 
Ptuj.

Novo na Ptuju – taksi storitve 
ŠPONEK, Marko Golc, s. p., 
Markovci. Gsm 031 245 015.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

OKNA, ROLETE, ŽALUZIJE, KO-
MARNIKI, ugodne cene. Janez 
Belec, s. p., Trnovska vas 50, 
tel. 041 884 841; janez.belec@
gmail.com.

IZDELAVA energetskih izkaznic 
za vse vrste objektov in stano-
vanja. Energetska izkaznica 
in tehnično svetovanje, Janko 
Bohak, s. p., Sovretova pot 41, 
Ptuj, tel. 041 760 884, več na 
www.enekas.si.

UREJEN, MIREN moški, star 49 
let, zaposlen, s svojo hišo in 
avtom, ljubitelj narave in vsega 
lepega, bi rad spoznal prijetno, 
preprosto žensko, staro med 35 
in 45 let, za skupno romantično 
srečanje ali tudi kaj več … Šifra: 
Rad bi ti rekel nekaj lepega. 
Slavko, telefon 041 595 403.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

STORITVE

PVC-OKNA in VRATA, FASADE ter iz-
vedba predelnih sten, spuščenih stro-
pov in izdelava mansardnih stanovanj 
– ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 
52, Ormož, telefon 041 250 933.

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pele-
te, brezplačna dostava, ugodna cena. 
Horvat – drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 
667 170.

PRODAM bukovo hlodovino za drva z 
dostavo ter rezan les, deske, letve, šta-
fl e, mostnice. Pila les, d. o. o., Bezen-
škovo Bukovje 7, Frankolovo. Telefon 
031 649 201.

PRODAM mlade kozličke. Telefon 719 
75 82.

PRODAM dve telici simentalki, pašni, 
breji – v 9. mesecu. V račun vzamem 
tudi teleta za nadaljnjo rejo. Telefon 
041 288 063.

PRODAM odojke, težke 25 kg. Telefon 
051 254 813, Stojnci.

PRODAM odojke in koruzo. Telefon 
051 617 489.

DOM-STANOVANJE

GARSONJERO na Ptuju, delno opre-
mljeno, oddamo v najem za dobo do 
enega leta: Tel. 041 519 251.

ENOSOBNO stanovanje, v celoti 
opremljeno, sončno in na mirni loka-
ciji, oddam v najem za daljši čas. Tel. 
051 356 346.

NEPREMIČNINE

ODDAM 1,5-sobno stanovanje na 
Ptuju s centralno, KTV-jem in inter-
netom (WI-FI). Stanovanje je delno 
opremljeno. Št. energetske izkaznice 
2015-124-36-11760. Zagrebška ce-
sta 1, Ptuj.

POSLOVNI PROSTOR 150 m2 oddam 
v najem, primeren za delavnico, skla-
dišče, trgovino z neživilskimi proizvodi. 
Ivan Kolarič, s. p., Raišpova 14. Tele-
fon 041 639 074. Številka energetske 
izkaznice 2015-234-235-26212.

DELO

VOZNIKA kategorije C-E, koda 95, 
izkušnje v mednarodnem prometu – 
špedicija smer EU, zaposlim. Lamot, 
Ulica svobode 13, 2204 Miklavž, tel. 
040-296-391.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice, 
gašperje in drobnarije. Plačam takoj. 
Telefon 041 897 675.

INVALIDSKI skuter in voziček, oba 
nova, električna in primerna za starej-
še, ugodno prodam. Lahko dostavim. 
041 517 900.

PODARIM dobro ohranjeno dnevno 
omaro (svetli hrast), razstavljivo, v pe-
tih kosih (3 x 1 m in 2 x 52 cm). Pokli-
čite na telefon 041 211 701.

ŽENITNA PONUDBA

Petek, 7. avgust
18:00 Juršinci, sejna soba: 21. občinski praznik, slavnostna seja občinskega 

sveta; ob 19:00 otvoritev društveno-šolskega učnega čebelnjaka; ob 20:00 
Noč pod topoli, veselica z Dejanom Vunjakom

19:00 Ptuj, Slovenski trg: Terasafest KPŠ, orientalske zgodbe s poudarkom na 
ustnem izročilu Libanona, 22:00 Oriyon, večer francoskih šansonov

20:00 Ptuj, Mestni kino: Kino s stropom, Locke; ob 22:00 Pobesneli Max:Cesta 
besa

21:00 Lenart, dom kulture: koncert rock skupine Carpe diem
21:00 Ormož: O.F.A.K. festival, Skarambol

Sobota, 8. avgust
09:00 Sveti Andraž, pri cerkvi: tradicionalni pohod, obisk znamenitosti kulturne 

dediščine, peš, s kolesi, avtomobili in avtobusom, zaključek s piknikom v 
lovskem domu Vitomarci

10:00 Sakušak, Puhov muzej: srečanje članov društva rojaka Janeza Puha, vožnja 
s starodobniki

12:00 Grajenščak, posestvo BKŠ Ptuj: postavitev klopotca velikana in vinogradni-
ške igre, Društvo vinogradnikov in sadjarjev Osrednje Slovenske gorice; 
pohod ob 9:00 izpred Biotehniške šole na Ptuju

15:00 Podlehnik, Gorca, pred Viničarskim muzejem: postavitev klopotca, projekt 
DE-PARK, kulturni program, podelitev priznanj za urejenost domov, družab-
ne igre

16:00 Kog: otvoritev novih prostorov Košarkine hiše in odprtje razstave Kogovski 
pogrinjki

17:00 Rogoznica, dom krajanov: spominska svečanost, dan spoštovanja vrednot 
NOB na Ptujskem

18:00 Juršinci, kulturni center: osrednja občinska proslava ob  21. občinskem 
prazniku, odprtje kulinarične razstave Društva gospodinj Marta; ob 19:00 
Noč pod topoli, veselica z ansamblom Veseli svatje in Trubadurji

19:00 Stoperce, dom krajanov: predstavitev izsledkov raziskav narave na območju 
Stoperc, društvo študentov naravoslovja

20:30 Slovenska Bistrica, grad: Letni kino
21:00 Ormož: O.F.A.K. festival, koncert My house my castle
22:00 Ptuj, Slovenski trg: Terasafest KPŠ, Martin Ramoveš Band

Nedelja, 9. avgust
09:00 Kog: Dnevi turizma na Kogu 2015, kolesarjenje po šiponovi vinski cesti
10:30 Juršinci, pri Sv. Lovrencu: farno žegnanje maša in pogostitev; ob 14:00 v 

šotoru veselica s Klapo Kampanel
13:00 Pohorje, Trije kralji: prireditev Pohorje poje

Ponedeljek, 10. avgust
10:00 Ptuj, CID: počitniška šivalnica za Anjo Milošič (za otroke od 10 let dalje), 

vsak dan do petka od 10:00 do 12:00

Torek, 11. avgust
15:00 Kidričevo, pred kopališčem: III. poletni dejavni dnevi za otroke, urejanje 

mini golf igrišča, barvanje, priprava igrišča za igro; ob 20:00 Kino pod 
zvezdami pred športno dvorano

Prireditvenik 

KMETIJSTVO

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.

SORŠAKOVI IZ PODLOŽ OBVEŠČAJO 
cenjene stranke, da pričnejo prodajo 
nesnic v začetku nesnosti od 15. av-
gusta dalje vsak dan od 8. do 17. ure.

KUPIM traktor URSUS, IMT Zetor, Deu-
tz, Štore ali Univerzal in traktorske pri-
ključke. Tel. 041 235 349.

PRODAM jagenjčke. Tel. 041 842 
206.

SEME mnogocvetne ljuljke in inkarnat-
ke prodam, primerni za ozelenitev. Tel. 
041 368 437.

PRODAM odojke. Sodinci, tel. 719 83 
24.

PRODAM odojke, linije 44 in 54, težke 
25–30 kg. Cena 2,60 €/kg.Možnost 
dostave. 041 670 766, Ptuj.

PRODAM jagenjčke za zakol ali na-
daljnjo rejo. Tel. 031 568 484.

KUPIM pšenico. Tel. 02 713 00 46.

PRODAMO belo mešano vino. Tel. 
041 989 963.



ve lokalne skupnosti in v sode-

lovanju vseh lokalnih skupno-

sti, če je to v njihovem interesu, 

saj sprehajalne poti uporabljajo 

predvsem prebivalci občin ob 

Ptujskem jezeru. Lokalna sku-

pnost oz. prebivalci imajo in-

teres za uporabo sprehajalnih 

poti, zato bi se morale občine 

aktivno vključiti tako v njihovo 

ureditev kot v vzdrževanje in za-

gotavljanje ustrezne varnosti. V 

januarju letos so DEM na sestan-

ku pri županu MO Ptuj predla-

gale izdelavo OPPN za Ptujsko 

jezero, v katerem bi dogovorili 

o možnosti uporabe krone nasi-

pa za sprehajalno pot in s tem 

povezane obveznosti in odgo-

vornosti. DEM so pripravljene 

sodelovati pri razrešitvi navede-

ne problematike v okviru svojih 

možnosti in bodo posredovale 

pogoje, pod katerimi je možna 

uporaba krone nasipa, vendar 

mora vse potrebne aktivnosti 

izvesti lokalna skupnost,« je 

za naš časopis povedal Srečko 

Bračko, pomočnik direktorja 

DEM.

Župan občine Markovci Mi-

lan Gabrovec nam je sicer še 

povedal, da je s predstavniki 

DEM nenehno v kontaktu. »Za-

gotovili so mi, da imajo sanacijo 

mostov v kratkoročnem planu 

in jih bodo takoj po dopustih 

sanirali. Tisto, kar je nevarno, 

se bo v najkrajšem možnem 

roku zavarovalo. V začetku te-

dna so naši delavci dostop do 

poškodovanega mostu zavaro-

vali s trakom.« V sredo, ko smo 

pripravljali članek, je bil zašči-

tni trak potrgan, na mostičih ga 

je bilo samo za vzorec. Zaščita s 

trakom torej ni nobena zaščita.
Mojca Zemljarič

Da so mostovi slabo vzdr-

ževani in jih najeda zob časa, 

krajani opozarjajo že nekaj 

časa. Na območju Zabovcev je 

stanje kritično na dveh izmed 

treh mostov. Spodnja, nosilna 

konstrukcija je po videzu do-

bra, pohodna brv in ograje pa 

so preperele. Deske odpadajo, 

ograje se majejo, zarjavele ko-

nice žebljev nevarno gledajo iz 

polomljenih deščic … Pred dve-

ma tednoma je ograja na enem 

izmed mostičev klonila pod 

silo sunkov vetra, so povedali 

domačini.

Z vprašanji, kdo in kdaj bo 

poskrbel za obnovo dotrajanih 

mostov, smo se obrnili na ob-

čino Markovci in Dravske elek-

trarne Maribor (DEM). Potok 

Rogoznica leži na območju, ki 

je v lasti države. Koncesionar 

za upravljanje tega območja 

so DEM. Tam so nam pojasnili, 

da s temi mostovi nimajo nič, 

saj da jih niso oni postavili in 

jih tudi niso dolžni vzdrževati. 

»Mostovi ležijo na območju, ki 

je v lasti Republike Slovenije. 

DEM so po koncesijski pogod-

bi zadolžene za vzdrževanje 

obrežij in kanalov, nasipov in 

podobno – torej objektov, ki 

so namenjeni proizvodnji elek-

trične energije, kamor navede-

ni mostovi nasploh ne sodijo. 

Po naših nepotrjenih informa-

cijah naj bi bili mostovi posta-

vljeni po dogovoru med lokal-

no skupnostjo in VGP Drava 

Ptuj. DEM teh mostov niso 

zgradile niti jih ne potrebuje-

mo za izvajanje svoje dejavno-

sti. S podatki, kdo je financiral 

njihovo izgradnjo, ne razpola-

Zabovci � Leseni mostovi čez Rogoznico dotrajani in prepereli, za uporabo zelo nevarni

Dokler se nič ne zgodi, se nihče ne zgane …
Nedavno se je na enem izmed štirih lesenih mostov čez potok Rogoznica, tik ob levem bregu Ptujskega jezera, podrla ograja. Mostovi čez Rogoznico 
so namenjeni dostopu na krono jezera, ki je med Ptujčani in okoličani priljubljena rekreacijska pot. Trije mostiči čez Rogoznico so v Zabovcih na 
območju občine Markovci, eden pa v Budini pri Ptuju.

Danes bo jasno. Popoldne 
bo ponekod pihal šibak veter 
vzhodnih smeri. Najnižje jutra-
nje temperature bodo od 15 
do 19, na Primorskem od 20 
do 24, najvišje dnevne od 30 
do 34, na Primorskem do 36 
stopinj C.

Opozorilo
V prihodnjih dneh se bo to-

plotna obremenitev stopnje-
vala povsod po državi.

Obeti
V soboto in nedeljo bo sonč-

no in vroče. V soboto popoldne 
ali zvečer bo predvsem v seve-
rozahodni Sloveniji nastala 
kakšna vročinska nevihta.

Napoved vremena za Slovenijo

Vabljeni.

osvezitev v Pomaranci 

Foto: MZ

Polomljen in dotrajan most čez Rogoznico se nahaja blizu občinske meje med markovsko in ptujsko občino. 

Foto: MZ

Medtem ko je most pri športnem parku Zabovci še v relativno dobrem sta-
nju, pa je precej dotrajan most na lokaciji, ki ji domačini rečejo »pri Princlu«. 

Tudi čez ta most so nadeli trakove za zaščito, a so bili v sredo vsi potrgani. 

Foto: MZ

Listič velikosti okrog 10 
krat 15 centimetrov opozarja 
na nevarnost in prepoveduje 
prehod čez poškodovani most.

gamo,« so povedali v Dravskih 

elektrarnah.

Kdo je gradil 
lesene mostove čez 
Rogoznico

Štiri lesene tipske lične mo-

stiče čez Rogoznico so zgradi-

li približno pred desetletjem. 

Tudi iz občine Markovci so nam 

najprej odgovorili v smislu, da 

s temi mostovi nimajo nič in 

da naj bi bilo vse skupaj v pri-

stojnosti DEM. Zanimalo nas je, 

ali je občina Markovci gradnjo 

mostov morebiti sofinancirala. 

»Mostovi so bili zgrajeni pred 

ustanovitvijo samostojne ob-

čine, zato občina Markovci ni 

mogla finančno pomagati pri 

gradnji,« je na naše vprašanje 

odgovoril župan Mi-

lan Gabrovec.

Ker so, po spo-

minu sodeč, bili 

ti mostovi gra-

jeni v času 

samostoj-

ne občine 

M a r k o v c i , 

smo se z vpraša-

nji obrnili na nek-

danjega markovskega župana 

Franca Kekca. Ta nam je po 

telefonu dejal, da naj bi občina 

Markovci gradnjo teh mostov 

financirala v celoti, saj naj bi  

bila v vlogi investitorke oz. na-

ročnice izvedbe del. »In še dra-

go smo jih plačali,« je povedal 

nekdanji župan Kekec.

Natančnih odgovorov na 

vprašanja, kdo je dejansko na-

ročil izelavo mostov (in jo pla-

čal), kdo je odgovoren za nji-

hovo vzdrževanje in popravilo 

nastale škode, pa nismo dobili.

V DEM pozivajo k 
urejanju stanja

»Sprehajalne poti in ureditev 

le-teh ter s tem problematika 

ureditve mostov so v pristojno-

sti lokalnih skupnosti. Glede na 

to, da sta hoja in vožnja po kroni 

nasipa prepovedani, in glede na 

stanje mostov se ti lahko z var-

nostnega vidika tudi odstranijo. 

Ustrezna ureditev sprehajalne 

poti okoli jezera in po kroni na-

sipa je nujna na podlagi iniciati-
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